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Letošnji celjski 
maturanti si 

službe verjetno ne 
bodo iskali v 

Kovinotehni. Bodo 
šli trkat na 
Gorenjsko? 

TOŽBA ZARADI 
POŽELENJA 

Teater v celjskem teatru pred koncem sezone. Stran 8. 

MRZLICA 
ZARADI LUKENJ 

Vse o golfu na Celjskem v družabni kroniki 
na strani 40. 

B O T R I N A J S T I C A 
T O P O T S R E Č N A ? 

Še en poskus oživitve šmartinskega jezera. Stran 6. 

LIGO NOGOMETAŠEKI, 
NE ZVEZI! Prvoligaši se bodo prvenstva 

lotili po svoje. Stran 15. 



D O G O D K I 

Podžupan Šoštanja David Ravnjak (levo) in predsednik 
občinskega odbora SDS Peter Radoja na »odstopni« novinar

ski konferenci. 

R a v n j a k ods top i l 
Podžupan mesta Šoštanj, 

socialdemokrat David Rav
njak, je v petek na novinarski 
konferenci napovedal, da bo 
odstopil s položaja. Pravno 
formalno je stranka SDS to 
naredila še isti dan, Ravnjak 
pa je javnosti želel pojasniti 
stališča in razloge za odstop. 

Občina Šoštanj je po smrti 
župana Bogdana Meniha (SDS) 
na lanskih nadomestnih voli
tvah dobila novega župana Mi
lana Kopušarja iz vrst LDS. Ta je 
že na prejšnji seji sveta zahteval 
razrešitev obeh prej izvoljenih 
podžupanov Marjana Jakoba 
(SLS) in Ravnjaka. Svetniki nje
govega predloga niso podprli, 
odnosi med županom in po
džupanoma pa so očitno slabi. 

»Stiki so bili dobesedno pre
kinjeni, občinska uprava je do
bila / lavodila, da mi ne sme 
dajati nobenih podatkov. Uk
varjal sem se z nekaterimi pro
jekti v občini, sedaj pa so jih 
začeli voditi drugi. Pričakoval 
sem, da se bomo lahko dogo
vorili o nadaljnjem delu in sode
lovanju, vendar do tega ni priš
lo. Ker sem po funkciji še vedno 

podžupan, pri delu pa n imam 
nobene besede, ne želim še na
prej prevzemati odgovornosti. 
Želim, da občani to izvejo,« je 
svoj odstop utemeljil Ravnjak. 

Njegovo odločitev je podprl 
tudi občinski odbor SDS, pred
sednik stranke Peter Radoja pa 
je na novinarski konferenci še 
opozoril, da so iz komisij, ki'naj 
bi jih imenovali na naslednji seji 
sveta občine, črtani vsi pred
stavniki SDS. Očitno vodstvo 
občine stranko vse bolj potiska 
v izolacijo, zato se je socialde
mokratska stranka umaknila v 
opozicijo. M.K. 

Delo na progi 
Slovenske že lezn ice b o d o 

začele 3. junija z obnovo 
blizu 4 ki lometre dolgega le
vega tira na odseku želez
n iške proge m e d Zidanim 
Mos tom in Rimskimi Topli 
cami . Delavci že lezn iškega 
gradbenega podjetja bodo 
med drug im zamenjal i do
trajane pragove. Dela bodo 
trajala do 9. avgusta . BJ 

D r ž a v a je mačeha obrtnikom 
Razvoj Slovenije je odvisen predvsem od malega gospodarstva 

Pereč problem avtopre-
vozn ikov zaradi neurejen ih 
parkirišč in resnična spod
buda pristojnih, na če lu z 
državo, m a l e m u gospodars
tvu in obrti, sta bila g lavna 
poudarka pogovora o prob
lematiki in razvojnih mož
nost ih obrtništva ter podjet
ništva, ki je bil prejšnji te
den v Nazarjah. Poleg v.d. 
resornega ministra Janka 
Razgorška so se ga ude lež i l i 
predstavniki obrtne organi
zacije , pos lanci in ž u p a n i 
Zgornje Savinjske dol ine , 
med ude l eženc i pa je bil tudi 
Jože Jeraj, generalni k o n z u l 
v Celovcu. 

Še vedno prevladuje misel
nost iz prejšnje države , ko so 
nosilci obrt i veljali za kapitali
ste, je ugotovil Janko Razgor-
šek. Dejstvo pa je, da je kar 57 
odstotkov aktivnega prebi

valstva Slovenije zapos lenih v 
ma lem gospodars tvu in obrt i . 
Po številu gospodarsk ih sub
jektov je naša država primer
ljiva s svetom, bis tveno slab
ša je primerjava pri zaposle
nosti . Zavedati se je t reba, da 
bo z vs topom v Evropsko uni
jo po t r ebno prevzeti tudi za
deve, ki za podjetnike ne bo
do ugodne , je ugotavljal Raz-
goršek in dodal , da so v nje
govem resorju na zakonodaj 
n e m področju naredili vse, 
kar je bilo v njihovi pristojno
sti. 

Nezapos lenos t v Sloveniji 
upada , p o d o b n a ugotovi tev 
velja tudi za območ je uprav
ne eno te Mozirje, kjer so naj
bolj kr i t ične obč ine Solčava, 
Luče, Ljubno in Gornji Grad. 
Delež s a m o z a p o s l e n i h se na 
območ ju Mozirja manjša , gre 
seveda za^samozapos lovan je 
nezapos len ih , kljub t e m u je 
napoved zaposlovanja ugod

na, je poudar i l Srdan Arzen-
šek , d i rek tor O b m o č n e s luž
b e zavoda za zapos lovanje 
Velenje in ob t em ponovi l 
b e s e d e v.d. minis t ra Raz
gorška , da je t reba d e n a r na
m e s t o za s amozapos lovan je 
namen i t i podjet jem za zapo
s lovanje . 

Stanis lav Kramberger, 
p r e d s e d n i k up ravnega odbo
ra OZ Slovenije, je poudar i l 
nujnos t hi t rejšega usklajeva
nja o b r t n e zakonoda je z 
rea lnimi po t r ebami s tanov
ske organizaci je . »Vse poteka 
prepočas i , r azkorak m e d 
obr tn ik i in d ržavo je precej
šen , za to je t e žko sklepat i 
k o m p r o m i s e . Smo edina dr
žava na svetu , kjer je poklic
no i zobraževan je o t rok pad
lo pod 34 odstotkov, primer
j a m o se z Evropo , d ržava pa 
postavlja p r ed ljudi nera
z u m n e zahteve,« je dejal 
Kramberger . Zaradi visokih 

dajatev, f inančne nemora. 
in nedisc ip l ine , kjer je m 
o b č u t n i m i kršitelji tudi di 
va, se v e d n o manj podjei 
kov odloča za zaposlovan 
Ob t em ne gre prezreti , 
kar pe t ino b r u t o narodrn 
pro izvoda ustvari jo obrtm 
je zaključil Kramberger 

Razvoj Slovenije je od̂ , 
sen p r e d v s e m od drobne^; 
g o s p o d a r s t v a . Ob propad^ 
š tevi lnih vel ikih gospodai 
skih g igan tov bi se moral 
d r žava tega bolj zavedati,] 
d r ž a v n i up rav i je premal 
pr iprav l jenos t i prisluhnil 
v s a k o d n e v n i m problemoi 
obr tn ikov , pos led ica so slal 
p redp is i in z a k o n i . Po best 
d a h g e n e r a l n e g a sekretaii 
OZ Slovenije Antona Filipi 
ča, se je z a p o s l e n o s t v zad 
njih letih poveča la samo 
d r ž a v n i u p r a v i in drobnei 
g o s p o d a r s t v u . 

EDI MAVRI' 

K m e t o v a t i e k o l o š k o 
Avstrijske kmetijce zanimajo slovenske izkušnje -

Seznanitev z Zlatim zrnom 

Naši severni sosedi imajo 
z vkl jučevanjem v Evropsko 
unijo precej i zkušenj , pri 
nas jih še nabiramo. Na 
kmet i j skem področju opaža
ta državi , ki sta si zemljepi 
sno podobni , prednost v 
zdravi prehrani. Avstrijski 
kmetijci so s e prepričali o 
tem v petek v Rogatcu. 

1'redstavniki srednje kme
tijske šole Alt Grot tenhof iz 
Gradca so bili na celodnev
n e m obisku, kjer so spoznal i 
rogaško podjetje, od koder 
prihaja Zlato z r n o , prva slo

venska blagovna z n a m k a za 
telet ino. Po pravilniku ome
njene blagovne z n a m k e v 
prehrani telet niso dovoljeni 
antibiotiki, ho rmon i , kos tna 
in mesna moka ter d ruge 
škodljive snovi. 

V Mesn inah Žerak, srednje 
velikem podjetju z 48 r edno 
zapos lenimi , so začeli s teleti
no, zdaj sklepajo z rejci prve 
pogodbe za blagovno znam
ko Zlati okus (mlado pi tano 
govedo) ter se pripravljajo na 
Zlato r u n o , za pitanje jagenjč
kov. Sicer pa je v Sloveniji 
doslej vsega skupaj pets to 
kmeti j , ki so vključene v raz
lična druš tva za ekološko 
k m e t o v a n j e . 

Gradčani in Rogatčani so 
tako izmenjali izkušnje in za
misli na področju pridelave, 
predelave in trženja bio pre
h rane in blagovnih znamk . 
Pri t em je zanimivo, da je 
graška srednja šola ena od 
štiridesetih avstrijskih z bio 
usmeritvijo, ter se ponaša , da 
je bila v t em m e d prvimi v 
vsej Evropi. Ravnatelj Franz 
Klein je začel z novimi znanji 
s področja kompos tnega gno
jenja, nadaljevali so z verigo 
bio pridelave in predelave na 
različnih področj ih. Slovenci, 
ki so jih obiskali pred dobr im 
mesecem, t so med drug im 
opazili , kako učenci vse kar 
proizvedejo prodajo v svoji 
trgovini. Proizvode tržijo z 
blagovno z n a m k o »bio«, ki jo 
ima na skrbi največje avstrij
sko z d r u ž e n j e Bio Guarant ie . 

Pri petkovi predstavitvi slo
venskega projekta je sodelo
val direktor Razvojnega cen
tra za p reh rano RS Mihael 
Gajster, avstrijske goste, ki so 
si ogledali tudi d ruge zanimi
vosti Rogatca in Rogaške Sla
t ine, pa so pozdravili tudi naj
višji predstavniki nekater ih 
obsoteliskih občin 

V Timu skoraj pol ljudi preveč I 
Vodstvo laškega Tirna je predstavnikom delavcev in s i n i 

katov predstavilo osnutek programa trajno presežnih de 
lavcev, ki predvideva zmanjšanje števila zapos lenih za 210, 

Glede na to, da je v Timu zdaj zaposlenih blizu 460 I j n 
pomeni , da se bo še letos njihovo število skoraj prepd! nilo 
Glavni direktor d r u ž b e Gregor Tratnik zagotavlja, da s i . i k 
največ ugotovljenih presežnih delavcev prizadevajo z a g o t o B 
delovno mes to s prerazporeditvami in prezaposli tvami, zam 
slitve zanje iščejo pri drugih delodajalcih, nudijo tudi p o m 
pri samozaposl i tvah. Doslej so na takšen način že poisld^ 
m o ž n o s t zaposlitve za 119 delavcev, v naslednjih šestih niese 
cih pa naj bi delo našli za skupno 130 ljudi. To pomeni , d a b 
na borzo vendarle moralo oditi osemdeset delavcev. i 

Prenov l jena lekarna v S lorah 
Celjske lekarne bodo danes , v četrtek, zopet odprle svoji 

enoto v Štorah, ki je po dobrih štirih mesec ih prenos 
dobila povsem drugačno notranjo in zunanjo podobo. 
. V lekarni , ki meri 115 kvadratnih metrov, so na not 

razporedil i notranjost , tako da je sedaj več prostora za strant 
in za tako imenovane aktivnosti v okviru farmacevtske skr' 
(merjenje pri t iska) , bolj sodobno opremljeni pa so tudi prosti 
ri za shranjevanje in pr ipravo zdravil . P o m e m b n a pridobitev 
tudi prilagojen dos top za invalide ter mate re z vozički. 

Naložba je veljala 30 milijonov tolarjev. Celjske lekarne J 
večino denarja zagotovile same, zunanjo ureditev pa je finanft 
podprla tudi štorska občina. »Čeprav sodi lekarna v Štorah tat 
po številu prebivalcev kot po ustvarjenem prometu med maf 
še, smo s prenovo dokazali , da prav vse naše enote obravnav; 
mo enakopravno,« poudarja direktorica Celjskih lekarn Lilij' 
na Grosek. 

Meseci b r e z p o d ž u p a n o v 
v Rogaški Slatini so za 

včeraj zvečer napovedal i vo
litve novih podžupanov . Kot 
je z n a n o je občinski svet v 
zače tku februarja sprejel 
odstop dotedanj ih podžupa
nov Janeza Lorberja in Sil
vestra Žgajnerja, ki razlogov 
za odstop nista že le la po
drobno pojasniti . 

Slatinski župan mag. Bran
ko Kidrič je zdaj predlagal no
va kandidata, in sicer Francija 
Jankoviča in Eriha Krašovca. 
Oba kandidata sta gospodars
tvenika: Jankoviča poznajo kot 
dolgoletnega komercialnega 
direktorja Steklarne Rogaška 
ter predsednika vinogradniš
kega društva, Krašovec je znan 
kot direktor in lastnik trgov
skega podjetja Keros, ki je ob
činski svetnik vse od ustanovi

tve slatinske občine. Tako 
deloval v obeh mandatih v ra 
ličnih komisijah in odborih. 

Za razliko od prvega im̂  
novanja p o d ž u p a n o v je sl̂  
t inski ž u p a n tokrat predlaga 
enega od obeh podžupan^ 
ki bi ga nadomest i l v primef' 
p redčasnega prenehanja sv'' 
jega manda ta . Če bi se to zg'' 
dilo, je predlagal , da ga naî ^ 
mesti kandidat Erih Krašov^^ 
Župan je pojasnil , da se 
tako odločil po nedaviif""' 
opozor i lu s lužbe za lokal" '̂ 
s amoupravo , saj zahteva 
ločitev names tn ika zakon. 

O tem, ali imajo od včer̂ | 
zvečer Slat inčani nova podž" 
pana , b o m o poročali v 
slednji številki, saj so svet; 
volih po zakl jučku redakcij^ 

DrŽavo zanima le denar 
V Podčetrtku je zavrelo - Turistična taksa na ustavnem sodišču 

v občini Podčetrtek name
njajo zadnjih pet let za inve
sticije kar polovico prora
čunskega denarja. Pri t em 
se je obč in i nabralo približ
no 80 mil i jonov tolarjev dol
ga, ki bi ga odplačala bistve
no lažje , če ji n e bi država 
vzela prihodka od turist ične 
takse. 

Zaradi občinskega dolga je 
prišlo v ponedel jek celo do 
i z redne seje občinskega sve
ta, ki je bila na zah tevo dese
tih svetnikov. Ti so m e d dru
gim razbur jeni , ker se je žu
pan Marjan Drofenik odločil, 
da bi letos manj investirali ter 
nameni l i več za odplačevanje 
dolga. V kozjanski občini 
imajo n a m r e č velike po t rebe 
ter za to tudi pričakovanja. 

Ž u p a n omenja , da so v pe
tih letih od us tanovi tve nove 
občine zgradili (če se upoš te
va tudi območje zdaj samo
stojne občine Bistrica ob Sot-

U) bl izu 50 ki lometrov cest, 
nad 4 ki lometre pločnikov, 
kanalizacijo, vodovode, vr tec 
in te lovadnico, prenovih 
zdravstveni d o m ter še kaj. 
Samo lani so vložili za grad
njo cest 60 milijonov tolarjev, 
pri v sem skupaj pa v nekate
rih KS očitajo, da dobijo ene 
od obč ine več kot druge . 

Kritike so usmer jene tudi v 
dejstvo, da v Podčet r tku letos 
še niso sprejeli občinskega 
proračuna . Svetniki so imeli 
pred seboj o snu tek na mar-
čevski seji, vendar ga takrat 
niso sprejeli. Na d n e v n e m re
du bi moral biti prav na za 
danes napovedan i redni seji, 
vendar je prišlo na ponedel j
kovi izredni seji do preloži tve 
na 15. junij . Do takrat se b o d o 
z njim p o d r o b n o ukvarjali v 
odbor ih . 

Sicer pa s š tevilkami letoš
njega občinskega proračuna 
niso zadovoljni niti svetniki 
niti ž u p a n . V Podčet r tku raču
najo za letos na 387 milijonov 

tolarjev skupnih prihodkov, 
pri čemer jim je država vzela 
p r ib l ižno 32 milijonov tolar
jev turis t ične takse , ki jo zbe
rejo p redvsem v Atomskih to
plicah. Ta ni več izvirni pr iho
dek občin, ki bi ga mora le po 
z a k o n u namenjat i za investi
cije v turis t ično infrastruktu
ro, t emveč del p r imerne pora
be . Ta znaša v Podčet r tku 270 
milijonov tolarjev, ki jih mo
rajo nameni t i za najrazličnej
še naloge, pri čemer gre za isti 
znesek , kot bi ga imeli kot 
občina brez pravice do turi
s t ične takse . 

V Podčetr tku so prepr ičani , 
da je zakon na njihovi s trani , 
za to so se pritožili na u s t avno 
sodišče. To so storili skupaj s 
še nekater imi s lovenskimi tu
rističnimi občinami , vendar 
odločitve še nimajo. V pr ime
ru , da bodo ustavni sodniki 
odločili v korist turist ičnih ob
čin, se bodo lahko dolgovi 
Podčetrtka b is tveno zn iža l i . 
M M H H I BRANE JERANKO 

m\%mwmwM 
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V proclafi celjski 
d e l e ž Toplic D o b r n a 

\1estni svetniki so sogla-
jjli, da s e proda celjski kapi-
(jlski d e l e ž v d r u ž b i Toplice 
pobrna. Gre za 161.847 del-
pic, ki so po del i tveni bi lanci 
flinjižene na m e s t n o obči-
, 0 , nedotaknjenih pa ostaja 
je okoli 30 tisoč de lnic zdra-
^li^ča v lasti Stanovanjske
ga sklada Celje. 
paket delnic bi v Celju radi 

prodali č impre j , a ne po nižji 
jeni od tiste, ki je bila zanje 
letos v povpreč ju d o s e ž e n a na 
[jiiblianski borzi . S prodajo 

uii za to , ker so ob spreje-
. I p ro računa v Celju raču

nali na vrsto prihodkov, ki pa 
poslej še niso v celoti ali vsaj 
delno realizirani. V občinski 
blagajni še ni 350 mili jonov 
tolarjev od p redv idene proda
je nepremičnih , od 320 mili
jonov za prodajo zemljišč so 
zaenkrat iztržili le 50 milijo-
Bov, »v zraku« pa ostaja še 206 
milijonov tolarjev, ki naj bi po 
dobljeni tažbi JP Komuna la 

zoper Cinkarno, pristali v ob
činski blagajni. 

Tisto, kar ob naš t e t em dela 
občinskim f inančnikom naj
več sivih las, pa je pogodba 
med mes tno občino in Sloven
sko razvojno d r u ž b o za n a k u p 
kompleksa Emo. Kljub t e m u . 

da je podjetniku Janku 
1\ irnšku uspelo zbrati kupni 
no , se prodaja ne m o r e izpe
ljati, dokler kompleks Ema ne 
bo prost vseh b remen . Najbolj 
pereča je p lomba, ki jo ima 
vkn j iženo d r u ž b a Elas tomer i 
Matjaža Fajsa, ki je v neza

kl jučenem s o d n e m sporu s 
SRD. V danih r azmerah 2:ato v 
Celju zahtevajo polletni mo
ratorij za odplačilo, vprašanje 
je, kako bo tako dolgo uspelo 
zadrža t i obljubljeni bančn i 
4credit podjetniku Turnšku , za 
obč ino najbolj n e v z d r ž n a pa 
je garancija, ki so jo v prejš
njem m a n d a t u v višini 5 mili
jonov mark v Celju ponudi l i 
SRD. »Če ne bi šlo za u s o d o 
podjetja Emo ETT in 270 de
lavcev, bi od p o g o d b e že od
stopili , tako pa... ,« pravi žu
pan Bojan Šrot, ki upa , da bo 
do novega dogovora s SRD le 
pr i š lo . I. STAMEJČIČ 

o b č i n s k a p o l i t i k a o K o v i n o t e h n i ? 
Celjski mestni svetnik iz vrst SDS Stani

slav Hren je na torkovem zasedanju mes tne 
ga sveta sproži l pobudo , da bi razpravljali o 
Merkurjevem prevzemanju trgovske družbe 
Kovinotehna. Menil je, da s lednji ne spoštu
je lanskih dogovorov, zato bi morali v Celju 
protestirati. 

Kljub temu, da je ž u p a n Bojan Šrot razpravo -
čeprav o tem ni bilo pripravljenega gradiva -
uvrstil v dnevni red zasedanja, je v torek za 
svetniška stališča do tega vprašanja zmanjkalo 
časa. Ob tem velja opozori t i , da se je del 
svetnikov vendarle spraševal, zakaj razprava o 
prevzemu zdaj , ko je vse jasno in občinska 
politika res ne more več pomagati . Svetniška 
pomoč oziroma njihovo lobiranje bi namreč v 

večji meri prišlo do izraza lani, ko se je na 
Celjskem porajala ideja o proti ponudbi Mer
kurju, a je niso uspeli izpeljati. 

So se pa svetniki strinjali, da o Merkur jevem 
p revzemu Kovinotehne v prihodnjih d n e h spre
govorijo člani ž u p a n o v e poli t ične koordinaci
je in na upravo Merkurja ter njenega predsed
nika Bineta Kordeža naslovijo p i smo , v kate
rem bodo spomnil i na obljubljen potek prev
z e m a celjske d r u ž b e ter povprašal i , kako bo z 
ohranjanjem delovnih mest v Celju. Okroglo 
mizo o tem - na njej bosta sodelovala tudi 
p redsednik Merkurjeve uprave Bine Kordež in 
novoimenovani predsednik Kovinotehnine upra-"^ 
ve Alojz Burja - pa 7 junija pripravlja tudi 
celjsko druš tvo ekonomistov. IS 

POSVETU 

Piše: DAMJAN KOSEC, 
POPtv 

Bruselj g ra ja 
Ljubl jano? 

Vladna kriza v Sloveniji 
bo državo stala dragocene
ga časa za pripravo na č lans
tvo v Evropgki uniji in bo 
vplivala na j e sensko poroči
lo o pripravljenosti kandi
datk. Ker pa nova vlada ne 
bo vzpostavljena še najmanj 
do sredine junija, potem pa 
sledijo parlamentarne počit
n ice , bo Slovenija izgubi la 
skoraj pet mesecev , pol leta. 
Parlament bo tako moral po
zabiti na dopust , da bi na
doknadi l dragoceni čas za 
sprejemanje z Evropsko unijo 
usk lajene zakonodaje . 

To je za t iskovno agencijo 
Reuters izjavil Ja ime Garcia 
Lombardero , novica pa je bila 
objavljena ravno na dan , ko je 
par lament glasoval o predla
gani vladi premiera Bajuka. 
\ . i s k \ l n i i dan je Reuterjeva 
novica sprožila b u r n e reakci
je, tako v Sloveniji kot tudi v 
Bruslju. Evropski komisar za 
širitev Verheugen ni želel ko
mentirat i L .ombarderovih iz
jav, kot pa je povedal njegov 
tiskovni predstavnik Filori, ko
misar za širitev upa na kar 
najhitrejšo razrešitev politič
nih r azmer v Sloveniji. Sicer 
pa Evropska komisija popol
noma spoštuje demokra t i čne 
notranjepol i t ične dogodke v 
Sloveniji . Tako Ve rheugen , 
Lombardero pa se je d a n po 
objavi precej »potegnil nazaj«. 
Citati v agencijski novici da so 
bili iztrgani iz konteks ta in da 
ni želel posegat i v not ran jepo
litične razmere . Termin za in
tervju pa je bil rezervi ran že 
pred dvema t e d n o m a in je 
prav nakl jučno sovpadel z gla
sovanjem o vladi. Kljub t emu 
pa Lombardero meni , da pri
p o m b a o z a m u d a h v pripra
vah na č lans tvo temelji na 
dejstvih, da je Slovenija do
slej sprejela le 12 zakonov od 
76, kolikor jih je sama načr to
vala še pred polet jem. Lom
bardero je še dodal , da slo
v e n s k e m u pa r l amen tu ni imel 
n a m e n a svetovati , da pa je 
pa r l amen ta rno delo med po
čitnicami po njegovem m n e 
nju ena od m o ž n i h reši tev za 
odpravljanje zaostankov. Slo
venija je po z a m u d a h v letu 
'98 lani v pr ipravah na člans
tvo opravila dobro delo, tak 
t e m p o pa je nadaljevala tudi 
na zače tku le tošnjega leta. 
Lombarde ro za to na šo d ržavo 
poziva, naj kljub notranjepo
lit ičnim r a z m e r a m ubere do
ber t e m p o , saj je leto 2000 
ključno za vključevanje v EU. 

Izraelci zapust i l i 
L ibanon 

Izrae lske okupac i je juga 
Libanona je po 22 letih ko
nec . Judovska država je na
mreč od tam dokončno umak
nila vso vojsko, ki jo je tja 
naselila med zasedbo leta 1967. 
Izrael je jug Libanona raz
glasil za varnostno območje, 
s t em pa naj bi onemogoča l 
napade i s lamskih gverilcev 
na sever Izraela. 

Vendar so pr ipadniki proi-
ranskega Hezbolaha kljub te
m u vztrajno napadal i Izrael
ce. Prav vodja Hezbolaha je 
izraelski umik označil za zgo
dovinsko z m a g o v več kot 50-
l e t n e m i z r a e l s k o - a r a b s k e m 

sporu . Tudi sicer velja izrael
ski u m i k za h u d o ponižanje 
judovske države ; za po raz v 
bitki, ki se je ni dalo dobiti . 
Nekateri časniki so celo zapi
sali, da je na jmočnejšo drža
vo Bližnjega vzhoda poniža la 
tolpa gverilcev. Kako se b o d o 
borci Hezbolaha v pr ihodnje 
obnašal i do Izraela, je težko 
napovedat i . Dejstvo pa je, ild 
bodo na tem 15 kiloniotrskein 
o b m e j n e m pasu vladale nego
tove razmere . Izraelski pre
mier Barak je napovedal , da 
bo Je ruza lem vsak napad na 
Izrael z juga Libanona obrav
naval kot vojno dejanje Liba
n o n a in Sirije in bo t e m u 
p r imerno tudi ukrepal . Prav 
za to je generalni sekretar OZN 
A n n a n predlagal , da se v Liba
n o n u poveča število mirovnih 
enot; tako naj bi z zdajšnjih 
4500 m o ž p o s t o p o m a za rod 
in mir skrbelo osem tisoč mo
drih čelad. 

Mi lošev icv 
Podgorico 

Iz Beograda je pr iš la prese
netljiva novica, da naj bi ju
goslovanski predsednik Mi-
loševič v kratkem obiskal Čr
no goro. V Podgorico so ga 
povabili črnogorski sociali
sti, srbski vožd pa naj bi 
ponudbo sprejel. Če se bo 
obisk res zgodil , bo s tem 
povzročil ve l ike težave črno
gorskemu predsedniku Dju-
kanoviču - ta namreč sodelu
je s haaškim sodiščem in bi 
po temtakem moral ukazati 
aretaci jo vo jn ih z l o č i n o v 
osumljenega Miloševiča. 

Kar pa bi seveda precej zao
strilo že tako nape t e o d n o s e 
m e d d ržavama , ki j ih je p red 
t remi leti povzroči la odloči
tev za demokra t i čne reforme, 
ki jih je predlagal Milo Djuka-
novič in naj bi d ržavo iz bal
kanskega kotla p r ibhža le Za
h o d u . Od takrat Miloševiča ni 
bilo več v Podgorico. Vendar 
pa še ni rečeno , da bi njegov 
obisk tudi nu jno sproži l nje
govo aretacijo. Črnogorski pre
mier Vujanovič je n a m r e č na
stali zaplet m o d r o koment i ra l 
z besedami , da bo Črna gora 
aretirala le tiste osuml jene voj
nih zločinov, ki s t em n e b o d o 
ogrozili miru v republiki . V 
Srbiji se m e d t e m nadaljujejo 
demons t rac i j e proti r ež imu , 
ki pa so vsak dan šibkejše. 
Delegacija opozicije je po po
m o č odšla celo v Rusijo, ven
dar so jih v Moskvi sprejeli le 
njihovi gostitelji iz reformi-
stičnega Jabolka in patr iarh 
Aleksej, ne pa tudi zunanj i 
minis ter Ivanov. Kljub t emu 
naj bi se u r a d n a Moskva zav
zela za to , da se opozici jskim 
beograjskim ob las t em vrne te
levizija Studio B. Moskva tudi 
nasprotu je u k r e p o m srbskih 
oblasti proti opoziciji in štu
d e n t o m ter zagovarja d e m o 
kratične svoboščine . 

Lopata v nacionalnem programu 
v Celju in Žalcu še zadnji korak do gradnje avtocestnega priključka na Lopati 

Celjski mestni svetniki so v 
t o r e k po skrajšanem postop
ku sprejeli spremembe in do
polnitve občinskih planskih 
J k t o v ter se seznani l i z loka
cijskim načrtom za avtocest
ni priključek Celje-zahod, po
vezovalno cesto ter oskrbni 
center na Lopati. Hkrati so na 
Ministrstvo za promet in zve
ze naslovili pobudo, naj juni
ja, po sprejemu uredbe Vlade 
RS o lokacijskem načrtu, zač
ne priprave za ureditev iz-
fennivojskega križanja ce
ste in že l ezn i ške proge v Med-
logu ter nadaljevanja trase 
povezovalne ceste do Treme-
fij ter poskrbi, da bosta š e 
preden bo stekel promet po 
povezovalni cesti urejena tu-
^ pločnik in kolesarska ste-
ia od križišča v Medlogu do 
Uvca. 

Vlada RS bo imela osnovo 
^ sprejem u r e d b e o lokacij
skem načr tu šele , ko b o d o 
spremembe planskih aktov ob
line sprejeli tudi v Žalcu -
Slede na to, da je gradnja avto-
•^estnega priključka na Lopati 
sključena v nac iona ln i pro
dam izgradnje avtocest , pa 
Itodo z deli v Darsu začeli še 
^os. Spomni t i je t reba, da 
J"adnja tega avtoces tnega pri-
% č k a že močno-zamuja , na-
*Žba, v redna dobr i 2 milijar

di tolarjev pa je razdel jena v 
dve fazi. Letos je za Lopato 
predvidenih 350 milijonov to
larjev za i zvedbeno d o k u m e n 
tacijo, uredi tev lastniških od
nosov ter pripravljalna in manj
ša zemeljska dela na predlaga
ni trasi, in tenzivna gradnja pri
ključka, povezova lne ceste ter 
oskrbnega centra pa se bo za
čela prihodnje leto. Jeseni 2001 
bodo po zagotovilih Darsa pri
ključek in povezovalno cesto 
že odprl i za p rome t , z deh p a 

bodo še v letu 2002 nadaljeva
li na območju severnega dela 
p r ik l jučka . 

Gradbena dela bodo zahtev
na; pri t em pa velja spomni t i , 
da bo na t em območju potreb
na uredi tev vodotokov in me
lioracijskih s is temov, u red i 
tev in prestavi tve elektro, vo
dovodnega , kanalizacijskega, 
p l inovodnega in te lekomuni
kacijskega omrežja in uredi
tev vodnjaka črpališča Med-
log. P o d o b n o zah tevna bo tudi 

gradnja priključka, povezoval
ne ceste in oskrbnega centra; 
pri čemer velja opozori t i , da 
bo pot rebnih kar 7 rekonstruk
cij oz i roma delnih prestavitev 
tras na kategoriziranih in lo
kalnih cestah ter 4 na nekate-
goriziranih cestah, zgradili bo
do 2 mostova, nadvoz , uredih 
kr ižanje z že lezn ico ter zgra
dili 14 prepustov, ki so zlasti 
p o m e m b n i za pro t ipoplavno 
zaščito tega območja . 

IVANA STAMEJČIČ 

Ob obravnavi skorajšnje 
l̂ adnje a v t o c e s t n e g a pri-
^jučka Celje-zahod so pred-
"tavniki Darsa v torek š e 
^vedali, da bo do začetka 
^lija pripravljen tudi loka-
Jjski predlog za gradnjo pri-
Jjučka Celje-vzhod na Lju-
^<5ni. Zatem se bodo o pred-
Ĵ gu v javni razgrnitvi izre-
igi^v Celju. 

D r ž a v o t v o r n o s t n a p r v e m m e s t u 
Celjski ž u p a n Bojan Šrot je torek zvečer 

povabil na srečanje vseh 75 aprila leta 1990 
na prvih demokrat ičnih vol i tvah v Sloveniji 
izvol jenih pos lancev Skupšč ine Občine Ce
lje in današnj ih 33 mes tn ih svetnikov. 

Na us tanovni seji celjske obč inske skupšč ine 
17 maja 1990 so poslanci za p redsedn ika zbora 
KS izvolili Matjaža Že l ezn ika , za predsedni 
ka zbora z d r u ž e n e g a dela Borisa Marolta, 
družbenopol i t i čn i zbor pa je vodil Miro Gra
dič. Pr i ložnost , da se spomni jo , kako hi t ro je 
mini lo desetlet je in v s p o m i n obudi jo vse 

p o m e m b n e j š e dogodke tega časa, je izkoristilo 
okoli 70 nekdanj ih pos lancev in današnj ih 
svetnikov, po pozd ravnem govoru ž u p a n a Šro-
ta pa je zb rane nagovoril še p redsedn ik SO 
Celje izpred desetletja Anton Roječ. Spomnil 
je, kako so v času osamosvajanja tudi na 
občinski ravni politiki znali stopiti skupaj in 
delovati b rez s t rankarsk ih in teresov na državo
tvorni ravni, torkov večer pa so nekdanj i po
slanci - nekater i med njimi so tudi današnji 
svetniki - in mes tn i svetniki zaokroži l i v sproš
čenem klepetu. IS, Foto: GK 
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Štore se postavljajo na noge 
Župan Franc Jazbec o uspehih, težavah in načrtih 

• M M 

Delo na z e m l j i m u ni tuje , 
saj se je rodil v k m e č k i dru
ž ini . Nekaj časa je de la l v 
S loven i ja le su , se za tri leta 
podal med obr tn ike , leta '94 
pa postal ž u p a n š torske ob
č ine . Kako tamkajšnj i pre
bivalci cen i jo n j e g o v o de lo , 
se je i z k a z a l o ž e po p r v e m 
m a n d a t u , kjer je v p r v e m 
krogu m e d pet imi kandidat i 
zanj g lasova lo kar 76 od
stotkov vol i lcev. Zna pos lu 
šati in se trudi reševat i 
p r o b l e m e ljudi, ko l ikor je to 
pač v njegovi moč i . Težava 
je le v t e m , da m u za to 
ostaja le m a l o časa , saj je 
o b e n e m tudi p o s l a n e c v dr
ž a v n e m z b o r u . Pravi, da ga 
š e druž ina bolj m a l o vidi , 
s icer pa sta oba otroka ž e 
odrasla in ga, kot pravi, ne 
potrebujeta več . 

Jazbec se je p o h v a l n o izra
zil o gospodarsk ih d r u ž b a h z 
novimi lastniki , ki so več ino
ma tujci in zanika l oči tke, da 
tuj kapital spodjeda s loven
ske koren ine . Če novonas t a l e 
d r u ž b e n o r m a l n o delujejo, 
dosegajo dobre rezu l ta te in 
o b e n e m zaposlujejo d o m a č e 
ljudi, je to vsekakor pohval 
no. Manj razveselj ivo je števi
lo šo loobveznih ot rok v obči
ni, ki se je do leta '97 precej 
znižalo , zadnja tri leta pa je to 
število kons t an tno . Ljudje n e 
odhajajo več tako m n o ž i č n o 
kot pred nekaj leti in kraj je 
znova zaživel . Ž u p a n J a z b e c 
je t rdno prepr ičan , da bo de
lovnih mest za mlade z viso
ko i zobrazbo dovolj in da j im 
ne bo več p o t r e b n o iskati za
poslitev d rugod . 

Letos teče že šes to leto de
la na občini . Kakšni so vaši 
spomini na z a č e t n e korake v 
vlogi župana? 

Ob uveljavitvi z a k o n a o lo
kalni s a m o u p r a v i je b i lo tež
ko p redv ide t i , k a k o b o taka 
lokalna s k u p n o s t z manj kot 
5 t isoč prebivalc i sp loh l ahko 
preživela . Kot ž u p a n tudi ni
s em imel temel j i tega vpogle
da v to , kol iko in ka te re ob 
veznos t i de j ansko p r ipada jo 
občin i . Z o p t i m i z m o m s e m 
tako nas topi l de lo , a žal s 
p r e m a j h n i m k a d r o m . Na tej 
občini sta bili p rva štiri leta 
zapos len i le dve de lavki , ki 
sta bili t a k o r e k o č p r i m o r a n i 
obvladovat i ce lo tno p o d r o č 
je. V t e m času so se izobl iko
vale tud i pr i s to jnos t i in ob 
veznos t i te loka lne s k u p n o 
sti. 

Kakšne na loge ste si takrat 
zadali in v ko l ikšn i meri s te 
jih uresniči l i? 

Dobro sode lovan je z o b 
č insk im sve tom je ob rod i lo 
dob re s adove , saj s m o precej 
postori l i n a raz l ičn ih p o d r o č 
jih, ki 3 0 bila v kraju zadn j ih 
10, 15 let ali vsaj v času p ro 
p a d a ž e l e z a r n e , z a n e m a r j e 
na. Povprej je »mati že lezar 
na« skrbela za in f ras t ruk tu
ro, k u l t u r o , špor t . . . , v kraju, 
z g o s p o d a r s k o kr izo , ki je 
nas topi la leta ' 89 , i z g u b o ju
gos lovanskega trga le ta '91 in 
t ak r a tn im t e ž k i m p o l o ž a j e m 
gospoda r s tva v Slovenij i , pa 

je ž e l e z a r n a iz s labih 4 t isoč 
de lavcev preš la na man j kot 
700 z a p o s l e n i h . Vse to se je 
o d r a ž a l o tudi na v idezu kra
ja. 

K a k o so n a r e š e v a n j e 
p r o b l e m o v vpl iva l i m e d 
s t r a n k a r s k i odnos i? 

V p r v e m m a n d a t u je pr iš lo 
v obč insk i svet kar s e d e m 
pol i t ičn ih opci j , v s e m pa je 
bil e n o t e n cilj - naredi t i nekaj 
d o b r e g a za kraj . Rezul ta t te
ga je bi lo od l i čno m e d s e b o j 
no sode lovan je vsa štiri leta. 
Bili s m o ed ina obč ina v Slo
veniji , ki je imela v s t a tu tu 
z a p i s a n o , da vse odloči tve 
s p r e j e m a m o z d v e m a tretji
n a m a . Tako s m o o vsaki 
stvari po t rebova l i p r e d h o d n i 
k o n s e n z o z i r o m a uskladi tev, 
od loč i tve pa so bile sog lasno 
spre je te . Pokaza l i so se prvi 
rezu l ta t i . Poskrbe l i s m o za 
šo ls tvo , in f ras t ruk tu ro , kul
tu ro . . . , p r e t e ž n o pa v t em 
času gradil i na gospoda r s tvu , 
to je na p r idob ivan ju novih 
de lovn ih mes t , na formiranju 
o b r t n e c o n e znotra j tovarn iš 
kega dvor i šča ter vzpos tav i 
tvi le-te m e d mag i s t r a lko in 
že l ezn i co . 

Z a k a j i z g r a d n j a o b r t n e co
n e š e n i k o n č a n a ? 

O b r t n a c o n a je bila zas tav
l jena le ta ' 95 . P r idob ivan je 
d o k u m e n t a c i j e , p r e d v s e m 
pa s p r e m e m b a d r u ž b e n e g a 
p l a n a , ki je m o r a l p r e k a t e 
gor iz i ra t i zeml j i šče iz p rve 
ka tegor i j e kme t i j sk ih z e m 
ljišč v s t a v b n o , se je zav lek lo 
več ko t e n o le to , t a k o da so 
v b i s t v u prv i invest i tor j i lah
ko zače l i gradi t i šele v d r u g i 
polovic i leta '97. O b r t n a co
n a se je g rad i la v s k l a d u s 
p r e d v i d e v a n j i in v le tu '98 so 
invest i tor j i že začel i t a m tu
di de lova t i . Prvo m e d njimi 
je b i lo podje t je Živex, k m a l u 
z a t e m Bosio in Pe t ro l , os ta l i 
inves t i tor j i pa so zeml j i šča 
o d k u p i l i b i s t v e n o k a s n e j e in 
so sedaj v izgradnj i o z i r o m a 
z a k l j u č n i h fazah i zg radn je . 
Tako tuka j n e v id im raz lo
gov za z a s t o j e , ze lo p o m e m 
b n o pa se m i zd i , da s m o n a 
t o v a r n i š k o dvo r i š če Železar
n e Š tore uspe l i p r idob i t i š te
v i lne o b r t n i k e ( d a n e s jih je 
več kot 4 0 ) , od ka t e r ih veči
n a pos lu je p o z i t i v n o . Tre
n u t n o je v o b r t n i con i z a p o -

Franc Jazbec 

s len ih okoli 50 de lavcev v 
t reh ob jek t ih . 

Kako je sedaj z brezposel 
nostjo v vaši občini? 

V Štorah je danes nekaj več 
kot 1.200 delovnih mest . Ko
nec leta '98 smo imeli v občini 
26-ods to tno brezpose lnos t , 
danes pa je ta ods to tek bis
tveno nižji, ali če povem dru
gače, v teh dveh letih se je 
zaposl i lo 110 nekdanj ih iskal
cev zaposl i tve. Večina teh 
s lužb je v novonasta l ih pod
jetjih v Štorah, nekaj pa tudi v 
okolici in v Celju. 

Prizadevate si tudi za 
uvedbo devet letke , kajne? 

Bili s m o med prv imi na 
Cel jskem, ki s m o dej"ansko 
vzpostavi l i pogoje za devet
le tno šolo , ki s m o jo v pre te
k lem letu dozidal i in obnovi 
li. O g r o m n o je bilo nare jene
ga tudi na inf ras t ruktur i , od 
ces tnega omrež ja , vodovo
dov, kabelsko-razdel i lnega 
s i s tema, do plinifikacije v str
n jenih naselj ih občine . . . S 
t e m je bila odpravl jena boja
z e n iz pre teklos t i , ko se je 
kraj ogreval z dal j inskim si
s t e m o m o d p a d n i h vod iz že
l eza rne oz i roma toplo vodo , 
ki je nastaja la pri pr idobiva
nju že leza . Takšno ogrevanje 
je bilo v bis tvu najdražje . Iz 
dneva v d a n s m o si belili 
glave s t em, da lahko žele
z a r n a »ugasne«, s t em pa bo 
k o n e c tudi ogrevanja za ce
lo tno nasel je . Ta bo jazen je s 
plinifikacijo sedaj odpravl je
na. 

Kakšni so vaši načrti? 
Načr tov je veliko. Poudar i 

ti je t r eba , da s m o v zaos tan
ku pri ekologiji . S t em mis l im 
na čist i lno nap ravo oz i roma 
prikl juči tev vseh zase lkov na 
s k u p n o čist i lno n a p r a v o Ce
lja. Projektna dokumen tac i j a 
navezave na od točni kanal iz 
Štor prot i Celju obstaja, ven
dar v o b č i n s k e m p r o r a č u n u v 
t e m času n i s m o uspel i zago
toviti s redstev, da bi projekt 
pričeli do tega leta. Eden po
m e m b n e j š i h ciljev je tudi dol
go načr tovan i n a d v o z Lipa-
Štore , ki bi rešil p rob lemat i 
ko p r o m e t a iz k o m p o l s k o -
sve t inskega dela naselja Li
pa , kjer je p r e k o t isoč gospo
dinjs tev p r i m o r a n i h prečkat i 
že l ezn i ško p rogo , če hočejo 
v Štore ali Celje. V občini 
Štore i m a m o štiri že lezn i ške 

p r e h o d e , od kater ih sta le 
dva ure jena z av toma t sk imi 
z a p o r n i c a m i , dva pa delavci 
že lezn ice m e h a n s k o zapira
jo. Prehodi so p reb l izu d r u g 
d rugega in večkrat se zgodi , 
da sta tudi po 15, 20 m i n u t 
z a p r t a oba glavna p r e h o d a 
Godec-Štore . To povz roča 
veliko nejevolje in zastojev, 
saj je p r e h o d oddal jen od 
magis t ra lke le nekaj m e t r o v 
in je p ros to ra za stanje v ko
loni le za kakšn ih pet avto
mobilov, vsi ostali pa pov
zročajo n e n o r m a l n e zas toje 
v p r o m e t u . 

Kdaj naj bi bil po vaše n a d 
voz k o n č a n ? 

V zadnjih štirih letih, odkar 
sem poslanec , izrazito de lam 
na tem, da bi uspel ta projekt 
nadvoza . V p ro računu za leto 
2000 i m a m o 20 milijonov to
larjev za pr ipravo d o k u m e n 
tacije za pr idobi tev lokacij
skega dovoljenja in o d k u p e 
zemljišč, ki b o d o po t r ebna za 
izvedbo del. S Slovenskimi 
že leznicami s m o uskladili 
predlog načr ta za leto 2001 in 
2002, projekt v vrednost i pe
tih milijonov nemšk ih m a r k 
pa bosta zagotovili država in 
občina. Tako je p o d a n a osno
va za dokončanje nadvoza le
ta 2002. Nadvoz bo dolg 198 

metrov, naročili pa s m o tudi 
že izdelavo lokacijske doku
mentac i je . 

Kaj pa Mercator? Govori 
se , da je obč ina zastavi la 
prev isoko c e n o , na kar v 
Mercatorju n i so pristali . 

Merca to r je p o s e b n o p o 
glavje. Že k o n e c l anskega le
ta so izrazil i željo po n a k u p u 
zemlj išč v Štorah . Februar ja 
s m o opravil i tud i ogled in se 
o t em pogovori l i . Takrat s m o 
dali Mercator ju m e s e c dn i ča
sa, da n a m odgovor i , kako in 
kaj . V pogajanj ih je bilo reče
n o , da želi Merca to r kupi t i 
zeml jo , n iso pa pr ipravl jeni 
gradi t i , vsaj v bližnji p r ihod
nost i ne . Obč ina Štore tega 
in te resa n i m a , ker i m a m o n a 
tej lokaciji ob magis t ra ln i ce
sti s labe štiri hek ta r je s t avb
nega zemlj išča , ki je p rvo
v r s tno in ima večjo v rednos t . 
Če to zeml j i šče p r o d a m o , bo 
m o s t e m onemogoč i l i pri
h o d d r u g i m k o n k u r e n č n i m 
podje t jem. S t e m bi si de jan
sko zaprl i vra ta . Š to ram je v 
in te resu , da tisti , ki bo to 
zemlj išče kupi l , v na jkra jšem 
času oživi to zeml j i šče , da 
objekt zgradi in o d p r e nova 
de lovna m e s t a . V t e m vid im 
smisel odproda je . Merca to r 
si je do s e p t e m b r a vzel nekaj 
časa za p remis l ek , v e n d a r pa 
naj bi po n e u r a d n i h p o d a t k i h 
s pr ikluči tvi jo podjet ja Je lša 
Šmarje ta p r i zadevan ja o p u 
stili. Za n a k u p tega zeml j i šča 
i m a m o sicer še nekaj p o n u d 
nikov, ki pa n iso t ako dobr i 
p lačniki . Naš n a m e n je, da n a 
t e m m e s t u z g r a d i m o večje 
t rgovsko s red i šče , ki bo os
k rbova lo kraj in okol ico , reči 
pa m o r a m , da je bila na ša 
p r ed l agana cena za več kot 
polovico nižja kot so na pri
mer cene t akšn ih zemlj i šč v 
Celju. 

BOJANA JANČIČ 

V počastitev šeste obletni
ce samostojne obč ine bo da
nes ob 12.30 v Osnovni šoli 
Štore proslava s kul turnim 
programom in podelitvijo 
obč insk ih priznanj najza
s lužne j š im, ob tej pri ložno
sti pa bodo odprli tudi ob
novl jeno lekarno. Občinska 
priznanja bodo prejeli 
Franc Kapi - srebrni grb. Po
šta Štore in podjetje Inexa -
bronasta grba, bronasto pla
keto pa Kompolske pevke. 

PO DRŽAV 

Tri t o ž b e L D S 
U U B U A N A , 24 . im 

(Delo) - LDS je pripravila 
tožbe , s katerimi b i ij 
bilo Uf',()deno, po . s la la i/.vc 
lev Aiulreja Bajuka za mj 
datarj.i nična. Stranka \ 
mreč ud i , da bi morali 
slanci o zaupnici J anezu 
novšku glasovati tajno, { 
leg tega so bile glasovnice! 
kater imi je bil izvoljen Bajii 
označene , kar je proti pravu 
lom o tajnosti glasovanja, m 

T a m z a B M W I 
U U B U A N A , 25 . maja ( l H 

lo) - Vlada je podprla predlog 
ministrstva z^ delo o ponudbi 
proizvodne lokacije nekda
njega Tarna v Mariboru 
n e m š k e m u proizvajalcu av
tomobilov BMW. Ta namreč 
/ a nov program išče komu
nalno opremljeno zemljišče, 
v tovarno bi vložil milijardo 
mark in odprl 7000 novih de
lovnih mest . Slovenija je pri
pravljena BMW dati zemljišče 
v brezplačni najem. 

Stanič predsednik 
U U B U A N A , 26. maja (De

lo) - Združenje delodajalcev 
Slovenije je za predsednika 
ponovno izvolilo Jožeta Sta
niča, predsednika uprave Go
renja. Združenje bo letos te
meljno pozornost namenilo 
sprejemu nove zakonodaje 
in vseh predpisov, ki zade\v 
jo interese delotlaialccv. 

B r e z p r a v n e 
h ig iene 

LJUBLJANA, 29 . maja 
(Delo) - Odbor za zaščito 
us tave je opozor i l , da se šte
vilo krši tev us tavnega reda 
d ras t i čno povečuje . Več kot 
pe t indvajse t im z a k o n o m je 
uskladi tveni rok že potekel, 
d ržavn i zbo r pa bi prav tako 
mora l sprejeti nov zakon o 
voli tvah v državni zbor , saj 
je r a z u m n i rok potekel . 

Bencin spet dražj i 
L J U B U A N A , 29 . maja 

(Delo) - Zaradi dviga cen na 
s v e t o v n e m trgu se je spet 
podraž i l benc in . Cene so v 
povpreč ju višje za okrog 9 
tolarjev. Dražje je tudi plin
sko olje, liter s tane zdaj 
140,2 tolarja. 

J a v n o g lasovan je 
L J U B U A N A , 30 . maja 

(STA) - V d r ž a v n e m zboru so 
podpr l i p red log ZLSD, da bi 
tajno glasovanje o imenova
nju min i s t rov spremeni l i ^ 
javno. Za s p r e m e m b o , ki so 
jo sicer podpr l e vse poslanke 
skup ine , je glasovalo 71 po
slancev, prot i je bil le eden. 

Baju lcova t o ž b a 
p o p o l n a 

LJUBUANA, 30. maja 
(STA) - Vrhovno sodišče je 
dopolnjeno tožbo mandatar
ja Andreja Bajuka in njegovih 
ministrskih kandidatov po
slalo d ržavnemu zboru kot 
toženi stranki ter državnemu 
pravobranilcu kot zastopniku 
javnega interesa v upravnem 
sporu. Zadevo b o obravnava
lo p rednos tno ozi roma takoj' 
ko bo prejelo odgovor parla
men ta in pravobranilca. 

Z a p l e t i z o d k u p o m 
delnic STC 

Danes naj bi bi lo že zna
no, ali so v Intereuropi po
nudil i višjo c e n o za o d k u p 
delnic ce l jskega podjetja 
STC ali pa so od prevzema 
odstopil i . Agencija za trg 
vrednostn ih papirjev je na
mreč 25. maja, to je le en 
dan pred i z t ekom roka za 
zbiranjem ponudb, izdala 
odločbo, da mora koprska 
družba v petih d n e h spreme
niti p o n u d b o za odkup del
nic . 

Med pregledovanjem do
kumentac i je o p r e v z e m u celj
skega Skladiščno-t ransport -
nega centra je n a m r e č ugoto
vila, da je In tereuropa na pod
lagi pobo tov posoji lnih po
godb z Iliriko F in t radom pri
dobila v last 50,54-odstotni 
delež STC, glede na p o b o t a n o 
vsoto pa je cena delnice zna
šala 2.820,60 tolarja. To je ob
ču tno več kot v p o n u d b i za 
o d k u p delnic , ki je bila objav
ljena 26. aprila in v kateri je 
In tereuropa ponudi la za del

nico STC 2.100 tolar jev Ker so 
torej v Kopru ravnali v nas 
protju z z a k o n o m o prevze
mih , jim je agencija izdala od
ločbo. 

Član uprave In t e reu rope 
R a d o v a n V r a b e c n a m je v 
zače tku t edna poveda l , da jih 
j e ' z a p l e t presenet i l , vse sku
paj pa je še bolj »nerodno« 
tudi za to , ker so j im vsi trije 
večji delničarji v STC, to je pid 
Infond Zlat ter odškodn insk i 
in kapitalski sklad, ki imajo 
skupaj 38,3 ods to tka delnic , 
že poslali svoje p o n u d b e za 
prodajo. Poleg tega Vrabec 
tudi men i , da je 2.100 tolarjev 
za delnico poš t ena cena , saj 
so jih mali delničarji več ino
m a prodajali za 1.500 tolarjev. 

Če se je torej In t e r eu ropa 
odločila za novo p o n u d b o 
oz i roma višjo ceno , bo mora 
la za preosta l ih 49 ods to tkov 
delnic celjske d r u ž b e plačati 
kar 186 mili jonov tolarjev več 
kot je načr tovala p red d o b r i m 
m e s e c e m . JI 
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Bo trina jstica to pot srečna? 
Illlllll̂ biskovalce Šmartinskega jezera že kmalu le pričakala privlačna turistična ponudba? - Občina mora končno presekati z dosedanjo prakso nezakonitega ravnanja 

w~ • 
Natančno 30 let je, kar so 

„a potoku Koprivnica zgra
dili 18,5 metrov v i soko in 
205 metrov do lgo pregrado 
Loče in je streljaj od Celja 
voda zali la 113 hektarov po
vršin. Pribl ižno 11 k i lome
trov j ezerske obale , znova 
ugotavljajo v Celju, je v e s ta 
čas popo lnoma ne izkor i šče 
nih, čeprav največje s loven-
slto u m e t n o jezero kar s a m o 
po sebi ponuja idea lne m o ž 
nosti turist ičnega razvoja. 
Le izkoristiti bi jih bilo tre-
ba! 

V cel jskem podjetju Fit me 
dla so skupaj s sodelavci pri
pravili s t ra teške smern ice raz
voja t u r i zma na Š m a r t i n s k e m 
jezeru, v p rocedur i m e s t n e g a 
sveta pa je že nekaj časa tudi 
krajinska zasnova uredi tve je
zerskega območja , ki so jo 
izdelali v RC Planiranje in b o 
služila za izdelavo konkre tn ih 
prostorsko uredi tvenih in iz
vedbenih dokumen tov . Ob je
zeru bo treba poskrbet i za ko
munalno ureditev. V strateš
kih smern icah , ki so jih mes t 
ni svetniki potrjevali na torko
vi seji, je opredel jenih 10 ob
moč i j , kjer je mogoča kon
centracija posel jenost i , zlasti 
počitniških hišic, rekreaci j -
i e in špor tne dejavnost i ter 
urejenih pros torov za kopa
nje. »Vendar,« poudar ja celj
ska podžupan ja Janja Ro
mih, ki je skupaj s sodelavci v 
ponedeljek predstavi la pr iza

devanja Celjanov za razvoj je
zerskega območja , »mora od
slej vse , kar bo storjenega za 
tur is t ično oživljanje Šmart in
skega jezera , sloneti na t rdnih 
temelj ih, podpr t ih s prostor
skimi akti. Občina mora 
k o n č n o presekat i s p rakso kr
šenja pravil in nezakoni tega 
ravnanja , saj izkušnje iz prete
klosti kažejo, da lahko večino 
vsega, kar je bilo nare jenega 
doslej , uvrs t imo med črne 
gradnje.« 

Z a z a č e t e k v s a j 
l a d j a in g o s t i n s k a 

p o n u d b a 
Raziskava, ki so jo v Fit 

medl i opravili med občani Ce
lja, Vojnika, Dobrne in Štor, 
ki veljajo za najbolj zaneslj ive 
obiskovalce Šmar t inskega je
zera , kaže , da si ljudje ob 
sp rehod ih in kakovostni go
st inski p o n u d b i ob jezeru zla
sti želijo razvoja dejavnost i , 
t e sno povezan ih z naravo . 
Ureditev g o z d n e sprehajalne 
in u č n e poti ter možnos t i opa
zovanja rastlinja in živali na 
eni ter ureditev zelenih povr
šin z igrali za o t roke ter piknik 
pros torov na drugi s trani , so 
največkrat zaže lena bodoča 
p o d o b a jezera . V odgovorih 
pa seveda ne gre prezret i tudi 
želja po špor tn i in rekreacij
ski dejavnost i z ureditvijo golf 
igrišča, d e n i m o , po kopanju , 
plovbi z ladjo, oživitvi turi
st ičnih kmetij ter nenazadn je 
d r u ž a b n i h prireditev, ki pa po 

Prihodnji teden naj bi Jezerska kraljica spet dobila dovoljenje za plovbo po jezeru. 

mnenju vprašanih ne bi smele 
biti preveč množ i čne . 

A dejstvo je, da se ob Šmar
tinskem jezeru t renutno skoraj 
nič ne dogaja. Še območje ob 
pregradi, z gostinsko ponudbo 
na zasidrani ladji in v mehiški 
restavraciji El Marinero, z mož
nostjo plovbe na Jezerski kralji
ci, je te dni le spomin na prete
klost. Kot zagotavljajo odgovor
ni v občini, ne bo več dolgo 
tako. Podjetnik Robert Stepi-
šnik, ki se je pred leti dokaj 
velikopotezno lotil oživljanja 
ponudbe ob jezeru, je namreč 
zašel v finančne težave. Tudi 
zato, priznavajo v občini, ker so 
m u v prejšnjem mandatu v ob
činskem vrhu obljubljali po
moč, pa je vse ostalo zgolj pri 
obljubah. V Skladu za razvoj 
obrti in podjetništva zato te dni 
zaključujejo z ocenjevanjem, 
koliko denarja je Stepišnik vlo
žil v javno dobro ob jezeru, po 
besedah Romana Šumaka pa 
mu bodo s finančno injekcijo 
pomagali do deblokade podjet
ja Sailor. »Gre za okoli 19 mili
jonov tolarjev, vendar moram 
poudariti , da b o m o v občini 
pomagali šele, ko b o m o razči
stili nekatere stvari in bodo da
ne možnost i za zakonito dejav
nost,« poudarja Šumak in doda
ja, da že prihodnji teden priča
kujejo dovoljenje za plovbo Je
zerske kraljice, poskrbeti pa je 

.4reba tudi za ostala ustrezna 
dovoljenja. 

Kot zdaj kaže, bi v dveh ted
nih, najkasneje pa do konca 
junija, ob jezeru vendarle lah

ko obudili v življenje vse tisto, 
kar je lani še živelo. V Komu
nalni direkciji so te dni ž e 
asfaltirali cesto ozi roma pot 
nad pr is tanom, denar pa je 
zagotovljen tudi za ureditev, 
osvetlitev in redno vzdrževanje 
parkirišča, ureditev stopnišča 
od parkirišča do pristana, po-
sutje približno 300 kubikov 
rečnega proda na kopališče ter 
o s n o v n o komuna lno ureditev 
kopališča, s postavitvijo tušev 
in mobilnih stranišč vred. 

B o t r i na jst ica t o k r a t 
s rečna? 

Celjski ž u p a n Bojan Šrot je 
pred časom imenoval projekt
no skupino za oživitev turi
stične p o n u d b e ob Šmart in
skem jezeru, vanjo pa priteg
nil tudi okoliške krajane. 

Predsednik Sveta KS Šmart
no v Rožni dolini Alojz Foršt-
ner pravi, da so ljudje na do
bro ob i skanem zboru kraja
nov izrazili veliko zainteresi
ranost za urejanje jezerskega 
območja , hkrat i pa ne verja
mejo preveč, da se bo tokratni 
poskus le posrečil . »Končno 
gre že za 13. poskus. . . ,« je 
skeptičen Forštner, ki pa ven
darle verjame, da bo tokrat 
uspelo in obljublja p o m o č 
krajevne skupnos t i vsepo
vsod, kjer bo to po t r ebno . 

Š k o d a , d a z g l e d i 
n e v leče jo 

Pretekla desetletja, ko se je 
v Celju razmišljalo o t em, kaj 

storiti s Šmar t in skem j eze rom 
in so se v predal ih kopičili 
neuresn ičen i projekti , je le 
streljaj proč , v Šaleški dolini , 
Velenjčanom uspe lo ob njiho
vem jezeru ustvarit i p ravo 
pravl j ico . 

Na eni s t rani so kakšni dve 
desetletji nazaj Velenjčani za
čeli gradit i svoje poči tn iško 
naselje in Kunta Kinte z lično 
ure jenimi hiš icami .živi svoje 
življenje. Urejene in vzdrže
vane ze lene površ ine s števil
n imi igrali so za o t roke uži tek 
zase , dovolj je možnos t i za 
poči tek in posedan je ob pivu, 
soku ali s ladoledu. . . In vodna 
površina? Čeprav do nedavna 
v njej m e n d a ni bilo življenja, 
je j eze rska gladina postala 
zbira l išče ljubiteljev mode lov 
m o t o r n i h čolnov, ki so v Vele
nju pripravili celo svoje 
ev ropsko prvens tvo . Možnost i 
je torej več kot dovolj; pri 
č emer bi zagotovo v Celju na 
r ačun velenjskega jezera hi tro 
slišali k a k š n o p r i p o m b o , da 
gre v primerjavi s Šmart in
s k e m j eze rom le za »mlako«. 
Pa ta mlaka živi; ob vel ikem 
p o s l u h u in nekol iko drugač
n e m pr i s topu kot v pre teklo
sti, pa bo m o r d a zaživel tudi 
celjski turist ični biser, kot 
Š m a r t i n s k e m u jezeru v knež 
j em m e s t u tudi radi rečejo. 

IVANA STAMEJČIČ 
iFoto: GREGOR KATIC 

Ut r j evan je pa r tne rs t va 
v Celju par tnerskem n e m š k e m m e s t u Grevenbroich so 

pred č a s o m izvoli l i n o v e g a ž u p a n a in T h e o Hoer je v želji , 
da bi mest i še naprej tako u s p e š n o sodeloval i , v goste 
povabil ce l jsko delegaci jo . 

Celjski ž u p a n Bojan Šrot , t a jn ik k o m i s i j e za m e d n a r o d 
n e o d n o s e A l e š V r e č k o in ž u p a n o v a s o d e l a v k a za o d n o s e z 
j a v n o s t m i Barbara L e b a n so se v G r e v e n b r o i c h u s p o z n a l i 
z n o v o v o d s t v e n o e k i p o m e s t a , o b i s k pa izkor i s t i l i t ud i za 
p o g o v o r e o u t r j evan ju p a r t n e r s k i h vez i m e d m e s t o m ob 
Savinj i in G r e v e n b r o i c h o m . S l edn je so z l a s t i m o č n e n a 
š p o r t n e m , d r u š t v e n e m in h u m a n i t a r n e m p o d r o č j u , š e p a 
p a v p o v e z o v a n j u o b e h g o s p o d a r s t e v . G r e v e n b r o j š k i žu 
p a n T h e o H o e r je bil z a t o ve se l p o v a b i l a , naj s e p t e m b r a 
s k u p a j s s o d e l a v c i o b i š č e M e d n a r o d n i o b r t n i s e j e m v 
Ce l ju . 

P r e d s t a v n i k i Celja so se v G r e v e n b r o i c h u še d o g o v o r i l i , 
k a k o b o d o p r i h o d n j e l e to o b e l e ž i l i j ub i l e j m e d m e s t n e g a 
s o d e l o v a n j a . V m a j u b o d o n a m r e č v G r e v e n b r o i c h u 
p r a z n o v a l i 2 0 - l e t n i c o s o d e l o v a n j a s San t C h a m o n d o m , 
15- le tn ico p a r t n e r s t v a s Ce l j em in 10- l e tn i co , k a r j ih 
v e ž e j o p a r t n e r s k i o d n o s i z m e s t o m A u e r b a c h ; o b tej 
p r i l o ž n o s t i p a b o d o p r i p r a v i l i v r s t o š p o r t n i h in k u l t u r 
n i h p r i r e d i t e v . IS 

^ IZ OBČINSKIH SVETOV i 
D e g e n b o častn i o b č a n 

BISTRICA OB SOTLI - V okviru p raznovan ja obč inskega -
prazn ika , ki bo konec meseca , b o d o podeli l i letošnja obč inska ; 
pr iznanja . Častni o b č a n bo postal bistr iški rojak Friderik" 
Degen , ki je že častni o b č a n Mar ibora ter b o p raznova l nekaj ^ 
dni prej 94. rojstni dan . Pr iznanje obč ine b o d o podelil i | 
ku l tu rn iku J a n e z u Drašlerju, p laketo obč ine ravnatelju Jože- j 
tu Uršiču, d e n a r n o n a g r a d o pa d ruš tvu kmet i c Ajda iz Bistrice j 
ob Sotli. , (BJ) \ 

O z a k l j u č n e m r a č u n u 
BISTRICA OB SOTLI - Svetniki so brez pr ipomb sprejeli] 

zaključni račun občinskega proračuna za preteklo leto. Ta obsegaj 
skoraj 129 milijonov tolarjev skupnih prihodkov, 131 milijonov ^ 
odhodkov ter 2 milijona proračunskega primankljaja. (BJ) ; 

Bis t r ičan i so z a S o H o 
BISTRICA OB SOTLI - Svetniki so po prvi obravnavi sprejel i : 

p red log odloka o ustanovi tvi Regionalne razvojne agencije 
Sotla. Predlagatelji so si jo zamisli l i za p o t r e b e šest ih obč in j 
Šmarskega , ki bi t ako lažje dobi le d ržavn i in evropski dena r z a : 
razvoj . P o d o b n o kot v Bistrici so se odločili še v neka te r ih -
obč inah . Zaenkra t se je za takn i lo le v so sedn jem Kozjem, kjer; 
računajo na svojo agenci jo, de lno pa tudi na sodelovanje s\ 
Sot lo . (BJ) i 

Potuhd v vzpo rednem delovanju 
v Telekomu Slovenije ugo

tavljajo, da projekt preštevil-
čenja številk v te lekomuni
kac i j skem omrežju dobro 
napreduje, saj je v bazah po
datkov vpisanih že preko 300 
tisoč novih telefonskih šte
vilk. Že do konca junija bodo 
delavci Telekoma opravili po
lovico dela, vzporedni s i s tem 
starih in novih telefonskih 
števi lk pa bo za več ino naroč
nikov veljal do novembra. 

In prav slednje, ugotavljajo 
v Te lekomu, je tudi razlog, da 
večina podjeti j , u s t anov in po

sameznikov, ki že imajo 
vkl jučene nove številke, le-teh 
ne uporablja. Za projekt pre-
številčenja telefonskih številk 
skrbi v Telekomu 80 delavcev, 
še 400 zapos lenih pa na te renu 
skrbi zlasti za pri lagoditev ter-
mina lske o p r e m e pri ISDN 
naročnik ih in naročniških hi
šnih centra lah . Kljub t emu , da 
v Telekomu beležijo precej
šen porast obiska na spletnih 
s t raneh in klicev na odzivnik 
086, kjer na osnovi stare izveš 
novo telefonsko številko, je 
delež klicev na nove telefon

ske številke sk romen . V do
m a č e m telefonsken> p r o m e t u 
je na nove številke usmer jen ih 
le 8 odstotkov, v med n a rod 
n e m prometu pa 15 ods to tkov 
vseh klicev. 

V Telekomu zato za po le tne 
mesece pripravljajo novo og
laševalsko akcijo, s ka tero na
meravajo vzpodbudi t i svoje 
telefonske naročnike , naj 
čimprej začnejo uporabljat i 
nove telefonske številke, o 
njih pa obvestijo tudi svoje 
pos lovne par tner je , prijatelje, 
znance in sorodnike . IS 

N o v e de ln ice z a 
odp lač i lo posoj i la 

Delničarji Celjskega se jma 
so na nedavni s k u p š č i n i 
pooblastili upravo družbe , 
da v petih letih izda 200 t i soč 
novih de lnic v s k u p n i vred
nosti 500 mil i jonov tolarjev, 
kar pomeni , da s e b o osnov
ni kapital povečal za polovi
co. 

S t akšno dokapital izaci jo si 
bo Celjski se jem zagotovil 
svež kapital za odplači lo prvih 
obrokov dveh k ra tkoročn ih 
posojil pri Novi Ljubljanski 
banki in Banki Celje, ki jih je 
najel za gradnjo hale L, v r e d n e 
U milijarde tolarjev. Ker 
obroki zapade jo v plačilo no 
vembra, bo vods tvo d r u ž b e 
Pohitelo z izdajo nove emisi je 
(lelnic. Pri t em računa jo , da 
bodo k n a k u p u pritegniH č im 
Več novih lastnikov, že zdaj pa 
ie jasno, da bo delnice odku
pila tudi občina Celja, ki želi v 
Celjskem se jmu ohrani t i svoj 
^''-odstotni lastniški de lež . 
Občina je n a m r e č bila pri
pravljena dokapital iz irat i se-
'̂ m že prej , okoli 185 milijo-
•̂ ov tolarjev pa naj bi zago to
vila s prodajo svojega tretjin-
l̂̂ ega de leža v Toplicah Dobr

ima. 

Kako se b o d o odločil i os ta-
' lastniki. S lovenska razvoj -

d ružba , Aero Celje, Obrt
mi zbornica Slovenije, Afi-

n ing . S lovenske ž e l e z a r n e . 
Banka Celje, Zavarovaln ica 
Triglav ter zapos len i in še ne 
kaj manjš ih delničarjev, za 
zdaj še ni z n a n o . J a s n o pa je, 
da bi se Celjski se jem, če se 
ne bi odločil za dokapi ta l iza
cijo, znaše l v t ežk ih likvid
n o s t n i h t ežavah . V p r e t e k l e m 
letu je sicer posloval uspe
šno , saj je s k u p n e p r i h o d k e 
povečal za 7 odstotkov, čisti 
dob iček , ki je znaša l 102 mi
lijona tolarjev, pa je bil višji 
ka r za 145 odstotkov. Delni
čarji so skleni l i , da ga b o d o 
razpored i l i v rezerve . JI 
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3 I N T E R V J U 

Vajeti SO zdaj na Gorenjskeml 
[ | | | | | | | | | | [^^ Če česa ne pojasnimo, še ne pomeni, da ne vemo, kaj delamo - Koga je lahko upravičeno strah za službo v Kovinotehni? I 

z današnj im d n e m bo vodenje ce l j ske 
Kovinotehne prevze la z a č a s n a 3-č lanska 
uprava, na če lu z A l o j z e m Burjo. S tem se 
zaključuje p o m e m b e n del e n e g a od doslej 
najbolj spektakularn ih p r e v z e m o v pri nas . 
Kljub t emu ostaja odprtih še vrsta vprašanj 
in na nekatera od njih s m o skuša l i dobiti 
odgovor pri p r e d s e d n i k u uprave in g l a v n e m 
direktorju Merkurja mag. Binetu Kordežu. 

Vsega n a m ni želel razkri t i , na p r imer po
datka o številu ljudi, ki naj bi zaradi zd ruž i tve 
podjetij izgubili de lo . Pravi, da to vprašanje za 
sedaj puščajo odp r to in da b o d o n a t a n č n e 
številke z n a n e šele jeseni . Pa tudi sicer se, 
ugotavlja Bine Kordež, vods tvo Merkurja na
haja t r enu tno v dokaj nepr i j e tnem položaju. 
»Za n a t a n č n o izdelane p red loge d o b i v a m o 
očitke, da d e l a m o preveč po svoje, če kakšna 
pojasnila p u š č a m o za kasnejš i čas , pa n a m 
zopet očitajo, da sploh ne v e m o , kaj delamo.« 

Kaj je bil poglavitni raz log za kratek stik 
med upravama Merkurja in Kovinotehne? 
Sta si bila koncepta o de lovanju s k u p n e 
družbe res tako narazen , da ju ne bi bi lo 
m o g o č e vsaj m a l o približati? 

Niti ne bi mogel reči, da je 
prišlo do kra tkega stika m e d 
upravama . Na obeh s t raneh 
smo zadnjega pol leta vložili 
precej naporov pri pripravi 
modela povezovanja obeh 
d r u ž b , imeli s m o kar nekaj 
skupn ih ses tankov na to te
mo , vendar sta se o s n o v n a 
modela organiz i ranost i vse 
bolj oddaljevala. Model Mer
kurja je bil v enov i t em podjet
ju, ki bi pos lovalo na dveh 
lokacijah, po razmišl janju 
vodstva Kovino tehne pa bi 
nadaljevali pos lovanje v po 
dobni obliki kot do sedaj . To 
pomeni dve ločeni podjetji z 
vsemi funkcijami ter še krov
nim podjetjem za določanje 
eno tne strategije. Modela sta 
si v pr incipih toliko razl ična , 
da do k o m p r o m i s n e g a pred
loga ni moglo priti . Ker s m o 
ocenili , da bi bilo nadaljnje 
iskanje eno tnega pred loga 
nep roduk t ivno , s m o se dogo
vorili, da dosedanja uprava 
odstopi in da s č im večjim 
angaž i ran jem zapos len ih v 
Kovinotehni nada l ju jemo z 
na tančne jš im konc ip i ran jem 
modela s k u p n e organiz i rano
sti. 

Kakšna je z a s n o v a združe 
vanja, na č e m temelj i mode l 
z d r u ž e n e g a podjetja? 

Obe podjetji imata t a k o ve-
leprodajno kot m a l o p r o d a j 
no dejavnost . Maloproda ja bi 
še l ahko pos lova la kot s a m o 
s tojno podjet je , v e n d a r tud i 
tu n a s t o p a m o na i s tem t rgu , 
z e n a k o p o n u d b o , usmer je 
n o na isti s e g m e n t po t ro šn i 
kov. Zaradi tega je s m i s e l n o 
moči zd ruž i t i , na s topa t i z 
e n o b lagovno z n a m k o , z 
eno tn imi katalogi in p r o m o 
cijo, na d rug i s t ran i pa pove
čevati r a z n o v r s t n o s t p o n u d 
be na področ j ih , kjer i m a m o 
oboji t rgovske cen t r e . Uč inek 
na r ezu l t a t e pos lovan ja za 
obe d r u ž b i bi bil n a t ak n a č i n 
b i s tveno večji. Še bolj pa to 
povezovan je velja za vele-
proda jo , kjer d a n e s oboji na
s t o p a m o pri is t ih dobav i t e 
ljih, pri istih k u p c i h , oboji 
i m a m o e n a k e za loge , n a m e 
sto da bi p o s t o p k e rac ional i 
zirali in s p ros t imi kapac i t e 

tami poiskal i doda tn i trg in s 
t em d o d a t n i za s lužek . Seve
da bi bi lo v s e m naj lepše po
slovati kar po s t a r em, b r ez 
s p r e m e m b , v e n d a r trg zah te 
va s ta lno izpopoln jevanje in 
racional izaci je . Takšne učin
ke pa l ahko d o s e ž e m o tudi s 
p o v e z a v a m i m e d s o r o d n i m i 
podjetj i . Ne s m e m o pozab i t i , 
da ' je Kov ino tehna v pre tekl ih 
letih ustvar i la p reko 2 milijar
di tolarjev i zgube in da se v 
hče r in sk ih podjetj ih skriva 
še nekaj m i n u s a . 

Koncept povezovanja pod
jetij temelj i tudi na postop
n e m in načr tnem prehodu 
z a p o s l e n i h v e n o t n o podjet
je Merkur. Lahko to vsebin
s k o in t erminsko neko l iko 
bolj opredelite? Kako bodo 
razporejeni programi in za
pos len i , kaj bo ostalo v Ce
lju? 

V enovi tem podjetju bo ve-
leprodajna dejavnost organi
z i rana na obeh lokacijah. To 
p o m e n i , da b o d o do ločene 
b lagovne skup ine v celoti vo
d e n e in sk lad iščene v Na
k lem, do ločene pa v Celju, in 
ne t ako kot je danes , vse na 
o b e h lokacijah. Za tiste bla
govne skup ine , ki b o d o vode
ne v Celju, p o m e n i , da bo 
celotni razvoj , nabava in skla
diščenje na tej lokaciji. Proda
ja tega blaga pa bo potekala 
na obeh lokacijah. Prodajno 
osebje , ki bo sedelo v Celju, 
ali pa v Kranju, bo torej pro
dajalo celotni a so r t iman pod
jetja, n e glede na to, kje je 
sk ladiščen. Na ta način b o m o 
zagotovil i rac ionalnost poslo
vanja, pa tudi delo in razvojne 
možnos t i zapos l en im na 
o b e h lokacijah. Kateri progra
mi b o d o točno v Celju in kate
ri v Kranju, bo ugotovl jeno na 
osnovi na t ančn ih izračunov, 
seveda pa i m a m o o c e n e pri
pravl jene. Izhajamo iz pred
pos tavk , da bi bila razmest i 
tev ljudi in prodaje tudi v no
v e m podjetju s o r a z m e r n a tre
n u t n i s t ruk tur i , po kateri je v 
Celju okoli 40 odstotkov, v 
Nak lem pa 60 odstotkov. Pre
hajanja ljudi v novo organizi
ranos t bi se pr ičelo prot i kon-

Mag. Bine Kordež 

cu leta in bi se nadaljevalo še 
v nas lednjem. 

Kako to, da Merkur še ved
no ni »prišel na dan« s kon
kretnimi š tevi lkami o tem, 
kol iko in katera delovna me
sta bodo sploh še ostala v 
Celju? Jih morda nimate ali 
pa so tako črne, da jih boste 
skrivali kolikor dolgo se bo 
dalo? 

Ves čas od odločitve o na
kupu Kovinotehne smo zago
tavljali, da ne v id imo večjega 
p rob lema v razmest i tvi ka
drov, ki delajo na komercial
n e m področju . Seveda b o d o 
pr isotne do ločene sp r emem
be pri s a m e m delu, vendar v 
globalu naj bi bilo dela za vse. 
Seveda ob pogoju, da b o m o 
izpolnjevali p lanske obvez
nosti . Ker žel imo koncept v 
podrobnos t i izdelati skupaj z 
zapos len imi v Kovinotehni in 
ker tudi n i m a m o vseh pot reb
nih informacij , n i smo hoteli 
sami pripravljati točne delitve 
kadrov . 

Med zapos l en imi v Kovi
notehni in tudi zunaj pod
jetja je slišati ze lo razl ične 
števi lke o tem, kol iko ljudi 
bo i zgubi lo s lužbo . Mnogi 
se bojijo, da bodo morali , če 
bodo hoteli obdržati delov
no mesto , oditi ce lo na Go
renjsko. 

Večkrat s m o poudari l i , da 
v id imo pros tor za vse zapo
slene na komerc i a lnem po
dročju - če b o m o uresničili 
sprejete obveze o p o t r e b n e m 
obsegu prodaje . Določeni 
presežni delavci pa se b o d o 
pojavili na področju režijskih 
s lužb . Poskušali jih b o m o re
ševati z razl ičnimi pri jemi, na 
p r imer s prekvalifikacijami, 
uvajanjem drug ih dejavnosti , 
z na ravno fluktuacijo ter tudi 
p reko insti tuta trajno presež
nih delavcev. Prepričani smo , 
da bodo te po teze veliko 
manj boleče kot bi bile v dru
gih pr imer ih . 

Za Radio Celje ste izjavili , 
da bo zaradi združi tve manj 
presežkov kot bi jih bi lo v 
primeru, če bi Kovinotehna 
ostala sama. Takšna trditev 
se zdi neko l iko zavajajoča. 

saj je vsebina števi lke v 
e n e m in drugem primeru 
najbrž p o v s e m drugačna. 

Izjava ni p o p o l n o m a nič za
vajajoča, če izhajamo iz cilja, 
to je čim večje število zapo
slenih in ustvarjanje čim bolj
ših pogojev za ohrani tev de
lovnih mest . Predvideno šte
vilo zapos len ih v Kovinotehni 
je bilo po informacijah iz pre
teklega leta precej manjše kot 
ga p redv idevamo v okviru 
novega Merkurja. Poleg tega 
bi Kovinotehna, če bi želela 
izboljšati uspešnos t poslova
nja (kar pa je nu jno) , v pri
hodnje t ežko ostala samo
stojna. 

Že večkrat doslej ste pou
darili, da je produktivnost v 
Merkurju večja kot v Kovi
notehni . Ste lahko bolj kon
kretni. Kakšna merila ste 
uporabljali pri merjenju 
produktivnost i tako v e n e m 
kot v d r u g e m podjetju? 

Produkt ivnost v trgovini se 
lahko meri s prodajo na zapo
slenega ali z ustvarjeno razli
ko v ceni na zaposlenega . Po 
teh podatkih je produkt ivnos t 
v Merkurju ves čas precej viš
ja kot v Kovinotehni. To naj
bolj točno potrjujejo rezultati 
poslovanja, saj je Merkur od 
lastninjenja, to je od 1.1. 1993, 
ustvaril 5 milijard tolarjev do
bička, Kovinotehna pa 2 mili
jardi izgube. Pri t em so bile 
plače v Merkurju povprečno 
vedno 10 odstotkov višje kot 
v Kovinotehni . Menim, da te 
številke povedo vse. 

V procesu združevanja 
bosta gotovo ze lo p o m e m 
bna razpoloženje in o d n o s 
zapos len ih do s p r e m e m b . 
Kako boste na zborih, ki se 
prav zdaj pričenjajo, prepri
čali delavce, da bodo verjeli 
v razvoj s k u p n e g a podjetja 
in tudi v svoj osebnos tn i raz
voj? Boste ses tanke z zapo
s len imi vodili o sebno vi? 

Z ' nov im p r e d s e d n i k o m 
uprave Alojzem Burjo se bo
va srečala z vsemi zaposleni
mi in jim p o d r o b n o predstavi
la koncept povezovanja obeh 
podjetij. Seveda ne pr ičaku
jem, da bi vsi zapos leni na 
osnovi te predstavi tve videli 
svojo perspekt ivo v novem 
podjetju. U p a m pa, da b o m o 
vsi skupaj čimpreje spoznal i , 
da si lahko lepo bodočnos t 
zagotovimo s a m o z dobr im 
de lom. Če bo preveč negativ
nih impulzov s strani določe
nih ljudi v Celju, bo to s labo 
p redvsem za zapos lene . Slabi 
rezultati se bodo odrazili v 
plačah vseh. Povedati pa je 
po t r ebno , da smo od zaposle
nih v Celju dobivali prošnje , 
naj se čim prej dogovor imo, 
kako napre j , saj je p redolgo 
čakanje najslabše. 

Na podlagi ana l i ze k o m u 
nikacijskih družb, ki so ugo
tovile, da bi bi lo nesmotrno , 
če bi s k u p n o podjetje upo
rabljalo dve prepoznavni 
blagovni znamlci, ste se v 
Mekurju odločil i , da ukinete 
b lagovno z n a m k o Kovino
tehne . Ob p r e v z e m u Bofexa 
pa ste, na primer, ohranil i 
b lagovno z n a m k o Big Bang. 

Mar tega ne bi mogl i naredi
ti vsaj za e n s e g m e n t Kovi
notehne? To nanireč ni le 
i m e podjetja, saj je v prete
kl ih letih postalo tudi ena od 
identitet Celja. Nehote se vsi
ljuje občutek , da so takšni 
odločitvi neko l iko botrovala 
tudi čustva, da pač že l i te iz
brisati svojega doslej naj
večjega konkurenta . 

Če bi ocenil i , da je za uspe
šnost novega podjetja ugod
neje, da še naprej vzdržuje
m o dve blagovni z n a m k i , bi 
se t ako odločili . Vendar mora
m o upoštevat i , da n a s t o p a m o 
na trgu, kjer naši konkuren t i 
vlagajo v promoci jo svoje bla
govne z n a m k e tudi dese tkra t 
več kot mi , in bi bilo s tega 
stališča oglaševanje dveh 
z n a m k za enake t rgovine , z 
enako p o n u d b o , n a m e n j e n e 
i s temu s e g m e n t u pot rošni 
kov, p redrago . Zavedali s m o 
se, da je to zelo boleče , ven
dar so takšni pre lomi nujni . 

Pred m e s e c i so se nekateri 
spraševal i , ali ne bi denar za 
n a k u p Kovinotehne prine
sel večji uč inek , če bi ga 
Merkur n a m e n i l za lastni 
razvoj, zdaj pa je sl išati po
v s e m drugačno m n e n j e , na
mreč, da je Merkur pravza
prav ze lo poceni kupil Kovi
n o t e h n e . 

Prepričani s m o , da je bila 
povezava Merkurja in Kovi
n o t e h n e na t akšen način pra
vilna in tudi v teh r a z m e r a h 
ed ino izvedljiva. Po izkušnjah 
v Sloveniji se redko katera 
povezava dveh tako velikih 
s i s temov izpelje. Nakup Kovi
n o t e h n e je bil nare jen po ta
krat pravi ceni , p r ičakujemo 
pa, da se bo to pozi t ivno 
odrazi lo v rezul ta t ih novega 
Merkurja, kar bo u g o d n o tudi 
za zapos lene v Celju. 

V Celju ocenjujejo , da je 
Kovinotehna lani pos lovala 
bolje od svojega lastnika. 

Merkur je v letu 1999 neko
liko znižal obseg prodaje za
radi do ločenih organizaci j 
skih s p r e m e m b , ki s m o jih 
izvedli tudi v pripravi za po
vezavo s Kovinotehno . Seve
da p a je že prej o m e n j e n a 
p roduk t ivnos t t Merkurju 
precej večja kot v Kovinoteh
ni, kar potrjuje tudi 1,1 milijar
de dobička . V Kovinotehni so 
v o s n o v n e m delu poslovali z 
m i n i m a l n i m dob ičkom. 

Kakšen o d n o s bo s k u p n o 
podjetje ime lo do doseda
njih dobavitel jev in poslov
n ih partnerjev Kov inotehne , 

zlasti do t ist ih s š iršega ce|j 
skega območja? . 

O d n o s do poslovnih pf l 
nerjev se b i s tveno ne bo sp^ 
minjal, le da b o d o veljali enot 
ni s tandard i t ako pri nabav 
kot pri prodaji . Dobavitelji; 
ugodn imi pogoji, ne glede 0( 
kod b o d o , b o d o v e d n o dt 
brodoš l i . • 

Glede na to, da ste v Mer 
kurju n e k o l i k o prehitel i ro 
ke in tudi dogovore , zapisa 
ne v o k t o b r s k e m memoran 
d u m u o povezovanju družb 
lahko p o d v o m i m o tudi v is 
krenost vseh sedanj ih napo 
vedi o t em, kako bo zdrul i 
vanje potekalo naprej . ^ 

M e n i m o , da dogovora 
podp i sanega ok tobra l a n i , j i 
s m o prekršil i . Glede r o k c ^ 
bilo dogovor jeno, da do s i 
tusn ih s p r e m e m b ne bo pni 
lo prej kot v dvanajst ih (okto 
ber 2000) in n e kasneje koti 
št ir i indvajsetih mesec ih . Do 
govorili s m o se tudi , da bomo 
s p r e m e m b e usklajevali čin 
bolj s p o r a z u m n o , vendar pi 
s m o pri t em oboji ocenili , ck 
ne bi bilo smise lno še napre 
nadaljevati pogovorov brez 
o snovnega sprejetega kon 
cepta . 

Danes , 1. junija, prevzem 
z a č a s n o vodenje Kovinotek 
ne nova uprava. Lahko n t 
kol iko bolj predstavite njenJ 
č lane? | 

Vodenje uprave je prevzd 
Alojz Burja, ki ostaja član 
up rave tud i v Merkur ju . Nai 
cilj je, da bi bilo njegovo biva
nje v Celju č im krajše in da bi 
u p r a v o dopoln i l i s člani iz 
Kov ino tehne . D r u g član j« 
Štefan Gerkeš , dosedanji 
vodja Merkur jeve območne 
p roda je v Celju in nekdanji 
komerc i a ln i d i rek tor v Žele 
za rn i Štore . Že l imo , da bi gi 
v Kov ino tehn i č im prej spre 
jeli m e d s e , kajti le skupnt 
de lo bo da lo rezu l t a t e , ki s 
jih vsi ž e l imo . 

Kako pojasnjujete , da » 
lastniški d e l e ž Merkurja i 
Kovinotehni še v e d n o n 
povzpe l nad napovedanil 
9 0 odstotkov? 

Med las tn ik i Kovinotehni 
je os ta la s a m o še množici 
d r o b n i h delničar jev , ki si 
p a č n e od loča jo za prodaji 
po cen i , ki je p o n u j e n a ni 
b o r z i . Seveda je ta cena pre 
cej n iž ja od t is te ob prevze 
m u , v e n d a r se bo j im , da bo 
d o de ln ičar j i s č a k a n j e m 5' 
n a s l a b š e m . 

• • • • • • • JANJA INTlHAl 



G O S P O D A R S T V O 

Celjski mlekar j i se 
p o v e z u j e j o s Prelcmurci 

Postopek naj bi bil končan še to jesen, Celeia bi obdržala proizvodnjo sirov in jogurta - Ljubljanske mlekarne 
izkoristile dobro poznavanje celjske mlekarne 

Direktor Mlekarne Celeia 
Marjan Jakob je v zače tku 
tedna razkril , da se ž e nekaj 
iasa pripravljajo na povezo
vanje s Pomursk imi mlekar
nami, ki so marca letos ž e 
pripojile Ptujske mlekarne . 
V Arji vasi so zadovol jni z 
dosedanjimi d o g o v o r i , ki 
kljub kapitalsko m o č n e j š i m 
Piekmurcem potekajo na ena
kopravnih temelj ih , zaklju
čeni pa naj bi bili do jeseni . 

Ŵ ĉeljs!?TrJhê !rnržê !̂  
skozi podpirajo zd ruž i t ev v 
dve mlekarski podjetji v Slo
veniji, po n e u s p e l e m p o s k u s u 
povezovanja z Ljubljanskimi 
mlekarnami pa zdaj bolj zago
varjajo štajersko navezo . »Oce
nili smo , da bi bila g lede na 
proizvodne p r o g r a m e poveza
va naše in p r e k m u r s k e mle
karne najbolj smise lna , tržni 
delež skupnega podjetja pa bi 
znašal nekaj več kot 30 odstot
kov. V Arji vasi bi obdrža l i 
proizvodnjo ferment i ranih iz
delkov in sirov. Pomurske mle
karne pa bi razvijale ostale 
programe,« pojasnjuje M a r j a n 
M o b in poudar ja , da v Mle
karni Celeia n iso hiteli z zdru-

Marjan Jakob 

zevanjem, ker j im to doslej 
niti ni bilo p o t r e b n o , b o d o pa 
povezave nujne še pred odprt
j em evropskih meja. Čeprav 
združ i t ev napoveduje ta tudi 
l jubljanska in mar iborska mle
karna , J akob men i , da pos to
pek m o r d a ne bo uspel in bi 
torej e n o od bodoč ih mlekar
skih podjetij vendar le zd ruž i 
lo vse proizvajalce v t em delu 
Slovenije. Pri t em ne zavrača 
možnos t i povezovanja tudi z 
mleka rnami »na ^drugi strani 
Trojan«. 

Poskusi združevan ja z Ljub
l jančani, ki so propadl i zaradi 

nesoglasij glede menja lnega 
razmerja , pa so najbrž bot ro
vali sporu m e d o b e m a mlekar
n a m a zaradi b lagovne z n a m k e 
LCA oz i roma LC ProBio. »Med 
pogovori s m o namreč vodstvu 
Ljubljanskih mlekarn razkrili 
vse pos lovne poda tke in načr
te, tudi v zvezi z izdelki, ki jih 
t r ž imo pod i m e n o m LCA in so 
med našimi najbolj prepoz
navnimi,« pravi vodja marke
tinga Milan Mirnik. »V Ljub
ljani so ugotovili, da blagovno 
z n a m k o LCA p repozna kar 60 
ods to tkov pot rošnikov in da 
ima vse več privržencev, zato 
so poskusil i s plagiatom, ki 
tako po obliki, imenu , barvah 
in vsebini p o s n e m a izdelke iz 
Arje vasi.« Vodstvo celjske mle
karne je l jubljansko sicer ta
koj opozor i lo , da je njihova 
blagovna z n a m k a LCA Zelene 
dol ine zašči tena pri Uradu RS 
za in te lektua lno lastnino že 
od leta 1998, vendar se Ljub
ljančani na takšne pozive niso 
odzvali . Zato se je Celeia, kot 
je povedal Marjan Jakob , od
ločila za sodno pot, pri zaščiti 
svojega izdelka pa bo šla do 
konca . 

Celjska mlekarna , ki je po 
o d k u p u mleka tretja v Slove

niji, njen tržni delež pa je 
nekaj m.anj kot 17-odstotni, je 
lani ustvarila za 7,7 milijarde 
tolarjev skupnega p rometa in 
50 milijonov tolarjev dobič
ka. Rezul tat i pos lovanja so 

spodbudn i tudi letos, saj so v 
prvem t romesečju v primerja
vi z enak im lanskim obdob
jem povečali p r ihodke za sko
raj četr t ino, večji pa je tudi 
o d k u p mleka, kar je redkost 
med slovenskimi mleka rnami . 
Razveseljivo je tudi , pravi Mar
jan Jakob , da so letos v pri
merjavi s pretekl imi leti pove
čali odstotek prede lanega mle
ka v ferment i rane izdelke in 
k o n z u m n o mleko. 

•
JANJA INTlIiAR 
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V mlekarni Celeia te dni 
zaključujejo linijo za prede
lavo sirotke, ki so jo postavi
li skupaj z n e m š k i m podjet
jem Meggle , stala pa je 56 
milijonov tolarjev. Gre za po
m e m b n o na ložbo , saj bodo 
zaradi izdelovanja koncen
trata sirotke, ki ga bodo sproti 
izvažali v Nemčijo , občutno 
z m a n j š a l i tudi n e g a t i v n i 
vpliv na okolje. 

A l p o s b o z n i ž a l najv iš je plače 
1/šentjurskem podjetju načrtujejo letos 25-odstotno rast prodaje-Več za varovanje zdravja zaposlen]]^ 

Kljub nekol iko manjši pro
daji kot leta 1998 in skrom
nejšemu dobičku od pričako
vanega so v šent jurskem Al-
posu zadovoljni z lanskimi 
poslovnimi rezultati. Razme
re na evropskih trgih so bile 
zlasti v prvi polovici leta ze lo 
neugodne, saj tako skromne
ga povpraševanja in n izk ih 
cen v metalurgiji ni bi lo v 
zadnjih tridesetih letih. V 
podjetju so morali zato zni
žati vse vrste stroškov ter 
povečati produktivnost in ob
seg proizvodnje v s e h ostal ih 
programov. 

Zaradi t akšnega pos lovanja 
in rasti cen v drugi polovici 
leta jim je uspelo ustvarit i za 
dobrih 8 milijard tolarjev pri
hodkov in 72 milijonov tolar
jev dobička, ki pa ga, kot pred
l a uprava , tudi letos ne bi 
Razporedili, a m p a k bi ga v 
prihodnjih letih" nameni l i za 
f^voj. Na tujih trgih so pro-
<lali 70 ods to tkov pro izvod-
•̂ je, največ v d ržavah srednje 
^vrope. Predsednik uprave Mir-
î n Bevc napovedu je za letos 
^5-odstotno rast prodaje ozi
roma za 10 milijard tolarjev 
prihodkov, ki bi jih ustvaril i s 
Povečanjem izvoza. P o m e m -
•^fiejšega povečanja prodaje do-
•̂ a ne pričakujejo, saj imajo 
ê sedaj velik t ržni delež . 
V Alposu so lani nameni l i za 

Posodobitev tehnologi je pre

ko 480 mili jonov tolarjev, od 
tega so največ denarja vložili v 
p r o g r a m t rgovinske o p r e m e , 
kjer namerava jo letos podvo
jiti obseg proizvodnje , izdel
ke pa prilagoditi zah tevam kup
cev v Evropi. Letošnje na ložbe 
b o d o n a m e n j e n e av tomat iza
ciji p ro izvodnje v cevarni , s 
č imer b o d o b i s tveno izboljša
li pogoje dela, s posodobi tvi jo 
pro izvodnje pa b o d o nadalje
vali tudi v nekater ih drugih 
programih. V Alposu so v skladu 
s sprejeto do lgoročno strategi
jo razvoja pričeli tudi z reor
ganizacijo poslovnega sistema. 
»Naš cilj je,« pravi Mirjan Bevc, 
»da v delniški d ružb i razvija
m o s a m o tiste proizvodnje , ki 
so av tomat iz i rane in vel ikose-
rijske, za to s m o vse ostale de-

javnosti, na p r imer mizars tvo 
in kov insko pro izvodnjo , že 
izločili in jih organiziral i v 

hčer inskih podjetjih. Prepri
čani s m o , da bo s t em poslova
nje še bolj rac ionalno, samo
stojnost pa bo omogočala is
kanje s trateških partnerjev ali 
drugačno povezovanje.« V skla
du s poslovno politiko naj bi v 
Alposu v naslednjih treh letih 
dosegli 9-odstotni donos na ka

pital, dodana vrednost na za
poslenega pa naj bi se s seda
njih štirih milijonov tolarjev 
povečala na šest milijonov. 

V Alposu, kjer je bilo konec 
lanskega leta v mat ični d ružb i 
zapos len ih 462 ljudi, v celot
n e m s i s temu pa 618, dajejo 
vse večji p o m e n tudi izobraže
vanju in s t rokovnemu izpo
polnjevanju (letos so us tano
vili celo tako imenovano Al-
posovo akademi jo vodenja) , 
izpeljati pa nameravajo tudi 

vse naloge, ki so si jih zadali v 
p rogramu za varovanje zdrav
ja in odpravljanju negat ivnih 
vplivov proizvodnje na zapo
slene. Pred leti so bili eden 
največjih o n e s n a ž e v a l c e v v 
šentjurski občini , zdaj pa se 
pripravljajo na pridobitev okolj-
skega certifikata ISO 14000. 

JANJA INTIHAR 

Alpos sodi m e d tista večja 
s l ovenska podjetja, ki kljub 
javni prodaji še v e d n o n ima 
de ln ic na ljubljanski borzi . 
Največji lastnik družbe je z 
38-odstotn im d e l e ž e m češka 
že l ezarna Nova Hut, ki je 
tudi nj ihov na jpomembnej š i 
dobavite l j , kapitalski sklad 
ima 10 odstotkov de lnic , pid 
Zvon 1 7 odstotkov, CBH Ce
lje 6,8 odstotka, odškodn in 
ski sk lad 6 odstotkov, In
fond Zlat 5 in mal i delničarji 
26 odstotkov. 

Svet delavcev v Alposu naj 
bi v kratkem potrdil nov plač-
ni dogovor, ki so ga vodstvo 
podjetja in sindikati uskladili 
že pred časom. Dogovor pred
videva, da se bodo plače zvi
šale vsem, ki sedaj zaslužijo 
manj kot 100.000 tolarjev, ta
ko da nihče od delavcev ne bo 
dobil manj kot 70 t isočakov 
neto plače na mesec. Masa za 
osebne dohodke se zaradi te
ga ne bo povečala, saj naj bi 
zvišanje plač omogočila večja 
produktivnost, nekoliko pa bi 
znižali tudi najvišjih zasluž
ke v podjetju. G a j š e k n a p o v e d u j e t o ž b o 

Delničar zre škega Cometa Franc Gaj
šek, ki ima le devet de ln ic , je na p o n e d e l j - j 
kovi s k u p š č i n i d r u ž b e zopet napovedal^ 
i zpodbojno tožbo. Tokrat na sk lep , s kate- ! 
rim so ostali lastniki pooblast i l i upravo , 
da l ahko med l e tom izda nove d e l n i c e , pri1 
tem pa bo zadostova lo le sog las je nadzor-^ 
nega sveta. 

V upravi ocenjujejo, da n a p o v e d a n a tožba , j 
ki jo mora Franc Gajšek vložiti v e n e m ' 
mesecu , ne p o m e n i kakšnih večjih proble- j 
mov, bi pa lahko nastala precejšnja škoda, če^ 
bi svež kapital potreboval i takoj . Zdaj mora-i 

jo čakati na to, ali bo Gajšek, ki je lani, na 
pr imer , tožil upravo , da je n a p a č n o ravnala s 
sk l adom lastnih de ln ic , venda r je p ravdo 
izgubil , res vložil t o ž b o . 

Sicer pa so delničarji sprejeli na skupščini 
vse ostale sk lepe , ki jih je predlagala uprava 
Cometa . Tako so m e d d r u g i m sklenili, da 
lanski čisti dob iček v višini 311 milijonov 
tolarjev os t ane ne razpore j en , za d iv idende pa 
b o d o porabi l i 75 mil i jonov tolarjev dobička 
iz pretekl ih let, ki v celoti znaša 378 milijo
nov tolarjev. Div idenda bo znaša la 45 tolarjev 
b ru to na de ln ico . JI 
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Tramvaj poželenja na novih tirih 
Teater v teatru pred koncem sezone - Režiser se je umakni l , sledi sodni spor? 

Pod zadnjo predstavo v tej 
sezoni , katere premiera je bi
la minuli petek na odru Slo
venskega ljudskega gledališ
ča Celje, je names to režiserja 
Aleksandra Jurca, s katerim 
se je ansambel razšel tik pred 
zakl jučkom dela, podpisan 
umetniški vodja in tudi reži
ser Matija Logar. 

I r a i i i V i i j p o ž e l t M i j a , • r e n i i c s -

seja Williamsa, je na celjske 
odrske deske pripeljal z zamu
do. Z njega je p redčasno izsto
pil prvi režiser Vladimir Jure 
in »v sili« kot režiser vstopil 
Matija Logar. Teater v teatru pa 
se je začel oči tno že prej . 

Tramvaj poželenja je sezo
no kljub zap l e tom vendar le 
pripeljal do konca , so se od
dahnil i v gledališču tako igral
ci kot vods tvo hiše , oč i tno pa 
ne tudi režiser Aleksander 
Jure , ki ga na novinarski kon
ferenci pred p reme i ro v Celju 
ni bilo, sklical jo je pa v Ljub
ljani in vodstvo celjskega gle
dališča seznani l s svojimi od
ločitvami p reko odve tn ika . Ni 
še rekel zadnje besede . 

Primer, da v gledališču sredi 
dela odide kdo od ustvarjalcev 

Mario Šelih in Jagoda Vajt v novi postavitvi Matije Logarja. 

projekta, bodisi režiser ali igra
lec, menda niti ni tako redek, so 
pojasnjevali v celjskem gleda
lišču in omenjali primer kranj
skega gledališča. Drame.. . 

V pisni izjavi za javnost , 
(podani na novinarski konfe
renci v Celju) umetn išk i vodja 
in režiser Matija Logar pojas
njuje, da je do p rob l emov 
m e d a n s a m b l o m in režiser
jem, ki se oči tno niso ujeli, 
prišlo »v zadnji , najbolj kritič
ni fazi študija Tramvaja pože

lenja, in v t r enu tku , ko je bila 
ogrožena premiera ter s t em 
zaključek sezone ter uresniči
tev programa. Zato so režiser
ju Aleksandru Ju rcu ponudi l i 
p o m o č pri režiji, ki pa jo je le
ta odklonil ter sam ponudi l 
svoj u m i k iz uprizori tve. Po
nujen umik je vodstvo gleda
lišča sprejelo, podprl i pa so ga 
tudi ustvarjalci predstave.« 

Jure trdi drugače in se ne 
strinja, da se pod predstavo pod
pisuje Matija Logar. V pisni izja
vi za javnost pojasnjuje, da v 
času vaj ni prihajalo do »nikakr
šnih konfliktov ali delovnih spo
rov na formalnem delovnem 
mestu - v gledališki dvorani«. Iz 
Ljubljane je bilo slišati tudi glas, 
da Jure prepoveduje uprizarja
nje predstave. A tramvaj že vozi 
po novem voznem redu. 

Dilema, ali so v celjskem 
gledališču ravnali prav ali ne , 
je zdaj odveč. Zato pa se na eni 
s trani poraja vprašanje , ali 
ima Aleksander Jure us t rezne 

izkušnje za postavitev tako 
zah tevnega projekta, na drugi 
pa so njegovi a rgument i , da je 
bilo delo o t eženo »zaradi pre
malo razpisanih vaj, vzpored
nih in oči tno p rednos tn ih de
javnosti nekater ih igralcev ali 
neuprav ičene odsotnos t i teh
ničnega osebja.« Logar, ki je 
režiserja povabil k sodelova
nju in m u preds tavo zaupal , 
odgovarja, da Jure kot asistent 
za režijo na igralski akademij i 

^vendarle ima izkušnje in da je 
videl nekaj njegovih postavi

tev, ki so ga je spodbudi le k 
povabilu v Celje. 

Tramvaj poželenja v celjski 
postavitvi bo na vsak način šel 
v anale gledališke hiše kot svo
jevrsten primer in dogodek, za 
14 dni zamaknjena premiera 
pa n e bo rešitev v sili, a m p a k 
dosežek, kot je dejal Matija 
Logar na novinarski konferen
ci pred premiero , na katerega 
sme biti kljub zagatam kot re
žiser ponosen . Pri tem pa ne 
gre pozabit i , kot poudarja, na 
skrajne napore in požrtvoval
no igralsko ekipo, ki je zadnjih 
14 dni pred premiero, da ne bi 
predstava z odličnim teks tom 
propadla, ostajala na vajah 
dolgo v večer in pozno v noč. 

MATEJA PODJED 
• I . F o t o : DAMJAN ŠVARC 

Tramvaj poželenja so 
kljub zap le tom zvozil i : Ja
goda Vajt, Manca Ogorevc, 
Mario Šel ih, Pr imož Pirnat 
in drugi igralci, ki s e v prvi, 
zgrešeni postavitvi pač n iso 
mogl i najti. (Ocena predsta
ve, ki si jo je ogledal Slavko 
Pezdir, bo objavljena pri
hodnji četrtek) . 

ZAPISOVANJA I 

N o g o m e t n a 
s a m o z a v e s t 

Piše: TADEJ ČATER 
.9« 

Ja, popolnoma se strinjam 
z Vladom Kreslinom. ki je 
dejal, da gre za »čas nove 
samozavesti«. V mislih je 
imel kajpak nogomet. In z 
njim povezano nacionalno 
samozavest, ki je z golom Mi
rana Pavlina na zasneže
nem stadionu v mrzlem Kije
vu neskončno poskočila. Naj 
se sliši še tako zelo za lase 
privlečena, Kreslinova izjava 
drži kot pribita; ker eno je 
opazovati slovensko zastavo, 
ki vihra tam pod vznožjem 
skakalnice v norveškem Lil-
lehammerju, drugo pa čutiti 
vsak njenj treslaj na pariš
kem stadionu Stade de Fran
ce. In naj Primož Peterka še 
desetkrat zmaga v svetovnem 
pokalu, naj Iztok Čop osvoji 
še dvajset olimpijskih me
dalj. Pavlinov gol je vreden 
veliko več. Pavlinov gol je Slo
venijo vpisal na zemljevid 
Evrope. Pavlinov gol je, če 
hočete, razmejil Slovaško, 
Slavonijo in Slovenijo. Slo
vence pa vpisal med velike 
prebivalce starega kontinen
ta. Se strinjam. 

Nikakor pa se ne morem 
strinjati z besedilom nogo
metne himne, ki to »novo 
samozavest« grobo tlači. Zbi
ja! Ki pridolpljeno sesuva. Vsi 
tisti verzi o tem, kako smo 
»na pohodu«, kako sonce 
»vzhaja na zahodu«, kako 
»gremo naprej« so himnično 
vzneseni, so verzi, ki apoka
liptično napovedujejo neko 
novo obdobje v izgrajevanju 
nacionalne identitete, vsi ti 
verzi o pogumu in želji po 
zmagi so spisani v duhu te 
iste »nove samozavesti«, ko 
pa pride do skandiranja ime
na države, Slovenije, saj ve
ste, S-L-O-V-E-N-I-J-A, pa se 
stvar zelo zaplete; himnična 
vznesenost in vzvišenost se v 
trenutku razblini. O »času 
nove samozavesti« pa nikjer 
sledu. 

Poglejmo si tiste črke neko
liko bolj podrobno. Kaj pome
nijo? S kot svoboda. L kot 
ljubezen, V kot vodimo, E kot 
ena proti nič, N kot najboljši 
smo, I kot igra, igramo, J kot 
jasno je in A kot zmaga. Zelo 
dobro. Zelo vzneseno in zelo 
evforično. Kot se za nogomet
no himno spodobi. 

Toda, izpustili smo črko O. 
Zakaj? Ker tisti O vse postavi 
na glavo. Ah, kaj na glavo, 
vso prej omenjeno samoza
vest v trenutku razblini, raz
bije. Sesuje. O kot... hmm, 
oprostite. Oprostite! Oprosti
te, ker smo tukaj. Ker smo se 
kot majhni in popolnoma 
neopazni prebivalci Evrope 
uvrstili na letos najpomem
bnejše športno tekmovanje v 
Evropi. Hja. verjetno tudi v 
svetu. In spet postanemo 
majhni. Spet smo zelo nepo
membni. Kot prvo. In kot dru
go; tisti »oprostite« izraža za
dovoljstvo že ob tem, da smo 
se na evropsko prvenstvo v 
nogometu že uvrstili. Ja, res 
je, da je že sama uvrstitev 
vredna več kot pa vse tiste 
medalje veslačev in smučar
skih skakalcev skupaj, toda 

za narod, ki ga greje »som. 
ki vzhaja im vzhodu«, ki je 
»na pohodu«, ki »gre na
prej«, ki »zmage že slavi«, je 
to absolutno premalo. Je zbi-
Janje »nove samozavesti« 
Oprostite, ker smo zmagah. 
Oprostite, ker smo vam zabili 
gol. Oprostite, ker napada
mo. Oprostite, ker se ne bra
nimo. Ja, kot da nam je celo 
hudo, ker nam je uspelo. Koi, 
da nam je ob uspehu kai 
nekako nelagodno. Kot da je 
uspeh nekaj, po čemer nikoli 
ne bi stremeli. Po čemer ne bi 
nikoli hrepeneli. 

Tisti, ki je bral esej Marja
na Rožanca z naslovom De
mon Iva Daneva. ve, da je i f 
pokojni esejist in pisatelj za
pisal, da bomo »nacija posta
li šele takrat, ko bo Olimpiji 
sredi Beograda premagck 
Crveno zvezdo«, mislil pa ji 
seveda izključno na »novo sa 
mozavest«. Razmere so si 
spremenile. Olimpija ni ud 
najboljši slovenski nogomet
ni klub. Olimpija igra v slo
venski državni ligi, v katen 
seveda ni več Crvene zvezde. 
Da bi Olimpija premagala 
Maribor in bi iz tega izpelje
vali »nacionalne formule«, 
pa ne gre. Slovenski nogomet 
ni več jugoslovansko, marveč 
evropsko primerljiv. Sloven
ska reprezentanca, ki je neki 
vrste Rožančev substitat zd 
Olimpijo, pa je premagala 
mnoge evropske velikane. 
Večje kot je bila nekoč Crvena 
zvezda. Kar utegne pomeniti 
izključno to, da so se sanji 
Marjana Rožanca uresničile-
Da smo dobili »novo samoza
vest«, ki je ne gre na tako 
lahek način, kakršen je him-
nični lapsus, zapraviti. 

4 

» N a š i « L inha r tov i značici 
Na z a k l j u č n e m delu 39. 

srečanja g leda l i šk ih s k u p i n 
Slovenije, ki bo tokrat v Ra
dovljici, L inhartovem me
stu, od 2. do 4. junija, bodo 
podeli l i tudi v i soka prizna
nja za ustvarjalne d o s e ž k e 
amatersk im g l eda l i šk im us
tvarjalcem - Zlate Linharto
ve značke , to leto le štiri! 

Med njimi bos ta tudi dva 
gledališčnika s celjskega. Mi
lan Sevšek, amate r sk i gleda
liški a n s a m b e l KUD »Zarja« 
Trnovlje Celje za vlogo feld-
kura ta Katza v komedij i Ja ro-
slava Haška »Dobri vojak Josef 
Švejk«, v režiji Štefana Žvižeja 
ter Leon Čižmek, A m a t e r s k o 
gledališče Velenje, za vlogo 
Kantorja v preds tavi Ivana 
Cankarja »Kralj na Betajnovi«, 
v režiji Petra Boštjančiča. Po
delitev bo na s lovesnem za
ključku festivala, v nedel jo 4. 
junija ob 20.30 v Linhartovi 
dvorani v Radovljici. 

V p rog ram zakl jučnega sre
čanja v Radovljici pa se je 
uvrstila' tudi p reds tava Ama-

Milan Sevšek v vlogi 
feldkurata Katza. 

terskega gledališča »Vrba« iz 
Vrbja pri Žalcu, Curta Flato-
wa: »Mož. ki si ne upa«, v 
režiji Jože ta Krajnca. Predsta
va bo v Linhartovi dvorani v 
Radovljici v nedel jo , 4. junija, 

J i k l 6 . j J iL . . . . . . . 

V o k a l n e skup ine V Vojni lcu 
v vo jn iškem Ku l tu rnem d o m u je bila v pe tek m e d o b m o č n a 

revija mal ih vokaln ih skup in , na kateri so nastopi l i mešan i 
none t Grič z Večjega Brda, oktet Voglarji z Vinske Gore, vokalni 
kvar te ; Rogatec, m e š a n i oktet Trta iz Dolge Gore, Savinjski 
oktet iz Žalca, voka lna skup ina Kompolčani ter Celjski oktet . • 

Maloštevilni poslušalci so pevce nagradili z aplavzom, poseb
no pozornos t jim je izkazala Občina Vojnik, prepevanju pa je 
pozorno prisluhnila prof. Mihaela Pihler, ki je po končani reviji 
opravila tudi strokovni pogovor z umetn išk imi vodji. Bo.J . 

Srečan je m lad ih p e s n i k o v in p isate l jev 
Območna izpostava Sklada RS za l jubiteljske kul turne dejavnost i bo jutri, v petek, 2. 

junija v Celju pripravila 28 . o b m o č n o srečanje mlad ih pes n i ko v in pisateljev Slovenije. 
Na a n o n i m n i natečaj se je prijavilo 35 avtorjev, ki prihajajo iz celjskega območja . Koroške, 

Zasavja in dela mar ibo r skega območja in so na zače tku svoje ustvarjalne poti . Njihove 
pr i spevke sta p rebra la prof. Marijan Pušavec in Mohor Hude j . Avtorji se b o d o ob 16. uri zbrali 
v dvorani pod Celjskim s t ropom, ker b o d o imeli s trokovni pogovor, ob 19. uri pa organizator 
pripravlja l i terarni večer. Ž .B . 

P l a k e t a I r a n d j u Golčer ju 
Prejšnji petek, 26. maja, je na Dobrni letni koncer t pripravi

la Vokalna skupina »Vigred« KUD Dobrna . 
Ob tej pr i ložnost i je Zveza kul turn ih organizacij n j enemu 

u m e t n i š k e m u vodji Franciju Golčerju podelila b ronas to 
p laketo Zveze kul turn ih organizacij Celje, za dolgole tno 
požr tvova lno in s t rokovno delo v skupini . Ž .B . 

G a j pr ip lesal d o pe tega mesta 
Gaj Ž m a v c je na celjski 

s cen i s o d o b n e g a plesa novo 
o b e t a v n o ime , kar je potrdil 
z n e d a v n i m u s p e h o m , 5. 
m e s t o m na M e d n a r o d n e m 
t e k m o v a n j u za m l a d e ple
sa lce k las i čnega baleta in 
s o d o b n e g a plesa , ki je bi lo 
13. in 14. maja v n e m š k e m 
Freiburgu. 

Gaj je ma tu ran t na Šolskem 
cent ru v Celju, obiskuje pa 
tudi Srednjo ba le tno šolo v 
Mariboru. Njegova plesna ka
riera sega nekako 6 let nazaj , 
resneje pa se s p lesom ukvarja 
v zadn jem letu. Je član novou
stanovljenega Plesnega gleda
lišča Celje, ki ga vodi plesalec 

Jure Lukaščik, s kater im je 
tudi naštudira l koreografijo z 
naslovom »Vrtnica« in z njo 
tekmoval v Freiburgu. Tam je 
na festivalu sodelovalo p reko 
400 plesalcev iz skorajda vseh 
držav Evrope ter iz J aponske 
in Kitajske, ki so se za najbolj
ša mes ta potegovali v več kate
gorijah. Gaj je 5.mesto osvojil 
v kategoriji najstarejših ple
salcev. 

Ž. BEŠKOVNIK 
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poletni večeri 
F i tmedie 

Eden od p r i red i t e l j ev , ki 
^jdnja le ta b o g a t i p o l e t n e 
yečere v Cel ju , j e t u d i pod
jetje Fit m e d i a . O b t r a d i c i o 
nalnem i z b o r u na jbo l j š e 
pesniške z b i r k e le ta z a Ve-
fonikino n a g r a d o , ki jo p o 
deljujejo k o n e c a v g u s t a , v 
Celje p r ipe l j e jo še o p e r n o 
jn o d m e v n e j š o g l e d a l i š k o 
predstavo, sode lu j e jo pa 
tudi v p r i p r a v i Večerov v 
\triju Ma jo lke . 

I 'odrobneje b o d o le tošnj i 
progr.ini p r i r ed i t ev p r ed 
stavili na današn j i nov ina r 
ski konfe renc i . O b d e j s t v u , 
ja p o l e t n o s e z o n o z a č e 
njajo 17. juni ja z g l eda l i ško 
uspešnico Ba lkansk i šp i -
lon, na jb rž n e bo o d v e č p o 
h i t e t i z r eze rvac i jo za vse 
[ i s t e , ki od l i čn ih k o m e d i 
jantov (Boris C a v a z z a je z a 
vlogo Ulje prejel l e to šn jo 
nagrado k o m e d i j a n t le ta 
celjskih D n e v o v k o m e d i j e ) 
le n iso videli v ž ivo . V Le
deni d v o r a n i v M e s t n e m 
parku bo 1. julija z o p e r o 
Seviljski b r ivec gos tova l 
ansambel Ope re in baleta^ 
SNG Mar ibor , 15 p o l e t n i h 
večerov v p r i j e t n e m a m -
bientu Atrija Majo lke pa se 
bo zače lo 14. jun i ja in za-
kijiičilo 6. s e p t e m b r a . IS 

Večer vsesledij 
v d v o r a n i F o r u m v Celju 

pripravljajo n o c o j , v č e t r t e k 
ob 20. u r i , p e s n i š k i Večer z. . . 

Svojo pesn i ško zb i rko Vse-
sledje bodo predstavil i dok
tor prava, prevajalec in p o 
mnenju neka te r ih e d e n večjih 
literarnih upov na Sloven
skem M a r k o Novak , dok to r 
biologije, utemeljitelj meta-
biologije pri nas , r o m a n o p i 
sec, esejist in ko lumnis t One 
Artur Š t e r n ter ekonomis t , 
slovenist, pesn ik in občasn i 
kolumnist Novega tedn ika , 
Celjan Z o r a n Pevec . IS 

P e s e m je ples 
Na odru S L G Celje v nedeljo že 8. državno tekmovanje mladih plesnih ustvarjalcev 

Opus 1, plesna miniatura 2000 - Uspeh Celjank 

Celjski g leda l i šk i o d e r je 
bil v nedel jo zveče r pros tor , 
kjer so svoje a v t o r s k e p lese , 
n a s t a l e ob m e n t o r s k i p o m o č i 
od ras l ih koreografov, pred
stavi l i m l a d i p lesa lc i od 9. do 
21. leta s t a ros t i . P r e k o 50 p le
sa lcev in p l e sa lk s P tu ja , Ma
r ibora , Velenja, Ljubl jane, 
Novega m e s t a , Kranja , Izole , 
Nove Gor ice in Celja je p red
s tav i lo svoje so lop lese , ple
s n e d u e t e o z i r o m a t r ie , odlič
n o p a so s e t u d i le tos o d r e z a 
le m l a d e Ce l j anke . 

Opus 1, plesna miniatura -
prireditev sta v Celju pripravila 
Sklad RS za ljubiteljske kultur
ne dejavnosti in njegova celj
ska območna izpostava - je bil 
tudi letos posvečen 29. aprilu, 
m e d n a r o d n e m u dnevu plesa, 
za tokratno t emo pa so plesalci 

izbrali trditev Pesem je ples. 
Navdih za plesno raziskovanje 
in ustvarjanje so mladi iskali v 
poeziji sodobnih slovenskih 
pesnikov Borisa A. Novaka, Ni-
ka Grafenauerja, Kajetana Ko
vica, Toneta Pavčka, Andreja 
Rozmana-Roze, Aleša Debelja-
ka, Milana Jesiha, Svetlane Ma-
karovič, Gregorja Strniše, Maje 
Vidmar in Daneta Zajca. Plesne 
nastope je ocenjevala strokov
na žirija, ki so jo sestavljali 
plesalca Igor Sviderski in Gre
gor Luš tek ter koreografinja in 
predavateljica na AGRFTV Ta
nja Zgonc kot predsednica. 

V kategoriji najmlajših ple
salcev v starosti od 9 do 12 let 
sta 1. mesto osvojili Katja Ki-
t anovsk i in Taja N a r a k s iz Ple
snega foruma Celje (mentori
ca Goga Stefanovič Erjavec) s 
koreografijo Mrtve stvari, 3. 
mes to pa A n a J e n č e k iz Har-

lekina, šole za plesno vzgojo, 
balet in sodobni ples (mento
rica Ana Vovk Pezdir) s koreo
grafijo Kletka. V kategoriji B, 
kamor so bili uvrščeni plesalci 
od 13. do 16. leta, so 2. mesto 
osvojili plesalke T ina in Tanja 
Šent jurc ter Kaja R e b e k z re-
citatorjem Al jažem Seničar-
j e m iz Plesnega foruma Celje 
(mentorica Goga Stefanovič 
Erjavec) s koreografijo Pot, 3. 
mes to pa članica Plesnega fo
r u m a Celje A n a Štefanec in 
Špela Medved, dijakinji ljub
ljanske umetniške gimnazije, 
smer sodobni ples (mentorica 
Maja Delak) s koreografijo 
Odsev. V kategoriji najstarej
ših plesalcev od 17 do 21 let sta 
znova zmagali Celjanki, Polo
na Dolžan in Sanja Mi l enko -
vič iz Plesnega foruma Celje 
(mentorica Goga S te fano^č 
Erjavec) s koreografijo Danes. 

Dvojčici Tina in Tanja Šentjurc ter Kaja Rebek so skupaj z recitatorjem Aljažem Seničarjem 
osvojile občinstvo. 

20 l e t f o l k l o r e v K o m p o l a h 
Na o s n o v n i šol i v Š t o r a h je 

v soboto, 27. m a j a , F o l k l o r n a 
skupina K o m p o l e p r i p r a v i l a 
slavnostni n a s t o p o b 20 - le t -
nici de lovan j a . 

Folklorno s k u p i n o so v 
Kompolah ustanovil i v letu 
1980, m e d ustanovitel je p a s ta 
se zapisala zakonca Metka in 
Jože Grmek, ki sta s k u p i n o 
vodila dolga leta. Svojo fol
klorno pot , za ka te ro j im je 
Pogum vlila Tončka Marolt , 
So Kompolčani pričeli z be lo
kranjskimi plesi in z izposoje-
•̂ imi n a r o d n i m i n o š a m i . Po
stopoma pa so naš tudi ra l i tu-

plese ostal ih s lovenskih 
Pokrajin in prišli tud i do p rv ih 
'ustnih na rodn ih noš . D a n e s 
plešejo štajerske, gorenjske . 
Prekmurske, p r i m o r s k e in 
^belokranjske p lese . Sčasoma 
^0-presegli lokalne okvire in 
?anes v skupin i p lešejo tud i 
^entjurčani, Celjani in Vojni-
^ni. Sedaj ima Folklorna sku
pina Kompole trinajst p lesn ih 
Parov ter tri ha rmonika r j e , to-

skupno 29 akt ivnih članov, 
^vseh dvajsetih letih delova-

se je v skupin i i zmenja lo 
kot sto plesalcev. Druž i ta 

" h p redvsem prijateljstvo in 

veselje do l judske pesmi in 
plesov, m n o g i m e d njimi so si 
svoje zakonske par tner je poi
skali kar v svojih vrs tah! 

V okviru skup ine so pred 
d v e m a le toma ustanovil i tudi 
mešan i pevski zbor , ki ga vo
di Pavel Š u h e l . Folklorno 
skup ino Kompole sedaj ko-
reografsko vodita Vesna Vo-
d e b in M i r a n B u k o v š e k . 

Sobotni s lavnostni nas top 
so izpolnili s p lesom, glasbo in 
pesmijo, tudi z gosti: dekUško 
vokalno skup ino »Rož'ce« iz 
Štor, prepevali pa tudi člani 
Moškega pevskega zbora 
»Pod gradom« v Celju, pred 
na s topom pa je slavnost obe
ležil tudi Pihalni orkester štor-
skih železarjev. Zanimivo je 
bilo, ko so d r u ž n o zaplesali 
nekateri nekdanji člani kom-
polskih folkloristov, ob svo
jem jubileju so izdali lično bro
šuro , na s lavnos tnem nas topu 
jih je nagovoril p o d ž u p a n ob
čine Štore Sanislav Šoba, Ob
m o č n a izpostava Sklada RS za 
ljubiteljske ku l tu rne dejavno
sti v Celju pa je nekater im 
folkloristom za njihovo večlet
no delovanje podelila jubilejne 
Maroltove značke s priznanji. 

Bronasta odličja so prejeli: An
dreja in Miran Bukovšek, Pe
tra Dobovičnik, Milanka Kralj-
Mirčeta, Damjan Pasarič, Olga 
in Zdenka Petelinšek, Pavli Šu-
helj, Grega Valand, Vesna Vo-
deb , Dušan in Nataša Volav-
šek, Zdravka in Iztok Žibret; 
ter s rebrne Maroltove značke 
so prejeli Bojan Gajšek, Anton 
in Dani Šuhel ter Milena in 
Dejan Šumej ; zlato Maroltovo 
značko pa so prejeli: Branka 
Ledinšek, Marjan Petelinšek 
ter Marija in Jože Zalokar. 

ŽIVKO BEŠKOVNIK 

Uspeh celjskih plesalk je 
zaokroži l še izbor nakl jučno 
izbranih gledalcev iz dvorane , 
ki je nagrado občinstva priso
dil p lesa lkam Plesnega foru
ma Celje T in i in Tanji Šent 
j u r c ter Kaji R e b e k in recita-
torju Al jažu Sen i ča r ju za ko
reografijo Pot. Opus 1 si je 
ogledal tudi direktor Sklada 
RS za ljubiteljske dejavnosti 
Vojko Stopar , ki je pohvalil 
zlasti kakovost nas topov in 
sproščeno vzduš je , organiza
torji pa so zadovoljni tudi z 
odz ivom občinstva, ki je za 
zgodnji nedeljski večer d o b ro 
popolni lo gledališko dvora
no . 

I. STAMEJČIČ 
Foto: G. KATIC 

Celjani in Korošci so peli 
Mešani k o m o r n i pevski zbor Celje je prejšnji petek, 26. maja, 

pripravil r edn i letni koncer t , skupaj z gosti, Mošk im pevsk im 
zborom »Trta« iz Ži tare vasi n a avstri jskem Koroškem. 

Pevke in pevci Mešanega komornega pevskega zbora so pod 
vodstvom prof. Dragice Zvar pripravili koncertni program 
klasične vokalne glasbe in slovenske ljudske in ume tne pesmi. 
Mešani komorni pevski zbor so pred sedemnajstimi leti v Celju 
ustanovili pod vodstvom preminulega celjskega pevovodje 
Pavleta Bukovca, letos so pridobili kar nekaj novih, mlajših 
pevcev, tako, da jih danes v zboru deluje 45. Programska 
dopolnitev njihovega letnega koncerta, ki ga je v petek sprem
ljala polna dvorana celjskega Narodnega doma, je bil nastop 
Moškega pevskega zbora »Trta« iz Žitare vasi na avstrijskem 
Koroškem, pod taktirko Pavla Šterna . Ž.B. 

PRIREDITVE 

6 L E P A U S C E 

SLG: T r a m v a j p o ž e l e n j e 1. 
6. ob 19.30 za a b o n m a četr tek 
večerni in izven. 2. 6. ob 19.30 
za a b o n m a pe tek večerni in 
izven, 3. 6. ob 17. uri za a b o n 
m a sobo ta p o p o l d a n in izven 
in 6. 6. ob 19.30 za a b o n m a 
torek večerni in izven; Jošt in 
J a k a 8. 6. ob 10.30 zakl jučena 
p reds t ava . 

D v o r a n a KS P o d g r a d o m 
Celje 3. 6. ob 20. uri Tone 
Partljič - Štajerc v Ljubljani -
p r e m i e r a . 

Z a d r u ž n i d o m B r a s l o v č e 
3. 6. ob 20. uri komedi ja Vin
ka Moderndorfer ja »Štirje let
ni časi«. 

I K O N C E R T I 
Narodni d o m Celje 1. 6. ob 

19.30 koncer t Mešanega pev
skega zbora Cetis. 2. 6. ob 
19.30 koncer t flavtistke Mirja-
ne Nenezič in ki tar is tke Neje 
Petek. 5. 6. ob 20. uri slav
nos tn i koncer t ob 55 letnici 
delovanja orkes t ra Akord iz 
Celja. 7. 6. ob 19.30 kocer t 
mešanega pevskega zbo ra 
Društva upokojencev Celje. 

K u l t u r n i c e n t e r L a š k o 2. 6. 
ob 20.30 koncer t Alenke Pin-
terič. 

K l u b U n d e r g r o u n d 2. 6. ob 
21.30 koncer t mar ibo r ske 
skup ine Funky dread . 

R A Z S T A V E 
Galer i ja KC IN Velenje raz

stava ba rvn ih fotografij Ra
faela Podobnika . 

A n t i k a razs tava Aleša Než-
m a h a . 

M l a d i n s k i c e n t e r Velenje 
razstava l ikovnih del iz delav
nice »Zvezde so pad le na gla
vo 2000«. 

G r a d S l o v e n s k a Bis t r i ca 
Božidar Srdič iz Celja »Za svo
jo in pasjo dušo«. 

Galer i ja Moz i r j e razs tava 
likovnih ustvarjalcev d ruš tva 
Gal. 

R a z s t a v n i p r o s t o r »s ta ra 
o b č i n a « razs tava Petra Petro
viča. 

Galer i ja M o z a i k razs tava 
a k a d e m s k e g a slikarja Petra 
Beusa . 

M u z e j n o v e j š e z g o d o v i n e 
Živeti v Celju, s ta lna razs tava . 

V okvi ru razs tave bo 6. 6. ob 
10. in 16.30 uri demonst rac i ja 
ob r tn ika frizerja Avgusta Ča-
toriča in 8. 6. ob 18. uri glasbe
ni večer v muze jsk i kavarni . 

O s r e d n j a k n j i ž n i c a Celje 
Razgledi našega mesta . 

K u l t u r n i c e n t e r L a š k o Su-
s a n n e in Helmut Kortan. 

A r h e o l o š k o r a z s t a v i š č e 
P o k r a j i n s k e g a m u z e j a Vitezi 
v vrtcu. 

Ga le r i j a R i e m e r Sloven
s k e Konj ice Milan Todič. 

O b č a s n i p r o s t o r i M u z e j a 
nove j še z g o d o v i n e 100 let 
Leona Štuklja - Ave, Tr iump-
hator . 

Fotografsk i a te l je J o s i p a 
P e l i k a n a Celje, ki ga ni več. 

Ga le r i j a Volk Vlado Ren-
čelj - Ver, do 30. 6.; Galer i ja 
B o r o v o Ida Šprah , do 8. 6.; 
Etol Jožica Sefarin, do 30. 6.; 
M e r x Marija Prevolnik, do 1. 
7.; O p t i k a R&R Uroš Žitnik, 
do 15. 6.; Krekova b a n k a 
Srečko Škobe rne , do 15. 6.; 
av l a S p l o š n e b o l n i š n i c e Ce
lje razs tava ob Tednu krvo
dajalstva, do 20. 6.; Jožefov 
h r i b Gojmir Mlakar, do 15. 6. 

O S T A L O 
M l a d i n s k i center 1. 6. od 

18. do 20. računa ln i ška delav
nica, ob 20. uri po top i sno pre
davanje o Indonezij i in juž
n e m otočju Nikole Klašnja; 2. 
6. od 18. do 20. angleška de
lavnica, ob 20. uri metalski 
festival - koncer t ; 3. 6. ob 11. 
uri gledal iška preds tava na 
p r o s t e m »Ladja«, skup ine 
Grapefruit , ob 12. uri mat ine
ja v MCC; 4. 6. ob 14. uri ogled 
p r e n o s a formule 1; 5. 6. od 
16.30 do 19.30 ustvarjalna de
lavnica; 6. 6. od 18. do 20. ure 
in te rne t in 7. 6. od 18. do 20. 
n e m š k a delavnica ter inter
net . 

M u z e j n o v e j š e z g o d o v i n e 
- otroški bolšji se jem 3. 6. od 
9. do 12. ure . Muze jske us
tvarjalne de lavnice - 1. in 6. 6. 
ob 10. uri Mozaik z obale . 

P o k r a j i n s k i m u z e j Celje 2. 
6. ob 19. uri 28 . srečanje mla
dih pesn ikov in pisateljev Slo
venije. 

P l e s n i f o r u m - 1. 6. ob 20. 
uri pesnišk i tercet - Marko 
Novak, Ar tur Štern in Zoran 
Pevec b o d o predstavi l i pe
sn iško zb i rko Vsesledje. 

K a k o i zde la t i g lasb i lo 
v K o z j a n s k e m p a r k u bo od 

ju t r i de lavn ica z izdelova
n j em s redn jeveškega glasbi la 
opreke l j , v sobo to pa odpr t je 
z a n i m i v e r azs t ave kopi j s red
n jevešk ih glasbi l z Bavar ske 
ga, skupa j s k o n c e r t o m . 

Na razstavi na gradu Podsre-
da, ki jo je postavila Vesna 
Zakon j šek , bo na ogled 23 ko
pij srednjeveških glasbil, ki jih 
izdeluje Winfr ied Goerge iz 
Freisinga na Bavarskem. Tako 
bodo med drugim na ogled 
njegovi rebek (predhodnik da
našnjih godal), fidel, t romba 
marina (veliki enost runski in
s t rument ) , gotska harfa, s trun
ski tambur in , portativ (male 
prenosne orgle) in podobno . 
Gre za ins t rumente , ki so jih 
uporabljali v srednjem veku 
prav tako na Slovenskem. Ta
ko bo na razstavi nekaj foto

grafij s tarodavnih fresk z Go
renjskega in Dolenjskega, kjer 
so takšna glasbila upodoblje
na. 

Na s lovesnem odprtju raz
stave Srednjeveški instrumenti 
na gradu Podsreda, ki bo v 
soboto zvečer (ob 20. uri), bo 
izvedla skupina Der kleine 
Kreis Freising koncert Carmina 
Burana. Gre za sorodnike izde
lovalca kopij srednjeveških in
s trumentov, za družino Goer
ge. Z njo nastopata izdelovalče-
va brata Josef in Rudolf, ljubite
lja srednjeveške glasbe, ki sta 
brata Winfrieda spodbudila k 
izdelovanju kopij takšnih glas
bil. 

Med petkovo in sobotno de
lavnico bo izdelovalo kopijo 
p redhodnika cimbal osem 
udeležencev s Kozjanskega. 

BJ 
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N A S I K R A J I I N U U D J E 

Rekorden obisk v osmili mesecili 
Dvajsettisoči obiskovalec v velenjskem Muzeju premogovništva 

v prvih o s m i h mesec ih po
slovanja je velenjski M u z e j 
p remogovniš tva Slovenije z 
r e k o r d n i m o b i s k o m presege l 
vsa pr ičakovanja . Tako so 
prejšnji t e d e n na p r i ložnos tn i 
s lovesnost i obdar i l i že dvaj-
set t isočega ob iskova lca . Nji
hovo število dokazu je , da je 
m u z e j , ki je bil odpr t 3. julija 
lani , obogat i l t u r i s t i čno po
n u d b o Šaleške do l ine in cele 
Slovenije . 

Premogovnik Velenje, ki je 
upravljalec muzeja , se je sku

paj z lastnico zbirke. Mestno 
občino Velenje in Muzejem na 
gradu, ki skrbi za strokovni 
razvoj muzeja , odločil, da bo v 
opuščeni jami Skale prikazo
val razvoj s lovenskega pre
mogovništva. Že v prvem letu 
svojega delovanja so vložili 
kand ida tu ro pri Evropskem 
muze j skem forumu za evrop
ski muzej leta 2001. Letos jih 
bo v drugi polovici leta obiska
la komisija, ki bo ocenila stro
kovne in upravljalske funkcije 
muzeja . Še letos bo skupaj z 
rudarsk ima muze jema v Idriji 
in Mežici povezan v tehnično 

transverzalo. Vsi trije muzeji 
bodo izdali prospekt in plakat 
v štirih jezikih za trženje v 
tujini. Velenjski muzej že in
tenzivno predstavljajo na av
strijskem Koroškem, prek so-
tlelovanja z minis t rs tvom za 
znanost in tehnologijo ter cen
t rom za šolske in obšolske 
dejavnosti pa imajo zagotov
ljen obisk več skupin že za 
d rugo leto. 

Muzej premogovniš tva Slo
venije svojo p o n u d b o neneh
no širi. Spomladi je svojo do
končno podobo dobil pod
zemni del zbirke, do sredine 

junija pa bo zaokrožena tudi 
zunanja zbirka. Uredili bodo 
tipično rudniško stanovanje iz 
sredine tega stoletja, s preseli
tvijo celotne zbirke z Velenj
skega gradu, kjer je bil muzej 
premogovništva od leta 1957 
do lani. pa bosta pr ikazana 
razvoj slovenskega premo
govništva od njegovih začet
kov in zgodovina uporabe 
premoga v svetu. V muzeju 
zastavljajo tudi razstavno poli
tiko, saj naj bi pr ihodnje leto 
del zunanjega dela muzeja za
živel kot razstavišče. 

SKO 

J a v o r se zibl je 
V novi p r e v o r s k i šoli se je 

po š t i r i n a j s t d n e v n e m pre 
m o r u v sobo to spe t z b r a l a , 
pe t s tog lava m n o ž i c a , ki je*̂  
tokra t pr iš la p r i s luhn i t i pr
v e m u s a m o s t o j n e m u kon
ce r tu d o m a č e g a te rce ta Do-
m i m a pod ges lom Javo r se 
ziblje. 

Na dveurnem koncertu so 
se domačinke predstavile 
občinstvu v novem sestavu 
in z novimi pesmimi . Pevke 
Dorica Š k o b e r n e , Mimica 
Rezec in M a r t i n a Z a p u š e k 
so v goste povabile domače 
in tuje goste. Zapeli sta do
mačinki Nataša in B a r b a r a 
Polšak , ob zvoku ha rmoni 
ke je zadonelo štiriglasno 
ljudsko petje Fantov z Graš-
ke Gore, zadoneli so zvot^; 
ansambla Nasmeh iz Kozje
ga, zapel je tudi kvintet La
stovka s Polzele, gostoval je 
celo kvintet Dori iz Kiniskih 
Toplic. 

Pevke terceta Domima, ki 
se ukvarjajo z oživljanjem 
ljudskih pesmi in običajev že 
pet let, so zapele oblečene v 
kozjansko na rodno nošo tu
di ob spremljavi citer, ki jih je 
igral Mar j an M a r i n š e k iz Ve
lenja. Za zabavo in smeh je 
poskrbel humoris t Toni iz 
Šoštanja, p rogram pa je po
vezovala Marijana Novak. 

ALEKSANDRA MAČEK 

Naj zaživi jedro 
V Celju že peto leto deluje j azz band celjske glasbene šole - Extra band 

Minul i če t r t ek je bilo mest 
no j ed ro v veče rn ih u r a h za 
s p r e m e m b o n e k o l i k o bolj ži
v a h n o in h r u p n o kot običaj
no. Svoj letni konce r t je imel 
n a m r e č odl ičen celjski j a zz 
b a n d , ki deluje v okv i ru Glas
b e n e šole Celje, sestavljajo pa 
ga neka t e r i sedanj i in n e k d a 
nji dijaki šole ter mlajši peda
gogi. Tokra tna gosta večera 
sta bila Danica Kladn ik in Ed-
vin Fliser. 

Extra band, kot se zasedba 
imenuje, deluje že pet let pod 
vodstvom dirigenta Alber ta 
Zaver šn ika . Pobudo za usta
novitev orkestra je dala glasbe
na šola in tako je sprva nastala 
manjša zasedba nekakšnega 
Big banda. »Ideja o bandu je 
nastala v času, ko smo se začeli 
ukvarjati z glasbo, ki ni v red
nem učnem programu glasbe
nih šol,« je povedal Zaveršnik. 
»Dijaki in nekateri pedagogi, 
vsi ljubitelji glasbe, so si zažele
li nečesa drugačnega. Odločili 
smo se. da zasedbo nekoliko 
razširimo in se tako predstavi
mo domačemu občinstvu v 
Unionski dvorani, kjer smo 
imeli svoj prvi koncert.« Extra 
band je imel takrat že zasedbo 
Big banda, ime pa je ostalo -
extra za nekaj svojstvenega. 

Zasedba se je skozi leta spre
minjala, člani so prihajali in od
hajali, band se je pomladil. 
»Ukvarjamo se z vsemi zvrstmi 
glasbe - od klasičnega svvinga, 
jazzovskih standardov, popa, 
plesne glasbe, ročka, zlasti 
zadnji dve leti pa tudi z latino 
glasbo,« je dejal Zaveršnik. ki je 
s svojimi znameni t imi brki Ce
ljanom bolj znan kot Bertl. 
Band je sodeloval s številnimi 
priznanimi pevci kot so Džimi 
Stanič, pevko Senko Valenta-
nič. Dragico Kladnik-Dado in 
drugimi. »Zasedba je nekakšna 
zasnova pouka jazza na sred
nji stopnji in v ta namen je bila 
tudi postavljena.« je pojasnil 
Zaveršnik in dodal, da je Extra 
band pravzaprav edini orke
ster te zvrsti, ki deluje vse leto 
in ne nastaja le po potrebi tako 
kot v Ljubljani.ali Mariboru. 

Delo dirigenta v takem orke
stru je zahtevno, zato se je 
Zaveršnik odločil, da vajeti v 
prihodnje prepusti mlajšemu. 
»Mislim, da bo Extra band zelo 
uspešen tudi v prihodnje in da 
je po petih letih dozorel.« je 
dejal Zaveršnik in pojasnil, da 
lahko tako glasbo igra le tisti, ki 
ima t emu primeren način živ
ljenja - in to je bistvena razlika 
med to in klasično glasbo. 

Da je če t r tkov večer res 
zaž ive l , ie p r i p o m o g e l seve

da tudi s am a m b i e n t med 
cerkvijo in g l a sbeno šolo. 
Pros tor je lep in akus t i čen , 
kar je p r i pomog lo k res pri
j e t n e m u konce r tu mlad ih 
glasbenikov, ki j im je obč ins
tvo n a m e n i l o b u č e n aplavz . 
Mlado in s taro se je gibalo v 
r i tmu glasbe. Orkes ter je spr
va deloval neko l iko zadrža 
n o , ob podpor i odl ične Dade , 
ki je s svojim g lasom da leč 
presegla Fliserja, pa so poča
si p remagal i z a č e t n o t r e m o . 
Seveda pri t em igrajo po
m e m b n o vlogo zlast i i zkuš
nje, kar je v idno na p r imer 
pri Big bandovc ih , a pos lu
šalci to začut i jo in prej spre
gledajo k a k š n o n a p a k o . Zato 
fantje, le p o g u m n o ! Da z n a t e 
igrati, ste dokaza l i , p o t r e b n a 
je le še sp roščenos t in dobra 
volja. Te sicer ni pokaza l jez
ni k la tež , ki s m o m u zasedl i 
poste l jo v p o d h o d u pod glas
b e n o šolo . in pa policist i , ki 
so prišli delat mir po klicih 
neka te r ih bližnjih s tanoval 
cev, a se je na k o n c u vse lepo 
iz teklo. Še več takih koncer
tov in pr i redi tev! Celjani 
(vsaj večina) bi bili hva ležn i . 

BOJANA JANČIČ 

B a r o k in kiasilca v 
O p a t i jski cericvi 

G l a s b e n a šo la Cel je z m e 
s e c e m m a j e m z a k l j u č u j e 
t e k m o v a l n o in k o n c e r t n o 
de j avnos t š t e v i l n i h o r k e 
s t rov v tej s e z o n i , m e d k a t e 
r i m i je C e l j a n o m ž e d o b r o 
p o z n a n K o m o r n i m l a d i n s k i 
o rkes t e r , k i ga vod i M a t j a ž 
B r e z n i k . Z z a n i m i v i m p r o 
g r a m o m g l a s b e n i h ve l ika 
n o v b a r o k a in k l a s i k e so se v 
p o n e d e l j e k v Opa t i j sk i ce rk 
vi sv. Dani je la v Cel ju m l a d i 
izvaja lc i p r e d s t a v i l i z b r a n e 
m u o b č i n s t v u . 

V i z jemnem a m b i e n t u je te
m u p r i m e r n o izzvenela tudi 
glasba J a n e z a Krstnika Dolar
ja, Albinonija in J o h a n n a Se-
bas t iana Bacha, ki jih je orke
ster ob solistih izvedel v pr
vem delu. Sledila sta Mozar t 
in Vivaldi, za zakl juček pa so 

odigrali Hiindlovo Glasbo na 
vodi . Orkester je deloval do
kaj sp ro ščeno , kar se je odra
žalo tud i v s a m e m nač inu iz
vajanja in sp lo šnem vtisu. So
listi na orglah, v iol inah, oboi 
in t r oben t ah so ob sopranis t -
ki pričarali čudovi to vzdušje 
časa, v k a t e r e m je izvajana 
glasba nastala . Mladi glasbe
niki so znova dokazal i , da jih 
lahko m i r n o pos tav imo ob 
bok osta l im k o m o r n i m orke
s t rom po Sloveniji. Takšnega 
mnen ja je bilo tud i zadovolj
no obč ins tvo , ki je z glasnim 
p loskan jem nagradi lo nas to
pajoče. Ti so za doda tek kar 
sami odigrali Air J o h a n n a Se-
bas t i ana Bacha in poželi a-
p lavz dir igenta , ki jih je poslu
šal s p rve klopi . 

B. JANČIČ 

P o p r a v e k 
v 21. številki Novega ted

n ika je bi lo v repor taž i z 
na s lovom Pasjim z o b e m 
z a u p a o pr i l jubl jenem po
štarju B o ž u Ulagi s P lan ine 
zap i sano , da je tudi povelj
nik tamkajšnj ih gasilcev. 
Ulaga je bil poveljnik v pre
teklost i , zdaj pa je Edi Do-
b e r š e k . Pr izade t im se za na-

Z MOJEGA OKNA 
K a p e n a g l a v o , p a 

ad i j o D o b r n a ! 

Piše: PIKA KUKERL 

Ne v e m , kaj si m i s l i t e o 
s l o v e n s k e m t u r i s t i č n e m po
n o s u , ki s e s k r i v a in r a z k r i v a 
v k a k š n i h 15 s l o v e n s k i h 
z d r a v i l i š č i h , a m p a k j a z m o 
r a m p r i z n a t i , da m l a d o s t n o 
n e z a u p l j i v o s t d o n e č e s a , k a r 
se ž e z i m e n o m z z d r a v j e m 
p o v e z u j e , p o č a s i p r e r a š č a 
vsaj n a č e l n a n a k l o n j e n o s t . 
M o r d a so k r i va le ta , č i s to 
b r e z v loge pr i tej s p r e m e m b i 
pa s e v e d a t u d i n i s o š t e v i l n e j 
še i z k u š n j e . 

P o t e m , ko s e m n a las tn i 
kož i in t a k o r e k o č p o s luž 
ben i d o l ž n o s t i že dož ive la 
R a d e n c e in Rogaško , Ča tež , 
P o r t o r o ž . Ptuj in Šmar j e ške 
Topl ice , s e m se e n k r a t j e se 
ni za lo t i la , da i m a m k a k š e n 
p r i j azen t e r m a l n i b a z e n 
v e n d a r l e tud i č is to b l izu Ce
lja. Z n a n c i z d r u g i h k o n c e v 
Sloveni je so pr ihajal i v Laš
ko in na D o b r n o p o u ž i t k e v 
ze l i š čn ih kope l ih in p o d o b 
n ih b l a g o d e j n o s t i h . j az p a 
s e m žel jo po m a s a ž n i h vo
d a h po z i m s k o pro t i mor ju 
usmer ja l a . Je že res . da je za 
d o p u s t okol je t r eba z a m e 
njati in iti k a m dlje kot 10 
m i n u t vožn je od d o m a . a m 
p a k za k a k š n o p r i j e tno p o 
p o l d n e bi pa kaj b l i žn jega n e 
škod i lo , a ne? 

No. pa s m o šli. Najprej v 
Laško in p o t e m na D o b r n o . In 
s m o bili obakra t p re senečen i . 
V Laškem za to , ker »štima«. 
Na Dobrni za to , ker. . . ne . Je 
že res, da je Dobrna , umak
njena m e d hr ibčke in gozdo
ve, na prvi pogled lepša in 
pri jaznejša od laških vrelcev 
ob cesti, že leznic i in rjavkasti 
Savinji. Tudi kavarna si svoj 
naz iv na Dobrn i zas luž i , v 
Laškem pa je bolj p o d o b n a 
p r e h o d n e m u bifeju. Res je: 
Dobrna ima čar zdravi l iškega 
mes teca , v Laškem se pa zdi , 
da so topl ice bolj za d o b r o 
mero . A m p a k vsi plusi lepot 
Dobrne , žal . zbledijo, ko pri
de človek do bistva. Do vode . 
n a m r e č . 

Če gre verjeti op i som zdra
vilnosti , bi več boln ih naš lo 
svojo vodo na Dobrni kot v 
Laškem. A m p a k časi so se 
spremeni l i in celo tisti, ki išče
jo zdravje , hočejo za svoje 
plačilo še spros t i tev in malce 
b rezks rbnega čofotanja. V 
Laškem ga dobijo. Dovolj ve
lik b a z e n , m o ž n o s t i zhoda na 
zunanj i b a z e n , čofotalnik za 
ot roke, m a s a ž n i curki v po
s e b n e m b a z e n u , u re jene in 

I 

pros to rne ga rde robe , sušild 
za lase in vse , kar človek oi 
s p o d o b n e g a bazenskeg; 
k o m p l e k s a d a n d a n e s priča 
kuje. Laško ima. Za družin, 
sko p o p o l d n e več kot dovolj 
Dobrna z iz jemo otroškega 
namaka ln ika , ki je suh in s* 
m o t e n v času našega obiskj 
za ograjo čakal poletja, zunj 
njega b a z e n a n ima , masažo 
lahko doživiš , če v dok; 
m a j h n e m no t ran jem bazeni 
odkriješ do točni vod, mlaji 
otroci si pa l ahko spočijejff n 
obs t ransk i bazensk i stopnici 

Saj v e r j a m e m , da bi tisi, 
o p e v a n a voda D o b r n e lahk( 
d o b r o vplivala na moje sm 
ledvica, ž ivce , ž e n s k e orga:?. 
in celo r e v m o , če bi jo imel 
a s e m p r e p r i č a n a , da b i ^ ( 
maga la tud i , če bi se v kopa 
ke l ahko p reob lek la v kabin 
ki bi jo bi lo m o g o č e zapreti 
In če bi v b a z e n u l ahko pla 
vala b r e z p lava lne kape 
Morda je bila p rav ta banal' 
nos t kriva, da lepot zdraviliš
ke D o b r n e ne b o m nikoli več 
povezova la s p lavan jem ' 
b a z e n u . V vseh t eh let ih, od
kar o d k r i v a m slovenski 
zdrav i l i ško- tur i s t ična središ
ča se mi še ni zgodi lo , da b 
od m e n e zah teva l i , da si rt 
glavo n a t a k n e m plastične 
v rečko in da z njo opremirc 
tudi o t roke . Ko s m o t ako lepi 
in za rad i ocenjevanja druf 
d r u g e g a precej nasmejan 
neka jkra t preplaval i bazet 
s e m in tja, mi je bilo tud 
j a s n o , zaka j so se d r u g o d te 
n e u m n o s t i že zdavna j odre 
kli. 100 tolarjev v r e d n a plasti 
ka z g u m i c o ali sp loh ne zdr 
ži , ali se napo ln i z vodo ii 
p a d e z glave z v s e m i vrne 
o d p a d l i m i l asmi , ali pa jo ta 
ko ali t ako ob v s a k e m izho 
d u iz b a z e n a o b r n e š in si 
k o n c u ti moker , v vodi je p' 
kveč j emu kak las več nam^ 
sto m a n j . No, č e m u zabog; 
mi lega , p o t e m s luži ta straši 
lasta reč? 

Ah. saj s m o se imeli vseeni 
lepo . A m p a k m e d občasm 
goste b a z e n a Dobrna se P; 
v seeno ne b o m o več uvrščali 
Mogoče je pa v t em fora? 

P.S.: Saj v e m , da so naložb" 
v s o d o b n e b a z e n e zah tev i ' 
r eč . A m p a k k a k o n e k i bodi 
t a m , kjer j ih n e zmorej" 
k o n k u r i r a l i t i s t im, ki so ji' 
ž e al i j ih b o d o še odprl i? 
l a t ivno b l i z u Celja so še Zr^ 
če in A t o m s k e top l ice s svoj' 
m i z u n a n j i m i v o d n i m i ra2 
košj i , do Ptuja ni da leč . . . V(> 
b r n a n a m e r a v a p a preživet i ' 
b o l n i m i gost i , al i kako? 
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jlevesta priklicana, ženin zašrangan 
Pohorska mladoporočenca z dvema otrokoma in zabava z vstopnino 

osrednja prireditev ob Zreš-
,0 tednu je ž e tradicional-

pohorska ohcet , ki so jo 
jjdi to soboto pripravili za 
jfvilne ob i skova lce , Ijubi-
jljc starih običajev in na-
jjd, l'rstane sta si letos iz-
0\')^\A domač inka Sonja Or-
jfnik in Jože Bukovšek" iz 
liraiiic. 

i ^ i i u i t ']c organiziralo iiiii 
[jfno društvo Zreče, začela pa 
fje že ob 13. uri z glasnim 
ifitiodom furmanov z Loške 
jore do vil term Zreče. Že uro 
asneje so tam podkovali šepa-
ekonje in pričakali svatovsko 
1 folklorno povorko. Svatje, 
iso se na tančno držali predvi-
enega urnika, so se ob 15. uri 
afeli zbirati na zreški tržnici, 
d koder je povorka krenila do 
il, kjer so si gledalci lahko 
gledali obvezen del poroke 
o domače - klicanje neveste in 
jeno slovo od doma. Tudi za 
odočega moža so poskrbeli , 
totjc s Pohorja so m u pripra-
ili šranganje in prikazali že 
ozabljena kmečka in roko-
elska dela. Obiskovalce so po 
dhodu para v poročno dvora-
0 zabavali folkloristi s parado 
la ploščadi Term. Splet narod-
lih plesov so zaplesale folklor-
le skupine iz Ljubljane, Celja, 

Dobrne, Nove Cerkve, Starega 
trga in Zreč, nastopili pa so 
tudi mladi tamburaš i iz Stare
ga trga in godci iz Vrajeve peči. 
V paradi sta prav tako sodelo
vala princ in princesa festivala 
karnevalskih mest, kamor sta 
vključeni tudi občini Zreče in 
Slovenske Konjice. 

Ljudje so z n a v d u š e n j e m 
spremljali dogajanja na ploš
čadi. Po civilni in cerkveni 
poroki 30-letnega žen ina in 
štiri leta mlajše neves te v mo

d rem krilu, se je uradni del 
prireditve končal . Tik p reden 
je par stopil p red matičarja, 
s m o ju poprosil i za nekaj be
sed o sebi. Spoznala sta se v 
Zrečah. Bila je l jubezen na 
prvi pogled, ki je prerasla v 
pravo, g loboko vdanos t . Plod 
tega sta dva otroka, ki sta jima 
v ponos . Starejša hodi v prvi 
razred, mlajša pa ima pet let. 
Sonja in Jože tudi delata sku
paj v is tem obratu v Uniorju 
Zreče. T r e n u t n o stanujeta v 

b loku, gradita pa že svojo hišo 
pri Jože tu na Stranicah, kjer 
bosta prevzela domači jo . Na 
vprašanje, ali načrtujeta še kaj 
otrok, je Jože z n a s m e h o m 
odgovoril , da ne , vsaj dokler 
ne dogradita bodočega doma . 

Svatje so se veselili p o z n o v 
noč, vsem ostalim pa so prika-
zaU enega pomembne j š ih sta
rih običajev, ki, žal , vse bolj 
tone v pozabo . 

BOJANA JANČIČ 
Foto: GREGOR KATIC 

N a p r e d o v a n j a 
v iš j im gas i lsk im 

časin ikom 
Minuli četrtek so se v Socki 

sešli člani gasilskih društev po 
Sloveniji, ki so v le tošnjem 
letu v izobraževalnem centru 
na Igu opravili tečaj in izpite za 
višjega gasilskega častnika ope
rativne in organizacijske sme
ri. Med njimi sta bila tudi člana 
GZ Vojnik-Dobrna Beno Po-
derga js in Egidij Čre tn ik , ki 
sta postala višja častnika orga
nizacijske smeri . Na podelitvi 
nazivov je sodelovalo petdeset 
višjih častnikov. M.J. 

'morjem Cirilom Semom (desno) so nazdravili (z leve) direktor območne enote za gozdove 
Anton Breznik, direktor zavoda za kulturo Peter Sirko in gozdni inšpektor Jože Zver. 

R a z s t a v a fo tograf i j Ciri la S e m a 
v galeriji mozirskega kul-

'•irnega d o m a se malokdaj 
'bere to l iko o b č u d o v a l c e v 
^etnosti, kot se jih je ob 
Odprtju druge samostojne raz-
''Jve fotografa in fotorepor-
r̂ja Cirila Sema. Z objekti

vom skozi ze leni čas, takšen 
^ avtorski naslov razstave, 
^ Ciril pravzaprav zaljub-
'î n kot najstnik božajoče 
[prehaja skozi gozd. Prvo po
leno in s iceršnjo l jubezen. 
Njegova postavitev je bis-

"eno več kot uvod v t eden 
''zdov. Zavedajoč se pos lans-
"Me ob zeleni oltar zbral 
'.^vilne gozdarje, ljudi torej , 
"zavestno skrbijo za pljuča 
'^etovnega ustroja, ter skozi 

čas odst i ra l biti ali n e biti 
človekove vesti. . . Ob njegovi 
prvi razstavi se mi je zapisalo , 
da je njegovo pos lans tvo ne
kakšno nomads tvo - opazuje 
in proučuje l judske značaje. 
M o d e r n i z e m ga ne zan ima , 
stara rut iniranost ne dovoljuje 
s labokrvnos t i njegovih foto
grafij, katerih največji kritik 
je sam. 

Zaradi človečnosti Cirila Se
ma je njegova fotografija več 
kot zgolj iz razno izpovedna , 
je visoka pe sem brez s leherne 
vzvišenosti . Razstava o goz
dars tvu in gozdarj ih je torej 
kronološki pregled nekega ča
sa in človeka znotraj neusmi
ljene globalizacije. Tehnično 

na v isokem nivoju - pravover
na in izvirna, takšna kot je 
življenje v gozdu . Ciril Sem 
torej ostaja ž lah tn i »suženj« 
fotografije. Kri življenja Zgor
nje Savinjske doline se preta
ka po p o d o b a h njegovih svet
lobnih zapisov. 

EDI MAVRIC 
Foto: METOD SEM 

V Š t o r a h z a 
K r u m p a k o v 

memor ia i 
Ob prazniku občine Štore so 

člani PGD Štore pripravili me
moriai Štefana Krumpaka za ve
terane. Nastopilo je 13 desetin, 
tri ženske in deset moških . Pre
hodna pokala sta osvojila med 
ženskimi dese t inami gasilke 
Bevče pri Velenju in med moški
mi gasilci s Teharij. T. VRABL 

Z m a g i z a gasilce D o b r n e in G o m i l s k e g a 
v Kočevju je bi lo letošnje državno mladin

sko tekmovanje za pionirske in mladinske 
ekipe PGD Slovenije. Velik uspeh so dosegle 
mladinke Dobrne in mladinci Gomilskega, ki 
so vsak v svoji konkurenci osvojili naslov 
državnih prvakov, kar jim odpira možnos t i 
za nastop na naslednji gasilski olimpiadi. 

Med mlad inkami je nastopilo 42 deset in, 
zmagala je ekipa PGD Dobrna (GZ Vojnik-
Dobrna) , m e d t e m ko so mlad inke PGD Loko-
vica (GZ Velenje) osvojile 4. in PGD Prož inska 
vas (GZ Celje) 5. mes to . 

Med mladinci je nastopi lo kar 47 deset in, 
najboljši so bih predstavniki PGD Gomilsko 

(GZ Žalec), 6. pa so bih predstavniki PGD 
Grajska vas (GZ Žalec) . 

Med pionirkami je tekmovalo 39 desetin," s 
Celjskega pa so bile najboljše predstavnice PGD 
Andraž II (GZ Žalec) na 5. mes tu . Med pionirji 
je tekmovalo 40 deset in , lanski zmagovalci 
gasilci PGD Sveti Štefan (GZ Šmarje) so bili 
tokrat 5., PGD Šentilj (GZ Velenje) pa 7. 

Državno prvens tvo za č lane in ve terane bo 
30. junija in 1. julija v Mar iboru , GZ Vojnik-
Dobrna pa bosta zastopal i žensk i deset ini v 
kategoriji A PGD Vojnik in kategoriji B PGD 
Nova Cerkev. 

T.VRABL 

DESKANJE 
PO SPLETU 

Tur is t s e m , l a k e se 
m a l i d ja l i 

Med pripravami na polet
na potovanja v tuje d e ž e l e se 
kot ena i z m e d bolj s i tn ih 
nalog pojavi pridobivanje in
formacij o državi , v katero s e 
nameravamo napotiti . Saj ne , 
da ne bi vedeli , kam gremo, 
tako avanturist ično se pa več 
ali manj res ne počut imo, a 
ne, toda pred o d h o d o m je 
dobro vedeti , kaj se dogaja 
tam, kamor se odpravljamo, 
kajne? 

Za začetek je dobro vedeti , 
kako in kdaj vozijo trajekti 
med celino in hrvaškimi oto
ki, če že napr imer govor imo o 
prvi turis t ično zanimivi sose
di. Kar spomni t e se, kakšna 
gneča je bila lani v višku turi
st ične sezone med celino in 
Pagom. Ljudje, namenjeni na 
ta otok, so čakali v vrstah na 
trajekte tudi po 24 ur. Si pred
stavljate, kako bi p red vožnjo 

na dopus t pomagal kakšen klic 
v pristojni turistični biro? No, 
ja, ne b o d i m o ma lenkos tn i , 
morda bi n a m bili hrvaški tu
ristični delavci nevede po tele
fonu zatrdili , da je vse v naj
lepšem redu, a vendar. Nena
zadnje se sliši klicarjenje turi
stičnih uradov v zadn jem tre
nu tku res kot izguba časa, to
da spletna s tran, o kateri bo
m o govorili danes , zna biti 
turistu kljub t e m u v p o m o č . 

Tokrat namreč govorimo o 
Tourism Offices Worldwide 
Directory ( w w w . t o w d . c o m ) , 
o precej enos t avnem imeniku . 

ki vsebuje naslove in telefon
ske številke številnih turistič
nih uradov, p redvsem pa orga
nizacij po vsem svetu. Ja, pa 
tudi kakšen spletni naslov se 
najde tam, da ne bo pomote , 
čeprav, rec imo, v tej bazi po
datkov ne na jdemo niti enega 
URL iz Grčije, ki je prav goto
vo sple tno precej pokri ta. Pa 
tudi Španija na prvi pogled ne 
izgleda kot kakšna in ternetna 
dežela v primerjavi s Sloveni
jo, čeprav boste na svetovnih 
spletnih iskalnikih našli na to
n e povezav do nje. Kakorkoli 
že , tisti turist i , ki jih z a n i m a 
Slovenija, bodo poleg naslo
vov in telefonskih številk po
slovalnic v Evropi in ZDA naš
li tudi naslov Slovenske nacio
na lne tur is t ične organizacije. 
Hja, vsaj nekaj . 

Toda nas ne zan ima , kje bo
m o dobili informacije o Slo

veniji, mar ne? Nas zan ima 
Irska in Škotska, zan ima nas 
Turčija, Španija, morda Grči
ja in Kreta, h o č e m o izvedeti , 
kaj se dogaja v Arizoni , kaj v 
Kaliforniji, kaj v Braziliji, kaj 
na Floridi, kakšno bo v reme v 
Maroku in kaj je novega v 
Indoneziji in kaj v Avstraliji. 
Hja, če s m o pri denarju, ja
sno . Kakorkoli že , najmanjši 
m o ž n i imenova lec za infor
macije t u r i zmu po vsem svetu 
so nac iona lne turis t ične orga
nizaci je . In v t em i m e n i k u 
lahko na jdemo večino i zmed 
nac iona lno p o m e m b n e j š i h tu
r is t ičnih organizac i j . Saj se 
r a z u m e m o ? 

To ni tur is t ični pr i ročnik . 
Prav tako ni Lonely Planet (o 
ka t e r em s m o že pisali) . Je pa 
dober , morda tudi površen, a 
dos leden imenik nacionalnih 
turist ičnih organizacij po vsem 
svetu. Ko sem prvič prideskal 
na to stran, sem najprej pomi
sli, da je to stran, ki je pravza
prav namenjena lastnikom tu
rističnih agencij . A ni tako. 
Turistične agencije imajo svoje 
kontakte in zveze. Ta stran je 
za turiste, ki želijo informacijo 
iz prve roke. Od tistega, ki je 
plačan za to, da jo posreduje. 

Vasja Ocvirk 
vasja@kibla .org 

$ t . 2 2 . - 1 . i i n i i i 2 0 0 0 

http://www.towd.com
mailto:vasja@kibla.org
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Pasj i ž i v ž a v v Loicrovcu 
Prikaz vaje obrambe in napada letos pod reflektorii 

Kinološko d r u š t v o Celje je v 
soboto n a svojem pol igonu 
pr ipravi lo t ekmovan je šport
n ih in s l u ž b e n i h psov s celj
s k e regije, na k a t e r e m je v t r eh 
kategori jah sodelovalo 31 tek
movalcev iz raz l i čn ih klubov. 

Na poligonu so vse svoje zna
nje in spretnosti pokazali štiri-
nožci različnih pasem, ki jih je 
opazovala množica pasjih ljubi
teljev. V skupini A, ki je najlažja, 
je tako prvo mesto zasedla An
dreja Kuhar z nemško ovčarko 
Ajšo (KD Brezno). Marjan Drev 
je z aerdel terierjem Archiejem 
(KD Pluton) osvojil zlati pokal v 
skupini B, sledila pa sta mu 
Mojca Brezigar z nemškim bok-
serjem Unisom (KD Celje) in 
Drago Kranjc, prav tako z bok-
serko Hano (KD Celje). V naj
zahtevnejši kategoriji IPO-1 je 
zmagal Tone Ribič z malinoi-
sem Isom (KLRW-SLO-II. ob
močna skupina), druga je bila 
Lilijana O^ajenšek z nemškim 
ovčarjem Sakom (KD Velenje), 
tretji pa Marcel Vodovnik z do-
bermanko Xano von Hochstede 
(KD Pluton). Novost letošnjega 
tekmovanja sta bila obramba in 

napad psov pod reflektorji ozi
roma pri plamenicah, kar v Slo
veniji doslej še nismo videli, 
gledalcem pa so člani celjskega 
društva prikazali tudi vajo reše
valnega psa, ki je nakazal utop
ljenca v bazenu. 

Poznavalci te dejavnosti ve
do, da je med športnimi in 
reševalnimi psi precejšnja raz
lika. Pri prvih vaditelji vzpod

bujajo delni nagon obrambe in 
napada, med tem ko reševalni 
psi tega ne smejo imeti. Celjani 
so ponosni na svoj poligon, v 
katerega so vložili precej ur 
prostovoljnega dela in jim ga 
zavidajo celo evropski kinolo
gi. Tukaj so organizirali tudi 
veliko medna rodno vajo, pri 
kateri je sodeloval tudi član 
ameriške ekipe reševalnih 

psov, obiskal pa jih je tudi 
nekdanji vojaški odred Morisa 
s Kočevske Reke, ki je prikazal 
veščine psov, ki jih potrebuje 
naša vojska. Omeniti je potreb
no tudi reševalca, ki sta kot 
najuspešnejša člana lani sode
lovala pri reševanju ponesre
čencev iz ruševin v Turčiji. 

• BOJANA JANČIČ 
^ Foto: GREGOR KATIC 

MODRI TELEFON 

Do.prihodnjega četrtka 
vaše klice na Modrem telefu 
nu sprejenuda novinark 
Ivana Stamejčič. Na telefon 
sko številko 031 569 58] j, 
lahko pokličete vsak do, 

med 10. in 17. uro. 

Stečajn i 
uprav i te l j i 

Naš zves t i b r a l e c F r a n c 
Špes iz Celja o č i t n o z z a n i 
m a n j e m s p r e m l j a t u d i r az 
p l e t e s t eča jn ih p o s t o p k o v n a 
Cel j skem. Tokra t b i r ad izve
de l , k d o j e l a h k o s teča jn i 
u p r a v i t e l j . 

Doslej so bili stečajni upra
vitelji ( imenuje jih stečajni 
senat) izbrani po naslednjih 
merilih: p r imernos t , primer
na izobrazba ter nepovezanos t 
z do l žn ikom, nobenega dvo
ma ni smelo biti tudi o nepri-
s tranost i upravitelja. Po no
vem potrebujejo stečajni 
upravitelji obvezno licenco, 
ki jo pridobijo z opravljanjem 
posebn ih izpitov, s č imer naj 
bi se dvignila raven njihovega 
znanja. Po nekater ih podatkih 

želi opravljati izpite okr 
150 pravnikov in ekonom 
stov, kolikor jih že sedaj p 
vsej Sloveniji sodeluje v po 
s topkih prisi lne poravnave 
stečajih in likvidacijah. 

Smučamo na j ra je n a Rog f 
v Unior d.d. program Turizem Zreče so minuli petek 

prireditvijo na ploščadi kopališča Term 7J\\\\ o h (irisotno 
ministra za tur izem in malo gospodars tvo Janka Razgorška i 
pred številnimi turist ičnimi delavci , med katerimi je bil ti 
Franci Križan, direktor Nac iona lne tur is t ične organizaci 
razglasili »naj« smučišče 2000 po izboru poslušalcev osn 
lokalnih radijskih postaj Slovenije. Med njimi tudi Radi 
Celje. 

Odloči tev je bila e n o t n a : z m a g o v a l n o s m u č i š č e je znov; 
Rogla, sledijo ji Krvavec, S m u č a r s k i k lub Branik - pohor 
ska vzpen jača , C e r k n o , Kobla, in še pet d rug ih s m u č i š č , z-
katera je prek e l e k t r o n s k e poš t e in radia g lasova lo 29. 
ljubiteljev be le opo jnos t i . Tur is t ični delavci v Zrečah si 
v r o č e m d n e v u žare l i od zadovol j s tva . Kristalni poka 
najbol jš im pa b o d o v s e m tu r i s t i čn im d e l a v c e m še večjt 
s p o d b u d a pri u re jan ju s m u č i š č . Pr i redi tev je bila ena v nizi 
p r a z n i k a o b č i n e Zreče . Ml 

The Stroj z a grajsicim obzid jem 
Konec t e d n a , v p e t e k zvečer , j e r o p o t a l o i n g r m e l o i 

o b z i d j e m S ta rega g r a d u n a d Cel jem. 
Skupina T h e Stroj iz Laškega, ki je v zadn jem času zaslovela 

svojo mogočno in energije polno glasbo, ki jo člani skupin 
izvabljajo iz velikih kovinskih konst rukci j , je v toplem večer 
za grajsko obzidje privabila veliko ljudi. Dober obet za poleta 
grajske prireditve, se nadejajo organizatorji . IS 

Šoštanjčani ž e v v o d i 
v Šoš t an ju so m i n u l i k o n e c t e d n a o d p r l i l e tn i p l a v a l n i b a z e n . P rv i d a n j e b i l obi«" 

b r e z p l a č e n , v o d a p a še n i b i l a og re t a n a o b i č a j n i h 24 s t op in j Celzi ja , k l j u b t e m u p a se 
z b r a l o i z r e d n o ve l iko n a v d u š e n i h plavalcev. 

Med tem ko Šoštanjčani ž e uživajo v pole tnih radost ih , pa se Velenjčanom obe ta vroče polefl* 
b rez osveži tve, saj so že nekaj let b rez p lavalnega bazena . Kljub predvol i ln im obljubil" 
občinskih svetnikov, ki bi lahko pred leti z visokoletečim leporečenjem do vrha napolnili 
nekaj b a z e n o v ol impijskih razsežnos t i . LOJZE OJSTER-^ 

Griš ica d n e v a g l a s b e 
Letno g l eda l i š če L i m b e r k 

b o d o k o n e c t e d n a z n o v a na 
po ln i l i ob i skova lc i vsako le t 
n e g a g l a s b e n e g a fest ivala v 
G r i ž a h . S o b o t n i veče r b o po 
t rad ic i j i n a m e n j e n r o č k fe
s t iva lu , n a k a t e r e m b o d o 
b les te l i s a r a j e v s k e l e g e n d e 
Plavi o r k e s t a r , nede l j a pa je 
d a n z a n a j m l a j š e , k i j ih b o 
s k u p a j s s t a r š i r azvese l j eva l 
cvet s l o v e n s k e z a b a v n e 
g l a s b e . 

Tokrat ž e šes tnajs to glasbe
no dogajanje v Grižah bo na 
sobo tnem rockovskem večeru 
v znamen ju mlad ih skupin Za
kon, Carpe d iem in Black 
Summer . Vrhunec večera pa 
bo nas top vsebalkanskega 
b e n d a Plavi orkestar, ki je znal 
(in m e n d a še zna) v vreščave 
delirije spravit i m n o ž i c e 
najs tnic . 

Program Miš maša bosta v 
nedeljo povezovala Spidi in Go-
gi, v goste pa bosta povabila 
otroške pevce. N3to pa se bo na 
griški oder razlila slovenska 
glasbena povodenj. Nastopili 
bodo Sendi, Karmen Stavec, An-
ja Rupel in Funk You, Cili Patrol, 
Remi band, Bami band, Majda 
Arh, Irena Vrčkovnik, Raf in 
band, Tomo Jurak, Tabu, Flirt in 
ena najbolj uspešnih slovenskih 
pop ročk skupin Nude, vroči 
nagci s Celjskega. SKO 

Daru j te kr i 
Rdeči križ Slovenije vabi na 

junijske krvodajalske akcije. V 
Grižah lahko darujete kri da
nes, v četrtek 1. junija, v Koz
jem 15., v Gorici pri Slivnici 
22. ter na Dobrni 29. junija. 

PLANINSKI KOTIČEK 
P o Aške rčev ih po teh 

P l a n i n s k a sekc i j a D r u š t v a u p o k o j e n c e v Dolgo pol je vab i 
p l a n i n c e n a 5. s p o m i n s k i p o h o d p o A š k e r č e v i h p o t e h . 

Pohod bo v soboto , 10. junija, že jutr i , 2. junija pa bo na 
Aškerčevi domačiji n a Senože t ih o b 18. uri ku l tu rna prireditev. 
10. junija bo o d h o d z v lakom ob 8.25 z že lezn iške postaje v 
Celju. Pot bo kratka , saj mer i le s e d e m kilometrov, za to je 
p r imerna za vsakogar, tudi za tiste p lanince , ki nimajo dovolj 
kond ic i j e . M. M. 

Predsednik Savinjskih vinogradnikov Ivan Poteko izroča 
zlato diplomo Rudiju Cevzarju za njegov beli pinot. 

Prvic z l a t a 
d i p l o m a 

D r u š t v o sav in j sk ih v ino 
g radn ikov , k i i m a 130 čla
nov, je t u d i le tos p r i p r av i l o 
ocen j evan j e v in l e t n i k a 
1999. 

S e d e m č l a n s k a komis i j a , 
ki jo je vodi l m a g . A n t o n 
V o d o v n i k s Kmet i j skega za
voda Mar ibo r , je spre je la v 
o c e n o 64 v z o r c e v v in , od 
k a t e r i h j ih je š t i r inajs t iz lo
čila. Prvič o d k a r p o t e k a 
ocen j evan j e sav in j sk ih v in , 
s ta b i la p o d e l j e n a z l a t a di
p l o m a in n a z i v v r h u n s k o vi
n o , ki ju je prejel R u d i Cev-
z a r iz A n d r a ž a za s o r t n o 
b e l o v i n o bel i p ino t , b i lo p a 
je o c e n j e n o s p o v p r e č n i m 
š t ev i l om točk 18,20. Poleg 
t ega je komis i j a p o d e h l a 12 
s r e b r n i h in 21 b r o n a s t i h di
p l o m in 15 p r i z n a n j . Pri b e 
lih v in ih je b i lo najviš je oce
n j e n o v i n o Edi ja O m l a d i č a 
s p o v p r e č n o o c e n o 17,68 
točk pa t u d i pr i r d e č i h je 
b i lo v i n o tega p r i de lova l ca 
o c e n j e n o s 17,22 t o č k a m i . 
Za o b e vrs t i v in je pre je l 
s r e b r n i d i p l o m i in n a z i v ka
k o v o s t n o v ino . T. TAVČAR 
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Martin Romih Dragica Dolar Vinko Cverle 

Dokazi , stari 48 let 
Dober odziv naročnikov na akcijo ob 55-letnici Novega tednika^ 

Do zaključka redakcije 
(torek) ste n a m prinesl i ali 
poslali kar nekaj dokazi l o 
vaši dolgoletni zvestobi . Ne
kaj najzvestejš ih objavljamo 
tokrat, ostale pa v prihodnji 
številki, ko bodo tudi znani 
končni rezultati naše akcije 
ob 55-letnici Novega tedni
ka, ki praznuje 2. junija. Tri 
najzvestejše naročnike , ki 
lahko to tudi dokažejo , bo
mo namreč nagradili . 

Zaenkrat sodita najstarejši 
dokazili o zvestobi v leto 
1952. Časopis Savinjski vest-
nik iz 22. marca 1952 je pr ine
sel Jože Jurhar iz Medloga, 
ki pravi, da se je časopis pri 
hiši ohrani l za to , ker je v njem 
pisalo o t ežavah kme tov tiste
ga časa, ki jih je imel tud i oče 
Vinko, prvi naročnik v d r u ž i 
ni. Franc Oglajner iz Petrovč 
pa je poslal dva izrezka iz 
časopisa iz leta 1952: poziv 
naročnikom za plačilo naroč
nine in spored kina Metropol 
in Dom za konec julija in za
četek avgusta tistega leta. 
Hkrati je navedel o b s e ž e n 
seznam romanov, povesd in 
črtic, ki s m o jih objavljali p o 
letu 1965 in jih hrani : Mlinar
jev Janez , Razbojnik Guzaj , 
Pod svobodn im s o n c e m . Ci
ganka.. . 

Nekaj bralcev hrani potrdi
la o plačani naročnini . Martin 
Romih iz Štor- ima v dokaz o 
zvestobi potrdi lo o plačani 
naročnini za leto 1962 v višini 
800 din, sicer pravi, da je na
ročnik od leta '54. Tudi Jože fa 
Pajk iz Brecljevega v Šmarju 
pri Je lšah je prinesla potrdi lo 
o plačani naročnin i za polovi
co leta 1964, takrat je znaša la 
500 din, naročnik pa je bil 
niož Anton . Iz tega leta je tudi 
potrdilo o plačani naročnin i 
Anice Uršič iz Srebrnika v 
Bistrici ob Sotli. Časopis je 
iiaročil brat Anton , ko je še 
hodil v o snovno šolo, plače

vala pa ga je m a m a . »Brat je 
že dolgo v tujini, m a m a je 
umrla , časopis pa je še vedno 
pri hiši,« n a m je napisala naša 
b ra lka . 

Dragica Dolar iz Gotovelj 
pri Žalcu je prinesla Celjski ted
nik iz leta 1964. Pravi, da je 
verjetno pri hiši še kakšen sta
rejši izvod, le poiskati bi ga bilo 
treba. Mož namreč rad pobr
ska po starih izvodih, zato zad
nje čase hranijo cele letnike. 

Vinko Cverle iz Šentjurja 
hrani podlis tka o Guzaju iz 
leta '65 avtorja Ernesta Tirana 
in o Mlinarjevem J a n e z u 
Franca Kočevarja iz leta '66. 

Sonja S imonič iz Spodnje 
Rečice pri Laškem hrani iz

vod iz 12. oktobra 1967. An
ton Lokošek iz Lahomnega 
pri Laškem pa je Novi tednik 
iz leta 1969 ohranil za to , ker 
je v njem izhajal podl is tek o 
čarovniš tvu in vražah , v-kate
r em sodelovali bralci, m e d 
njimi tudi njegov oče. 

Časopis se lahko ohrani tudi, 
če otroci zavijejo z njim deblo 
novoletne jelke, da ta lepše sto
ji. To se je zgodilo pri Šmidovih 
v Osredku pri Šentjurju, kjer je 
naročnik m o ž Anton od leta 
'58, ohranjen izvod, ki ga je 
prinesla Karolina Šmid, pa se
ga v december 1970. 

Ana Stoje s Ceste v Teharje 
v Škofji vasi ima shranjeno 
fotografijo o izletu na Golte, 
ki ga je avgusta 1974 pripravil 
Novi tednik za svoje zveste 
naročnike . Marica Lesjak iz 
Spodnje Rečice pri Laškem 
ima časopis iz decembra 
1975, Vili Gruber iz Celja pa 
je našel Novi tednik iz 6. ok
tobra 1977. 

TC, foto: G: K. 

Jože Jurhar 

Anton Lokošek Jožefa Pajk 
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Takšne gneče na startu pred vzponom na Celjsko kočo ne pomnimo. 

Rekordna udeležba 
Letošn j i č e t r t i v z p o n n a 

Cel jsko k o č o , ki ga je p r i p r a 
vi lo ŠD Cel jan , je bil n e k a j 
p o s e b n e g a . Doslej n a m r e č še 
n i b i lo t a k o v i sokega d e n a r 
n e g a s k l a d a , t o l i k š n e u d e 
l e ž b e in vese l i ce n a ci l ju . 

»Šov leta 2000«, kakor so 
organizatorji poimenoval i pri
reditev, bo v podobn i obliki 
tudi pr ihodnje leto. Visok de
narni sklad namen jen najbolj
š im, je v Zagrad na start pri
tegnil o g r o m n o vrhunsk ih gor
skih kolesarjev in gorskih te
kačev, zato je bila tekma tudi 
rezul ta tsko iz jemno kakovost
na. Med 180 tekači je M a r j a n 
K r e m p l opravil s konku renco 
v manj kot pol ure (29,25), 
enako pot, dolgo 7,5 k m pa je 
J u r e Golčer najhitreje preko-
lesaril (20:51). Tako sta se 
najhitrejša lahko prva mastila 

z volom, ki ju je čakal na cilju, 
bolj zadovoljen pa je bil Gol
čer, saj je z z m a g o zasluži l kar 
200 tisočakov, Krempl pa le 
o smino tega zneska . Blizu 350 
rekreativcev pa je zadovoljs
tvo iskalo v svojih sposobno
stih. »Udeležba je bila enkrat
na, petkrat večja kot doslej . 
Menim, da s m o zadevo odlič
no izpeljali in prepr ičan s em. 

da bo tako tudi v pr ihodnjih 
letih,« je žarel Nino C o k a n iz 
ŠD Celjan. Društvo čaka pri
hodnji mesec še priprava »Dne
va triatlona«, ki naj bi v Celju 
postal t radicionalen. 

Vrstni red: tek - 1. Marjan 
Krempl, 2. Igor Mirnik, 3. An
drej Krebs. Kolesarstvo - 1 . Jure 
Golčer, 2. Marjan Jauk, 3. Mar
ko Jakčič. TL. , Foto: G.K. 

V L a š k e m ž e ž i v o 
P o t e m , k o so v L a š k e m 

k m a l u po k o n č a n e m d r ž a v 
n e m p r v e n s t v u n a m e s t o do
t e d a n j e g a t r e n e r j a Aleša Pi
p a n a , ki je m e d t e m ž e p rev 
zel voden je N o v o m e š k e Kr
k e , »ustoličil i« se lek tor ja slo
v e n s k e r e p r e z e n t a n c e Bori
sa Z r i n s k e g a , doga jan j v p re 
s t o p n e m r o k u še z d a l e č n i 
k o n e c . 

Do s p r e m e m b e je prišlo tu
di na mes tu prvega pomočni 
ka trenerja, saj je Srečka Les-
jaka zamenjal Tone Krump, ki 
bo poleg te funkcije še naprej 
delal v mlad inskem pogonu . 
Vodilni ljudje v laškem klubu 
so že uspel i zadrža t i kape t ana 
Mileta Lisico, ki je podpisal 
dvele tno pogodbo . Njegov na
mestn ik Ervin Dragšič bo še 
vsaj eno sezono nosil d res Pi
vovarne Laško, čeprav se je že 
dokaj resno spogledoval s klu
bi iz Turčije in Grčije. Ostaja 
tudi mladi Miletič, ki bo tri
letno pogodbo podpisal v tem 
t ednu , kljub žel jam po odho
du v tujino, pa v k lubu zanes
ljivo ostaja tudi Kune. Gregor 
Hafnar si želi zamenjave in ob 
konkre tn i p o n u d b i iz tujine, 
kot sami pravi, ne bo veliko 
odlašal . Gorana Juraka si še 
v e d n o želita Ohmpija in Krka, 
zato tudi po d rugem pogovoru 
o podaljšanju pogodbe s Pivo
varno Laško še ni prišlo do 
podpisa , do k o n č n e odločitve 
naj bi prišlo prav danes . Na 
ponedel jkovem prvem trenin

gu pod takt irko Borisa Zrin
skega sta bila tudi Žarkovič in 
Goljovič, ki skoraj zaneslj ivo 
zapuščata Pivovarno Laško. Prvi 
ni zadovoljil, m e d t e m , ko ima 
najboljši strelec Evrolige Mi-
Ijan Goljovič številne ponud
be iz tujine, t r enu tno pa je, 
kot kaže , še najbližje e d i n e m u 
t u r š k e m u suprol igašu v pri
hodnji sezoni , Tofasu iz Bur-
se. Glede okrepitev je zaen
krat zanesljiv le mladi Jugo
slovan Fahrudin Djulovič. Hor
vat je odpadel , v Laškem pa se 
zanimajo za us luge Gorana Ja-
godnika , Jake Daneva, ki je bil 
ta t eden že na pogovor ih v 
k lubu, in p redvsem Marka Ša-
maniča in Elvirja Ovčine. Vsaj 
eden od njiju bo v prihodnji 
sezoni oblekel laški dres . Veli
ko košarkarjev bo v nasled
njih dneh tudi na preizkušnji , 

tako s m o v ponedel jek že vi
deli Ada Derviševiča, 200 c m 
visokega krilnega košarkarja, • 
ki je nazadnje igral v Bihaču, 
kmalu pa naj bi se m u med 
ostaUmi pridruži l tudi madžar

ski reprezentan t E m o Sitku, 
207 cm visoki košarkar Hon-
veda, ki je v d o m a č e m prvens
tvu dosegal v povprečju 20 
točk in beležil po deset sko
kov na srečanje, p o d o b n o sta
tistiko pa je imel tudi v pokalu 
Radivoja Korača, kjer bodo 
letos igrali košarkarji Pivovar
ne Laško. DEJAN OBREZ 

Savin jsk i Hops i so po od
h o d u Bor isa Z r i n s k e g a dobi
li novega t r ene r j a . To je 40- i 
l e tn i J u g o s l o v a n Miha j lo Po- \ 
ček , k i je s Po l ze l an i sk len i l 
2 - le tno p o g o d b o . \ 

Put in p r e k I va R e y e 
Slovensk i p o k a l n i p r v a k i 

v j u d u , č l an i ce l j skega Iva 
Reye , so k o n e c m i n u l e g a ted
n a v o s m i n i f inala e v r o p s k e 
ga p o k a l a gos toval i v S a n k t 
P e t e r b u r g u pr i t amka j šn j i Ya-
w a r i Nevvi. Čep rav so g l a d k o 
izgubi l i z 0:7, m e n i j o , d a so 
si o a b r a l i p r ece j i z k u š e n j . 

Yawara Nevva je namreč eden 
najmočnejših evropskih klubov, 
ki cilja celo na končno zmago v 
evropskem pokalu. Njihova am
bicioznost je podprta tudi s stra

ni častnega predsednika, [ired-
sednika države Vladimirja Pu-
t ina. Proti takšnim eminentne-
žem pač ni šlo in Celjani so se 
poslovili od tekmovanja. So pa 
kljub ogromni kakovostni raz
liki zapustili soliden vtis, saj so 
se vsi po vrsti, kljub visokim 
porazom, na t renutke dokaj do
bro upirali uveljavljenim nas
protnikom. »Prijetno smo bili 
presenečeni nad prijaznim spre
jemom. Dobili smo nove šport
ne prijatelje, ki so n a m ponudi
li pomoč pri s t rokovnem delu. 
Naši mladi tekmovalci so si 
nabrali kar precej izkušenj in 
ugotovili, da bo potrebno za 
večje uspehe še bolj zavzeto 
vaditi, kajti gostitelji so nas pre
kašali predvsem v fizični kondi-
ciji,« je strnil vtise predsednik 
celjskega kluba Oto Seles. 

Rezu l t a t i - kategorija do 60 
kg: Stanev 10:0 b .b . ; -66 kg: 
Džafarov-Lakner 10:0, -73 kg: 
Makarov-Holer 10:0, -81: Pi-
pija-Ferjan 10:0, -90 kg: Ab-
dulajev-Petelinšek 10:0, -100 
kg: S topkin-Sadžak 10:0, -i-lOO: 
Tmenov-Ceraj 10:0. 

JOŽE KUZMA 

Z a č e n j a j o se p o h o d i , mara ton i 
Društvo m a r a t o n c e v in p o h o d n i k o v Celje ž e konec t edna čaka 

organizaci ja Olimpijskega teka , dober teden dn i kasne je pa b o d o 
pr ipravi l i še Binkoš tn i pohod . 

Olimpijski tek bodo pripravili tretjič zapored.Sprva ga je organizi
ral AD Kladivar, po premoru pa so se dela lotili pri Društvu 
maratoncev in pohodnikov. Pričakujejo med 200 in 300 rekreativ
cev. Jutri ob 17. uri se bodo na pot znova podali izpred trgovine Giga 
šport. Tisti, ki se bodo udeležili krajšega, 4,5 km dolgega teka, se 
bodo proti ciljno - startnemu prostoru obmili v Novi vasi, zmogljivej
ši se bodo podali proti Šmart inskemu jezeru in nazaj ter »nabrali« 9 
km. Prijavnina je spet simbolična - 500 tolarjev. 

10. junija bo še 42-kilometrski Binkoštni pohod od Zagrada pri Celju 
do Pilštanja. Organizacija te prireditve bo zahtevnejša, saj bodo 
rekreativci večji del poti prehodili ali pretekli ponoči, v temi. TL. 

Bivši gimnazijci: Anton Šepetavc. Janko Bencina. Vlado Bojovič. Alojz Omladič in Dean 
Šuster. 

Starejši so boljši 
Akci jo za i z g r a d n j o n o v e t e l o v a d n i c e p r i I. G imnaz i j i Celje so p o d p r l i t u d i n e k d a n j i 

g i m n a z i j c i . S s e d a n j i m i d i j ak i so se p o m e r i l i v m a l o n o g o m e t n i t e k m i in j ih p r e m a g a l i . 
Osnovni n a m e n seveda ni bila tekmovalnos t a m p a k podpora večletnim pr izadevanjem za 

pr idobitev p repo t rebnega objekta in d r u ž e n j e . Toda bivši učenci celjske I. Gimnazije se niso 
pustili kar tako odpravit i in so mlajše ugnali s 3:2 (1:1). Strelci pri zmagovalc ih so bih Bencina, 
Omladič in Šepetavc, poraz pa sta ublaž i la Trajkovski in Bezenšek. T.L., Foto: G.K. 
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Ligo nogometašem, ne zvezi! 
Od nogometne zveze imajo prvoligaši premalo, zato se bodo prvenstva lotili po svoje 

športna pot Braneta Florjaniča se je v njego
vih mladih letih začela na atletskih stezah. Iz 
tekača na srednje proge s e je mnogo kasneje 
prelevil v predsednika AD Kladivar, nato pa je 
nasedel mesto direktorja v NK Publikum. Že 
jtiri leta je tudi na čelu Združenja nogometnih 
prvoiigašev. 

m-
Od direklorskoga mesia na Skalni kleti se je 

uradno poslovil šele prejšnji teden, čeprav je 
funkcijo že leto dni opravljal nekoliko drugače 
kot prej. S svojim delom je pustil neizbrisen 
pečat, saj se je v svojem »naslonjaču« obdržal 6 let 
iii pol kar je rekord med našimi nogometnimi 
direktorji. Dokončnega slovesa od Skalne kleti ni 
vzel, saj še naprej kani pomagati klubu, ki se je 
reorganiziral, bolj pa se bo zavzemal za izpolni
tev svojega in sploh cilja vseh slovenskih prvoii
gašev - prevzeti vodenje tekmovanja v domači 
elitni konkurenci. Vsekakor bi to pomenilo svoje
vrsten mejnik v našem nogometu. Brane Florja-
nič, drugi predsednik Združenja nogometnih pr
voiigašev za predsednikom SCT Olimpije Ivanom 
Zidarjem, je prepričan, da m u 
bo v novem 4-letnem mandatu 
uspelo... 

»Na začetku smo se spoprije
li s porodnimi krči, toda stvari 
smo dobro zastavili, ugotovili 
pa smo, da združenje v startu 
zaradi nižje organiziranosti klu
bov in odklonilnega stališča 
NZS ni moglo zaživeti. Pred 4 
leti smo vzeli zalet, dodali nov 
zagon, saj smo bili mnenja, da 
naši interesi niso bili upošteva-
ra. Rešitev je bila na dlani: vode-
ij/e 1. in II. SNL. Stvari so bile 
tako zastavljene, res, da o tem 
sprva še nismo razmišljali, ven
dar smo zaradi negativnega od
nosa krovne organizacije prišli 
do spoznanja, da bomo svoje 
cilje dosegli s trdim delom, priti
skom na NZS in konkretnimi 
potezami, ki naj bi koristile na
šim ligašem. 

Kdaj so vas nogometni ve
ljaki začeli spoštovati in upo
števati tudi vaše predloge in 
pripombe? 

Brane Florjanič 

Prelomnica je bil podpis za 
trženje TV pravic z najmočnej
šo tovrstno agencijo v Evropi 
UFA. Javnost je bila šokirana, 
na nacionalni televiziji so bili 
nezadovoljni, .saj so nam očitali, 
da smo ligo prodali tujcem. 
»Nacionalka« nam ni dala niče
sar, UFA pa že za prvi dve leti po 
525.000, naslednji dve pa celo 
po 600.000 DEM. Denar smo 
seveda razdelili med klube. Ta
krat smo dokazali svoje znanje, 
ki ga je morala priznati tudi 
NZS. Pred tremi leti so se neka
teri naši člani že znašli v njiho
vih organih. Dosegli smo os
novni cilj - vzpostavitev dialoga. 

P o t e m ste bili vplivnejši. Ne
nazadn je ste dosegli spre
m e m b o tekmovanja , torej je 
NZS upoš tevala vaše želje? 

Sprva so se vedli ignorant
sko, vendar so bili naši predlogi 
argumentirani in tako dobro za
stavljeni, da so jih sprejeli skoraj 
80 odstotno. 

V času preboja Združenja 
prvoiigašev najbrž ni šlo vse 
kot po maslu. Mar predstavni
ki klubov znotraj Združenja 
ne ščitijo najprej svojih, klub
skih interesov? 

Drži, toda vselej smo se us
kladili, ker smo se pač morali, 
sicer bi šlo naše delo v nič. Tako 
pa smo se trudili, ker smo vede
li kaj hočemo. Našo usmeritev 
smo pred letom dni predstavili 
tudi vodstvu NZS. »Pomembne-
ži« so razpravo o naši želji 
vztrajno prelagali, jasno je bilo, 
da se ligaškiin tekmovanjem 
nočejo odpovedati. Mi smo ne-
nadejano pridobili čas, v kate
rem smo se še bolj pripravili, 
marsikaj smo se naučili, sprem
ljali smo države, s katerimi se 
lahko primerjamo. Podali smo 

se v Avstrijo in Švico ter se 
odločili, da od tamkajšnjih so
rodnih organizacij povzamemo 
najboljše rešitve in jih prilagodi
mo našim razmeram. 

Ali je realno pričakovati, da 
bo novo sezono vodilo Zdru
ženje nogometnih prvoiiga
šev? 

Zveza se ne da, mi pa tudi ne, 
čeprav smo se vedno strinjali, 
da najbolj zaleže odkrit pogo
vor. Zato bomo najprej skušali z 
dialogom, kar bi nam verjetno 
»prineslo« vzporedno vodenje 
prvoligaškega prvenstva že v 
jesenskem delu. Lahko pa sa
movoljno prevzamemo vode
nje tekmovanja. Klubi smo tisti, 
ki plačujemo stroške tekmova
nja, zato smo laliko z vodenjem 
lige nezadovoljni in tu se stvari 
zalomijo... 

Kaj najbolj zamerite NZS? 
Dejstvo je, da švicarski in av

strijski klubi zaslužijo tudi z us
pehi nacionalnih reprezentanc. 
Tega pri nas ne poznamo, če
prav nam krovna organizacija 
očita, da lahko podobne uspehe 
iztržimo sami, toda zveza nam 
ni podarila niti tolarja. Za zim
sko ligo na odboj ni storila niče
sar, podobno velja za športne 
stavnice, ki bi lahko bile zanimi
ve. Moti nas, da smo klubi pre
puščeni sebi, ko gre za poso
dabljanje infrastrukture, ali ko 
se kaj zalomi. Pa še nekaj: NZS 
ni storila nič za popularizacijo 
nogometa pri nas! 

Če prav razumem boste po
skrbeli, da odpravite napake iz 
prejšnjih let. Denarja je malo, 
nogomet pa ga požre ogrom
no. Kako vam bo uspelo? 

S pravim pristopom bomo 
nedvomno deležni pomoči dr

žavnih in občinskih struktur, saj 
je nogomet svetovni šport šte
vilka 1. Ta položaj moramo iz
koristiti. Najprej je potrebno za
gotoviti primerne pogoje: udob
nost na stadionih, razsvetlja
vo... Potem bomo laliko tekme 
igrali v ugodnejših terminih, več 
bo gledalcev, več bo sponzor-
skega denarja, predstave bodo 
boljše. 

Ali bodo tudi privlačnejše 
za elektronske medije? 

Tudi tu so še rezerve. Mora
m o so dogovoriti za boljše so
delovanje z »nacionalko«, tako 
z radiom kot televizijo. Razu
m e m o njihove težave, vendar 
bi sodelovanje lahko bilo zgled-
nejše. Pop TV se je den imo 
trudil, tudi »nacionalka« se je 
včasih, toda... Popularnost 
športa je seveda odvisna tudi 
od medijske podpore, tega se 
dobro zavedamo. 

Najbrž pa se tudi zavedate, 
da so velik problem pri nas 
sodniki. 

Sodniki ostajajo nevtralni , 
ed ino kar b o m o zahteval i , bo 
sodelovanje s sodniško 
organizaci jo . Le-ta je sodnike 
doslej sicer kaznovala , ven
dar javnos t o t em ni vedela 
ničesar . M o r a m o biti obveš
čeni tudi o sodnišk ih napakah 
in us t r ezn ih ukrep ih , ki arbi
tre oddaljijo od piščalk, ali 
kako d r u g a č e kaznujejo. 

Vodenje I. SNL lahko Zdru
ženje nogometnih prvoiiga
šev prevzame že danes, pravi
te. Kdaj pa se bo po vašem 
mnenju to zgodilo? 

Pripravljeni smo na prevzem 
prvoligaškega tekmovanja, o 
II. SNL se b o m o pogovarjali 
kasneje. Morda n a m bo to us
pelo že 1. julija, a si tega še ne 
u p a m napovedati . Vsekakor 
pa b o m o vodili vsaj del nove 
sezone, torej vsaj spomladan-

• H i TOMAŽ LUKAČ 
Foto: GREGOR KATIC 

D e r b i b r e z g o l o v 
Šentjur in Esotech Šmartno 

sta se v lokalnem derbiju 27 
kroga v 11. SNL srečala v šent
jurskem Športnem parku. Do
mačini so si želeli zagotoviti 
drugoligaški status, gostje pa 
so igrali za prestiž, kajti po 
lestvici navzgor ne morejo 
več, 3. mesto pa bi bilo doseg
ljivo tudi ob morebitnem po
razu. 

Toda tekmeca sta se razšla 
brez zadetkov. Gostje so v 
uvodnih minutah p o b u d o pre
pustili nasprotniku, po tem pa 
zapustili boljši vtis. Neobreme
njeni so narekovali visok ritem 
igre, in čeprav so se jim Sentjur-
čani dokaj dobro zoperstavili, 
več od remija niso uspeli iztrži
ti. »Prvi del je bil soliden, drugi 
malce manj . Z mislimi smo del
no že v naslednji sezoni, za 
katero pripravljamo igro in za
sedbo,« je pojasnil šmarški 
strateg Drago Kostanjšek in 
napovedal nepopustljivost do 
konca prvenstva. V d o m a č e m 
taboru sicer niso bili pretirano 
razočarani nad igro, tudi remi 
proti »vijoličastim« sploh ni tra
gičen, a kaj, ko so si želeli 
zagotoviti obstanek pred zad

njima krogoma. »Od začetka 
smo krenili v napad, vendar je 
Esotech igral odlično. Gostom 
je pripadel prvi, n a m pa drugi 
polčas, kar je iz našega zorne
ga kota premalo za zadovoljs
tvo,« je z grenkobo pripovedo
val trener Šentjurja Goran Sa-
vič. 

Esotech, največji pokrovitelj, 
je šmarškemu klubu po neu
radnih vesteh zaukazal osvoji
tev 3. mesta v II. SNL, zato 
bodo »vijoličasti« vse do zadnje 
t ekme z Elanom v Novem me
stu igrali »na polno«. Čeprav 
med 3. in den imo 6. mes tom ni 
velike razlike, vsaj ko gre za 
t renutne drugoligaške razme
re, je strateg Kostanjšek napo
vedal še kakšno dobro pred
stavo. 

Šentjur n ikakor ne more iz 
sence , ki jo meče jesenska bla-
maža . Samo 13 točk v prvem 
delu prvenstva je velik minus . 
Nepr ičakovano se je znašel v 
t e ž k e m položaju, ko bo moral 
verjetno (predzadnji krog je 
bil na sporedu včeraj, po za
ključku redakcije; op.p.) v 
zadn jem krogu odločati o svo
ji usodi . Seveda še zdaleč ni 
nič izgubljenega in Šentjurčani 
so še vedno optimisti , vendar 
n ihče se ne more znebit i ob
čutka , da je bilo leta 1999 stor
jenih toliko napak , kot jih lju
bitelji nogometa na Celjskem 
n e pomni jo . T.L. 

oblak odšel 
Nogometaš i ve lenjskega Rudarja so v zače tku tedna 

(s ta l i brez trenerja prvega moštva. Stadion Ob jezeru je 
namreč zapust i l Brane Oblak, ki je na tamkajšno trenersko 
klop sede l oktobra 1998. 

Njegov odhod so mnogi napovedovali že med sezono, saj se 
je z upravo kluba razhajal v ciljih in željah. Oblakove ambicije 
so presegale klubske in slovo je bilo ne izbežno, kljub veljavni 
pogodbi do konca leta. Rudar se je z nogometno legendo 
razšel spo razumno , prvi kandidat za Oblakovega naslednika 
pa je Prevaljčan Toni Tomažič. Na razpolago bo imel bržčas 
nekoliko skromnejši igralski kader kot p redhodnik , saj naj bi 
velenjski klub znižal proračun in že dal proste roke s tebru 
ob rambe Goranu Graniču ter obe tavnemu napadalcu Klemnu 
Lavriču. Slednji je na seznamu želja CM Celja Publ ikuma, 
odločilna pa bo seveda finančna plat dogovora. T.L. 

D r o b n e in B o z g o v Cel ju 
Nogometna šola Mali šam-

pion deluje pod vodstvom Ja
ni ja Žilnika že 5. leto. Vselej 
je ob zaključku sezon pripra
vila turnirje na katerih so nji
hovi in varovanci ostalih slo
venskih in tujih klubov prika
zali svoje znanje, letos pa se 
obeta najmočnejše tekmo
vanje doslej. 

Udeležbo so ob gostitelju 
potrdili avstrijski SAK, hrvaš
ki Varteks, Hrvatski dragovo-
Ijac in slavni Hajduk ter do
mači Dravograd, Maribor in 
velenjski Rudar. Tako m o č n e 
zasedbe na igrišču ob IV. os
novni šoli, ki je Malemu šam-
p ionu stala ob strani vse od 
začetka , še ni bilo. »Odločili 
s m o se za po tezo , ki bo po 

na šem mnen ju pr ipomogla k 
popularizacij i nogome ta na 
Celjskem. Turnir bo stal kar 
15.000 DEM, kar je za naše 
r azmere precej , pa tudi v tuji
ni tovrstnih pr iredi tev ni na 
pretek. Mnogokra t smo že 
dokazali organizacijske spo
sobnost i , za to sem prepr ičan , 
da b o m o tudi letos vse izpe
ljali brezhibno,« zagotavlja 
vodja šole Jani Žilnik. 

Turnir se bo v soboto začel že 
ob 9. uri zjutraj in bo s presledki 
na igriščih na Olimpu in pred IV. 
osnovno šolo potekal ves dan. 
Za popestritev bosta ob 16.30 
poskrbeli ekipi Škal, državnih 
prvakinj v ženski konkurenci, 
in celjskih novinarjev, priznanja 
bosta podeljevala najboljša 

strelca I. SNL Kliton Bozgo in 
Oskar Drobne. 

Podobnega turnirja na Celj
skem še ni bilo. V n o g o m e t n i 
šoli Mali š a m p i o n se zaveda
jo, da morajo svojim varovan
cem ob dobr ih pogojih za de
lo zagotovit i tudi a t rak t ivne 
nasp ro tn ike p red svojim ob
č ins tvom. Seveda pa j im iz
j e m n o zah tevnega turnir ja n e 
bi uspe lo izpeljati b r ez števil
nih pokroviteljev. »Moram se 
zahvalit i v sem, ki n a m b o d o 
tako ali d r u g a č e pomagal i . 
Mislim p r e d v s e m na Slado 
d.o.o. , Linde p h n . Tuš, Mest
no obč ino Celje, Panadr io , 
Celjske m e s n i n e . Celjskega 
grofa in m n o g e druge.« 

T.L. 



Š P O R T 

Cankar se predstavi 
Naš najboljši atlet se je s 

pomočjo Fit Medie in novega 
pokrovitelja Uniorja predsta
vil v Zrečah, kjer s m o imeli 
priložnost videti nov katalog 
in mapo, ki naj bi promovirala 
celjskega asa povsod po svetu. 

V ličnem katalogu je Gregor 
Cankar predstavljen kot oseb
nost in aUet od otroških let do 
danes, ko kroji vrh svetovnega 
skakanja v daljino. V njem se 
predstavi tudi Slovenija in me
sto Celje, izšel je v nakladi 3 
tisoč izvodov, od tega kar dve 
tretjini v angleškem jeziku. »S 
tem smo poskrbeli za predsta
vitev v tujini, predvsem na 01 v 
Avstraliji,« je pojasnil direktor 
Fit Medie Jože Volfand. Atlet 
celjskega Kladivarja je bil nad 
izidom in izgledom kataloga 
navdušen: »Odličen je! Teksti so 
zanimivi, fotografije vrhunske,« 
je laskal Cankar in obenem raz
grnil načrte do odhoda na olim
pijske igre: »Potrebno bo najti 
pravo mero treningov, kajti ve
deti moramo, da bo letošnja 
sezona izjemno dolga in napor
na. Nekateri bodo do olimpij
skega septembra tekmovali ze
lo malo, drugi več... Sam bom 
najbrž ubral srednjo pot.« Nov 
glavni pokrovitelj celjskega atle

ta je zreški Unior d.d., med 
močnejšima sta še ljubljansko 
Žito in Center za promocijo tu
rizma. »Odslej bo lažje. Pokro
vitelji mi bodo omogočili še 
boljšo vadbo, tudi oprema bo 
bolj kakovostna in verjamem, 
da rezultati ne bodo slabi,« se je 
po zahvali sponzorjem poln op
timizma lotil napovedi Gregor 
Cankar. »Če bo potrebno b o m o 
zaradi morebitnega velikega 
uspeha takoj po 01 izdali nov 
katalog,« je druženje s »sedmo 
silo« na novinarski konferenci 
zaključil Volfand. 

TL., Foto: G. KATlČ 

D o m a d e n i k z l a t 
Član celjskega taekwondo 

kluba Slavko Šlander Sebast-
jan Domadenik se je udeležil 
evropskega mladinskega pr
venstva v škotskem Edin-
bourghu in se v domovino 
vrnil z najžlahtnejšim odlič-
jem. 

Slovenski taekvvondo v zad
njih letih sledi sodobnim tren
dom, rezultat dobrega dela v 
klubih pa so vse boljši repre
zentančni dosežki. Letošnji na 

EP je med najpomembnejšimi 
doslej, saj si ga je priborilo 
celotno moštvo v ekipni tekmi. 
Naši mladinci so se med 27 
repreznentancami najbolj iz
kazali, čeprav jim žreb ni bil niti 
malo naklonjen. Čez prvo, 
škotsko oviro je šlo gladko, 
nato pa so Slovenci odpravili 
Poljake, prvo evropsko velesi
lo in v finalu še favorizirane 
Nemce. »Tako fizično kot psi
hično smo se odlično pripravili. 
Ko smo izvedeli, da se b o m o v 
polfinalu pomerili s svetovnimi 
prvaki Poljaki, nismo bili opti
mistično razpoloženi, toda izš
lo se je. V finalu smo imeli proti 
Nemcem celo lažje delo kot 
krog pred tem in veselili smo 
se zlatih kolajn,« je poln vtisov 
pripovedoval Sebastjan Doma
denik. Podobno navdušen je 
bil tudi njegov klubski trener 
H a s a n Ibrič: »To. je res pravi 
podvig, saj veljajo Poljaki za 
nepremagljive. Zlato nam daje 
nov zagon in verjamem, da 
b o m o ob Domadeniku vzgojili 
še kakšnega vrhunskega tek
movalca. Stavim predvsem na 
Luko Andreja. 

Sebastjana Domadenika ča
ka od 23. do 26 avgusta še 
svetovno mladinsko prvens
tvo, ki bo v severnokorejski 
prestolnici Pjongjangu. T L . 

Veter na Polzel i 
v okviru vseslovenske ak

cije Veter v laseh - s športom 
proti drogi, so v organizaciji 
Zveze športnih društev Pol
zela, Občine Polzela in OŠ 
Polzela pripravili akcijo tu
di na Polzeli. 

Več kot "200 udeležencev 
se je pomerili v košarki, od
bojki in malem nogometu , 
najmlajši so svojo domišljijo 
izražali z risanjem, pripravili 
so tudi pohod po poteh obči
ne Polzela. Odlična organiza
cija, lepo v reme in zanimiva 
tekmovanja so bile glavne 
značilnosti lepe špor tne pri
reditve. T. T. 

PANORAMA 
N O G O M E T 

II . S N L 
28. krog: Šentjur- Esotech 

Šmartno 0:0. Vrstni red: Koper 
68, Tabor 65, Esotech Šmar tno 
53, Železničar 52, Aluminij 51, 
Elan 47, Zagorje 45 , Ivančna 
Gorica 42, Živila Triglav 35, Ja
dran Šepič, Nafta 31, Šentjur 30, 
Drava 26, Rogoza, Črenšovci 
20, Avtoplus Korte 9. 

III. S N L - s e v e r 
25. krog: Paloma-Zreče 3:1, 

Mons Claudius-Krško 2:4, 
Dravinja-TIM Laško 6:0, Us-
njar-Starše 7:0. Vrstni red: Pa-
loma 54, Dravinja 53 , Zreče 
42, Hajdina 37, Usnjar 36, Ko

vinar, Gerečja vas 35, K r f l 
TIM U š k o , Fuž inar 32, M d | 
Claudius , Starše 31, Bistrica 
18, Pobrežje 17. 

M N Z C e l j e 1 

20. krog: Šmarje-Vransko 
1:4, prosta Odred in Kovinar 
Vrstni red: Vransko 34, Kovj. 
nar 26, Odred 25 , Šmarje 16. 

R O K O M E T M 
P O K A L RS • 

Polfinale: Robit Olimplja: 
Žalec 34:26 (20:10). Zidar 3, 
Potočnik 10, Bubik 1, Derčal 
4, Randl 1, Kline 1, Uranker6. 
Za 3 . mesto: Jelovica-Žalec 
27:29 (14:14). Zidar 6, Derčat 
9, Randl 4, Kline 3, Uranker 7. 

Zanimivi boji na najmočnejši tovrstni prireditvi v Celju. 

G a l o p na letališču 
Konjerejsko društvo Celje 

in Hotel Žonta iz Šentjurja sta 
na levškem letališču pripravi
li 5. konjeniško prireditev in 
1. mednarodne galopske dir
ke. Predstavnik organizator
jev je bil med najzadovoljnej-
šimi. 

»Prireditev je odlično uspela, 
pa tudi s tekmovalnimi dosež
ki svojih konj sem več kot 
zadovoljen,« je »potegnil črto« 
Marjan Žonta. Po zaslugi svo
jih konj se je dvakrat veselil 
zmage, enkrat 2. in še 4. mesta . 
Dokaj solidna medna rodna za
sedba je na letališče privabila 
več kot tisoč gledalcev, ki so 
uživali v zanimivih bojih, oži

vele so tudi stavnica, da stojnic 
s h rano in pijačo ne omenja
mo. »Lastniki zemljišča so n a m 
naklonjeni, zato verjamem, da 
bo prireditev v takšni, torej 
medna rodn i obliki, postala tra
dicionalna,« je pogledal v pri
hodnos t Žonta. 

Zmagovalci: športni konji, 
1300 m - Hanzi (hlev Žonta, 
jezdec Bojan Račič - Slo), pol-
nokrvni konji: 1200 m - Kotum 
(Čehajič - Draganovič, Martin 
Fjala - Češ). 1400 m - Cadyk 
(Tone Zevnik, Bojan Račič), 
1600 - Jacques (Žonta, Dušan 
Balažik - Svk), 1900 m - Gympie 
(Uršula Flis, John HiUis - Irska). 

T L , Foto: G.K. 

ŠPORTNI KOLEDAR 
PETEK, 2 . 6 . 

Pohodništvo 
Celje: OUmpijski tek (17.00) 

S O B O T A , 3 . 6 . 
Nogomet 

III. SNL - sever, 26. krog -
Laško: TIM Laško-Fužinar , 
Zreče: Zreče-Mons Claudius , 
Starše: Starše-Dravinja, Mari

bor: Kovinar-Usnjar (vse 
17.30) 

Celje: M e d n a r o d n i turn i r 
za dečke »Celje 2000« (9) . 

N E D E U A , 4 . 6 r " " ' * " " " " 

Nogomet 
II. SNL, 30. krog - Šentjur: 

Šentjur-Ivančna Gorica, Novo 
mesto: Elan-Esotech Š m a r t n o 
(17.30) 

Š l . 2 2 . - 1 . i « n i i 2 0 0 0 
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GORELO JE 

Z a g o r e l o n a stroju 
v petek, 26 . maja okoli poldneva, je nastal požar v podjetju j 

Konus Konex na M e s t n e m trgu v S lovenskih Konjicah. j 
Zagorelo je na stroju za n a n o s lepila na t ranspor tn i trak, ogenj j 

pa se je razširil na t ranspor tn i trak ter na zračni blazini. Požar so : 
pogasili delavci , po ugotovitvah preiskovalcev p ^ j e do p o ž a r a ] 
prišlo zaradi s tat ične elektrike, ki se sprošča pri obdelavi 
materialov. Gmotna škoda znaša pr ibl ižno 350 tisoč tolarjev. \ 

G o b a z a n e t i l o p o ž a r ^ 
v nedeljo , 2 8 . maja popo ldne , je i zbruhni l požar n a | 

gospodarskem pos lopju v Podsredi , last Vladimira B. | 
Okrog po ldneva sta lastnik in njegov sin s kres i lno gobo i 

dimila čebelje panje , z l ožene na s t r anskem ba lkonu gospodar - ; 
skega poslopja. Po k o n č a n e m dimljenju je lastnik odložil gobo j 
na panje, kar je sproži lo požar . Zgorelo je ostrešje , 6 ton sena, \ 
30 kubičnih me t rov r ezanega lesa in t rak torska škropi lnica. • 
Požar so pogasili gasilci iz Kozjega, Pods rede , Lesičnega, Buč* 
in Bistrice ob Sotli. G m o t n a škoda , ki je nas ta la , znaša* 
pr ibl ižno 4 mil i jone tolarjev. I 

Uničeni p e u g e o t \ 
V ponedel jek , 29 . maja ob 7. uri, je zagore lo na o s e b n e m ' 

avtomobi lu Peugeot 405 GR. • 
Z vozi lom se je po cesti m e d Žalcem in Š e m p e t r o m peljal ' 

Anton B., ki je m e d vožnjo zazna l poža r in p ravočasno stopil i z ^ 
vozila. Ogenj je vozilo p o p o l n o m a uničil , gasili pa so gasilci i Z ' 
Žalca. Gmotna škoda z n a š a p r ib l i žno 700 tisoč tolarjev. M.A . j 

MINIKRIMICI 
Uničil d revesa 

Policisti so bili 23 . maja ob
veščeni , da so v gozdu v To
plicah nad s tar im zdraviliš
čem poškodovana drevesa. 
Neznan i storilec je z nezna
nim ost r im p r e d m e t o m poš
kodoval okoli 100 dreves vrst 
javor, gorski javor, veliki je
sen in smreka . Lubje je poš
kodovano v to l ikšnem obse
gu, da se bodo drevesa sčaso
m a posuši la . Sklad kmeti jskih 
zemljišč in gozdov R Sloveni
je je oškodovan za pr ibl ižno 
100 tisoč tolarjev. 

N a p a d , rop 
v s redo , 24. maja popold

ne, je šla skupina mladole tni 
kov- sošolcev v celjski mestn i 
park. Tam jih je n e z n a n mlajši 
mošk i začel izzivati, napade l 
je Uroša in od njega zahteval 
denar . Vmešal se je Andrej P. 
(17), da bi n e z n a n c a umiril , 
s am pa se napoti l proti spla-
varskemu mos tu . Takrat je 
n e z n a n e c po mobi te lu pokli
cal svoje pajdaše, ki so se m u 
pridruži l i in Andreja dohiteli , 
ga pretepli ter m u izza pasu 
iztrgali torbico z mobi ln im te
lefonom Nokia. Andrej P. je 
oškodovan za okoli 25 tisoč 
tolarjev. 

M a m l j i v o ko lo 
v s redo , 24. maja popold

ne, je neznan i storilec zagle
dal mamlj ivo gorsko kolo 
z n a m k e Trek, svetlo modre 
barve , postavljeno pred po-
s lovno-komercia lno šolo na 
Kosovelovi ulici v Celju. Kljub 
t emu , da je bilo kolo zakle
njeno, ga je storilec ukradel , 
lastnika Gregorja A. pa oško
doval za okoli 100 tisoč tolar
jev. 

P o m o p e d n a 
b a l k o n 

v noči na 25. maj se je 
neznan i storilec povzpel na 
balkon v pritličju s tanovanj
ske hiše na Jenkovi cesti v 
Velenju. Zvabilo ga je kolo z 
motor jem Gilera r u n n e r 50, 
s reb rne barve. Z m o p e d o m 
vred je storilec ukradel tudi 
va rnos tno čelado. Lastnik Ro-
lando G. je oškodovan za 
okoli 450 tisoč tolarjev. 

Tat v pisarni 
v s redo, 25. maja popold

ne , je n e k d o vstopil v odkle
njeno p isa rno Centra za so
cialno delo v Velenju, izkori
stil odsotnos t us lužbenke , ter 
iz torbice v omari ukradel de
narn ico z denar jem in osebni
mi dokumen t i . Lastnica 
Zdenka D. je oškodovana za 
pr ibl ižno 40 tisoč tolarjev. 

O d p i r a l p reda le 
V noči na 25 . maj je neznan i 

storilec vlomil v pros tore 
m f s t n e četrti , društva upoko
jencev in društva Hospic na 
Malgajevi ulici v Celju. Odpi
ral in pregledal je omare in 
predale , iz katerih je pobral 
denar , radiokasetofon in ka
vo. Lastnikom je povzročil za 
več kot 70 tisoč tolarjev gmot
ne škode. 

I z tuj ih ž e p o v 
v četrteK, 25. maja popold

ne, je v garderobo v Srednji 
šoli za gost instvo in tu r izem 
na Kosovelovi ulici v Celju 
prišel nekdo , ki je iz h lačnega 
žepa Jerneja R. ukradel de
narn ico s 45 tisoč tolarji. 

V četr tek zvečer je n e k d o 
vstopil v garderobo na stadio
nu na Cesti na Jezero v Vele
nju, kjer je iz žepa t reni rke 
ukradel mobi lni telefon No
kia 3210. Lastnik Daniel S. je 
oškodovan za pr ibl ižno 40 ti
soč tolarjev. 

Pr i je to v lomi lca 
v četrtek, 25. maja nekaj 

minu t pred 23 . uro , sta Anton 
S. (46) i n P a t r i k J . (19) vlomila 
v prodajalno Stojnica, last 
podjetja Potrošnik, na Linhar
tovi ulici v Celju. V vrečke sta 
nat rpala za okoli 100 tisoč to
larjev cigaret, kave, vina, piva, 
kozmet ike in sladkarij , a so 
j ima kmalu stopili na prs te 
policisti, ko so ju, kma lu po 
v lomu, prijeli. 

P o ž i g 
v petek, 26. maja ob 14.30 

uri, je zagorelo na gospodar
s k e m poslopju J aneza Š. v 
Šmihelu nad M o z r j e m . Poli
cisti so v preiskavi ugotovili , 
da je poža r zaneti l lastnik 
sam, na to pa se z av tomobi 
lom odpeljal proti Mozirju. 
Poslopje je, kljub intervenciji 
gasilcev iz Mozirja, Rečice, 
Grušovelj in Pobrežij , popol

n o m a zgorelo . J a n e z a Š. so 
policisti izsledili v Mozirju, za 
svoje početje pa se bo mora l 
zagovarjati na sodišču . Gmot
na škoda , ki jo je povzroči l s 
pož igom, znaša okoli 4 mili
jone tolarjev. 

6 mob i j ev in rad io 
v pe tek , 26. maja okrog 

1.30 ure, je bilo v lomljeno v 
prodaja lno Evrofon na Sta
rem trgu v Slovenskih Konji
cah. Neznan i stori lec je ukra
del 6 mobi ln ih telefonov raz
ličnih z n a m k in av torad io . 
Lastnik je o škodovan za prib
l ižno 320 tisoč tolarjev. 

O s k r u n i l n o g r o b n i k 
v noči na 25 . maj se je na 

pokopal i šču v Šentjurju pri 
Celju zadrževal n e z n a n i van-
dal, ki je z n e z n a n i m p r e d m e 
tom udarjal po n a g r o b n e m 
s p o m e n i k u in ga uničil . Last
nik Stanislav V. je o škodovan 
za okoli 100 tisoč tolarjev. 

Do lgop rs to g o s p o 
v pe tek , 26. maja popold

ne, se je v lokalu v p o s l o v n e m 
cen t ru v Šentjurju zadrževa la 
ženska , ki je izkorist i la ne
pazljivost prodaja lke , segla v 
predal pod p u l t o m in ukrad la 
šop bankovcev. Lastnica Re
nata K. je o š k o d o v a n a za 
okoli 30 tisoč tolarjev. 

U k r a d e n o k ipca 
v noči na 27. maj je iz kape

lice pri s tanovanjski hiši v Ra-
kovljah izginil me te r visok le
sen kipec Marije z J e z u s o m v 
naročju. Storilec, ki ga je 
ukradel , je Obč ino Braslovče 
oškodoval za okoli 200 t isoč 
tolarjev. 

Isto noč je n e z n a n i s tor i lec 
vlomil v kapel ico župn i j ske 
ga u rada v Galiciji. Ukrade l je 
kip J e z u s a , v isok 120 cm. 
Župni jski u rad je o š k o d o v a n 
za p r ib l i žno 200 t isoč tolar
jev. 

P o g r e š a bo ldoh in 
v času od 1. d o 27. maja je 

bilo v loml jeno v poč i tn i ško 
pr ikol ico , pos tav l j eno n a Uli
ci ža l skega t abo ra v Žalcu. 
Storilec se je v no t ran jos t i 
pr ikol ice odloči l za b a l d a h i n , 
ki ga oč i tna najbolj po t r ebu 
je. Lastnik Marjan K. je oško
dovan za okoli 100 t isoč to
larjev. 

T a t v i n o n o 
delov išču 

v d n e h minu lega v ikenda 
je na delovišču avtoces te v 
Ločici pri Vranskem nez
n a n e c ukradel vibracijsko 
ploščo Honda . Podjetje Ceste 
Mostovi Celje je o š k o d o v a n o 
za okoli 450 t isoč tolarjev. 

Tri r o p a r s k e 
v soboto, 27. maja ob 23 . uri, 

je na parkirišču pred velenj
skim gradom skupina nezna
nih fantov obst«pila Roberta 

K. iz Kamnika. Eden izmed 
njih m u je na silo odvzel mo-
bilni telefon, vreden okoli 
tisoč tolarjev, za t em pa ga je § 
pestjo udaril v obraz . 

V soboto ponoči je 'skupit^ 
osmih neznanih mladeničev 
na Ljubljanski cesti v Velenju' 
napadla 23-letnega Jureta P. 
Spodnje Rečice, ga zbila na il̂  
ter m u iz žepa ukradla denarnj, 
co z denarjem in dokumenti. 
Pretepeni Jure, ki je v časii 
napada zapuščal ročk končen, 
je oškodovan za 20 tisoč tolar' 
je v. 

V nedeljo, 28. maja kmalu 
p o polnoči , pa je tolpa osmih 
neznancev, prav tako na Ljub
ljanski cesti v Velenju, napadla 
24-letno Katjo S. iz Kuštanov-
cev, ki je prav tako zapuščala 
rockovski koncer t na velenj
s k e m gradu. Storilci so Katjo 
pretepli s pestmi, po tem pa so 
ji iz torbice ukradli denar, mo-
bilni telefon inĵ gini ^st . M ^ 

Podjetje NT&RC d.o.o., 
direktor: Branko Stamejčič. 

Poslovni sekretar: Suzana Rober 
Podjetje opravlja časopisno-

založniško, radijsko in agencijsko-
tržno dejavnost. Naslov: Prešernova 

19, 3000 Celje, 
telefon (063) 422-50. 

fax: 441-032, 
Novi tednik izhaja vsak četrtek. 

Cena izvoda je 300 tolarjev 
Naročnine: Majda Klanšek. 
Mesečna naročnina je 1000 

tolarjev. Za tujino je letna 
naročnina 24.000 tolarjev. Številka 

žiro računa: 30700-601-106900, 
Nen.iročenih rokopisov 
in fotografij ne vračamo. 

Tisk: Delo. Tisk časopisov in 
revij d.d.. Ljubljana. Dunajska 5. 

direktor: Alojz Zibelnik. 
Novi tednik sodi med proizvode, 

za katere se plačuje 8% davek 
na dodano vrednost. 

Odgovorna urednica: 
.Milena Brečko-Pokiič. 

Urednica Novega tednika: 
Tatjana Cvirn. 

Uredništvo: Marjela Agrež, Janja 
Intihar, Bojana Jančič. Brane 

Jeranko. Gregor Katic, Sebastijan 
Kopušar, Urška Selišnik. Ivana 

Stamejčič, 
Tajnica uredništva: Mojca Marot. 

Tehnični urednik: Franjo 
Bogadi, Računalniški prelom: 

Robert Kojterer, Igor Šarlaii, 
Oblikovanje: Minja Bajagič. 

E-mail uredništva: 
tednik@nt-rc.si; E-mail tehničnega 
uredništva tehnika.tednik@nt-rc.si 

liliOlPIilTIl 
Odgovorna urednica: 
Nataša Gerkeš-Lednik. 

Uredništvo: Simona Brglez, 
Vesna Lejič. Nataša Leskovšek, 
Sergeja Mitič, Mateja Podjed, 

Tone Vrabl. 
Glasbeni urednik: Stane Špegel 

Vodja tehnike: Bojan Pišek. 
Telefon studia (za oddaje v živo); 

4900-880, 4900-881 
E-mail: radio@nt-rc.si 

Opravlja trženje oglasnega 
prostora v Novem tedniku in 

Radiu Celje ter nudi ostale 
agencijske storitve. 

Vodja Agencije: Franček Pungerči^ 
Propaganda: Valter I-eben, Vojko 

Grabar, Zlatko Bobinac, Car men 
Koprivica, Vesna Matjašič; 

Telefon: 063/422-50 
fax: 441-032, 443-511 

Sprejem oglasov po elektronski 
pošti: agencija@nt-rc.si 

mailto:tednik@nt-rc.si
mailto:tehnika.tednik@nt-rc.si
mailto:radio@nt-rc.si
mailto:agencija@nt-rc.si
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I lega lno v lepšo pr ihodnost 
Na o b m o č j u PU Celje so v 

testih d n e h m i n u l e g a t e d n a 
zabeleži l i v e č p o s k u s o v i le
galnega p r e h o d a p r e k o dr
žavne m e j e . T a k o so u s t av i 
li k a r 28 o s e b in o p r a v i l i 
pos topke z n j i h o v i m i p r e 
vozniki , k i z n a j o tu jo n e 
srečo s p r i d o m o b r a č a t i v 
svojo k o r i s t . Z a s l u ž k i od 
takšnih p r e v o z o v so n a 
mreč ve l i k i . 

Policist i PFF Celje so 24 . 
maja o k r o g p e t i h pr i b e n 
cinskem se rv i su Lopa ta u s 
tavili v o z n i k a o s e b n e g a av
tomobila , 23 - l e tnega Slavka 
p. Pri p r e g l e d u vozi la so 
ugotovil i , da S lavko p r e v a ž a 
4 d r ž a v l j a n e B a n g l a d e š a in 
enega P a k i s t a n c a , ki so po
noči i l ega lno p re s top i l i m e 
jo s H r v a š k o . Po oprav l je 
nem p o s t o p k u pri s o d n i k u 
za p r e k r š k e so tu jce o d p e 
ljali v L jub l jano v C e n t e r za 
tujce, Slavka P. pa so pr idr
žali . 

P r o m e t n i pol icis t i so iste
ga ju t ra , n a poč iva l i šču ob 
av toces t i n a Lopat i , prijeli 
t ud i 12 d r ž a v l j a n o v I rana . 
Ugotovil i so , da so p rav t ako 
i legalno pres top i l i h rva ško -
s l o v e n s k o d r ž a v n o me jo in 
da j ih je do Lopa te pripel jal 
n e z n a n i v o z n i k tovorn jaka , 
ki ga iščejo. Tudi te i legalce 
so odpel jal i v c en t e r za tujce 
v Ljubl jano. 

V petek , 26. maja zgodaj 
zjutraj , so policisti na cest
ninski postaji v Tepanju, pri
jeli s k u p i n o s e d m i h državlja
nov Irana, ki so k n a m prišli 
i legalno. Do ces tn inske po
staje jih je pripeljal n e z n a n i 
p revozn ik , ki ga policisti še 
i šče jo . 

V ponede l j ek , 29 . maja po 
p o l d n e , pa so pohc is t i PPP 
Celje p o n o v n o ustavi l i s u m 
ljivo vozi lo . Tokrat je štiri 
d r ž a v l j a n e I rana p r e v a ž a l 44-
letni Drago H., m e d p o s t o p 
k o m pa so policist i ugo tov i 

li, da je š lo za i legalni p re 
h o d p r e k o meje . I rance so 
odpel ja l i v Ljubl jano, o pre
vozn ik ih pa policist i in kri
mina l i s t i še zbira jo obves t i 
l a . 

Po p o d a t k i h PU Celje števi
lo i legalnih p r e h o d o v naraš
ča. Gre za osebe , ki prihajajo 
iz d ržav , kjer vladata nasilje 
in revščina , svojo lepšo pri
h o d n o s t pa vidijo v razvitej
š em delu Evrope in ne v Slo
veniji , ki je zanje le t r anz i tna 
d ržava . 

Lani so pol ic is t i n a m e j n i h 
p r e h o d i h z a b e l e ž i l i 6 9 3 ile
g a l n i h p r e h o d o v čez d r ž a v 
no m e j o , kar je za po lov ico 
več ko t v le tu p o p r e j , s t an je 
pa se t ud i l e tos n e umir ja , 
k v e č j e m u se s l abša . Največ 
t a k š n i h i legalcev (tujih dr
ž a v l j a n o v ) je b i lo lani iz ZR 
Jugos l av i j e (203) , h r v a š k i h 
d r ž a v l j a n o v je b i lo 9 5 , dr
ž a v l j a n o v R o m u n i j e 75 , 
I r a n c e v 4 4 , d r ž a v l j a n o v Ma

kedon i j e 18, d r ž a v l j a n o v Bi-
H 16, I r ačanov 14, d ržav l j a 
nov B a n g l a d e š a 10, Turči je 
8 i td. Največ i l ega ln ih p re 
h o d o v so lani o b r a v n a v a l i v 
PP Rogaška Sla t ina (165) , v 
PP Ža lec (162) , v PP Šmar je 
pri J e l š a h (160) , PP Celje 
(89) i td. , n a j m a n j pa v PP 
Mozi r je (5) . 

mmmmm MARJELA AGREŽ 

N e s r e č a pr i d e l u 
Š m a r s k i pol ic is t i so bi l i 

26. ma ja p o p o l d n e obvešče 
n i , d a se je p r i d e l u s t rak tor 
j e m poškodova l 47- le tni Mi
l a n M. iz Zagor ja . 

Na kraju nesreče so ugotovi
li, da je Milan M. tega dne na 
travniku spravljal pokošeno 
travo. Po pr ihodu na travnik je 
traktor ustavil in začel nanj 
nalagati travo, pri t em pa opa
zil, da je popustila zavora, na
kar se je vozilo začelo pomika
ti vzdolž brega. Najprej ga je 
poskušala ustaviti Milanova 
ž e n a Terezija, a b rezuspešno , 
zato je za traktorjem stekel še 
Milan. Pri naprezanju, da bi ga 
ustavil je padel pod zadnje ko
lo traktorja, nakar je čezenj 
zapeljalo še kolo prikolice. 
Milan M. je utrpel hude telesne 
poškodbe . M.A. 

Jun i j ske polici jske 
p reven t i vne akci je 

Na PU Celje b o d o v j u n i j u 
oprav i l i več p r e v e n t i v n i h 
p r o m e t n i h akc i j . Po leg obi 
ča jn ih p o o s t r e n i h n a d z o r o v 
p r o m e t a se b o d o v t r e h akc i 
j a h o s r e d o t o č a l i p r e d v s e m 
n a m l a d e v o z n i k e in pešce . 

B i s t ro g l avo v a r u j e č e l a d a 
je naziv akcije, v kater i b o d o 
pri vozn ik ih e n o s l e d n i h vozil 
preverjali u p o r a b o čelade, 
tudi pri kolesarj ih, s tar ih do 
14 let, ki mora jo biti m e d 

vožn jo o b v e z n o zašč i ten i s 
č e l a d o . 

V a r n o n a pot i v šo lo in iz 
šo le je akcija, ki bo potekala v 
d n e h pred koncem pouka , us
merjena pa bo p redvsem na 
m l a d e p e š c e . 

Ves mesec pa bo potekala 
akcija Hi t ros t ub i ja , tokrat 
bodo pod poUcijskim d robno
gledom predvsem mladi voz
niki, tudi tisti po vozn iškem 
stažu. M.A. 

NOČNE 
CVETKE 

• v pe tek , 26. maja p o n o č i , 
sta se Dejan in Luka odloči
la, da bos ta demol i r a l a av to
busno pos ta jo . Ko sta zas lu
tila, da se j ima bl iža nevar
nost v m o d r e m , sta jo pobr i 
sala. 
• V noči s p e t k a na s o b o t o je 
šla pa t ru l ja in t e rven i ra t v 
s tanovanje na Fr ider ikovi 
uHci. T a m je bil ves togo ten 
Štefan J., ki vpil in grozil 
svojemu oče tu . Bil je t ako 
hude krvi , da je ma lo m a n j 
kalo, pa bi bil oče ta lopni l z 
l opa to . 
• V stanovanju na Kajuhovi je v 
soboto ponoči trepetala vsa 
družina. Pijani Luka je razgra
jal, se drl in grozil, da bo fental 
kar vse po vrsti. Ko je pripela 
patrulja, se je možaka r sicer 
umiril, takoj po n jenem odho
du pa nadaljeval z ustrahova
njem. V nadaljevanju se je trez-
nil v policijskih namensk ih 
prostorih. 
• A n o je v nedeljo popo ldne 
obiskal brat Milan. Beseda je 
dala be sedo , ki je vse b.olj 
prepir postajala. Zadeva je šla 
tako daleč, da je Milan sestro 
besno naskoči l in jo udari l po 
glavi. 
• N a Stanetovi je v nedeljo 
popoldne petnajstletni Miha 
napadel in pretepel svojega 
očeta. Kam plovemol M.A. 

Pišto la se je sp rož i la 
P r e d z n a n i m v e l e n j s k i m 

l o k a l o m Trop ica j e p r i š l o mi 
n u l o nede l jo o k r o g p e t i h d o 
h u d e t e l e s n e p o š k o d b e , pov
z r o č e n e s s t r e l n i m o r o ž j e m . 

Pred lokalom se je tega jutra 
nahajala skupina oseb, med 
njimi 22-letni Elvlr L, ki je 
druščini razkazoval svojo pi
štolo, za katero pa n ima ustrez
nega dovoljenja. V skupini je 
bila tudi 19-letna Velenjčanka 
Emina N., ki je Elvira med 
demonstracijo prijela za roko, 
v kateri je držal pištolo. Ta se je 
sprožila in Emini povzročila 
prestrelno rano v predelu tre
buha , izstreljeno z rno pa je 
nato zadelo in ranilo še 27-
letnega Seferja Z., ki je stal za 
Emino. Policisti in kriminali
sti so Elvirja I. kasneje prijeli in 

m u orožje zasegli, zoper njega 
pa bodo podali tudi kazensko 
ovadbo . M.A. 

Radarske kontrole bode. . . 
• v četr tek, 1. junija dopo ldne , na območju Mozirja, popold
ne pa na območ ju Velenja; 
• v petek, 2. junija dopo ldne , na območju Slovenskih 

Konjic, v p o p o l d a n s k e m času pa na območju Laškega; 
• v soboto , 3. junija dopo ldne , na območju Šmarja pri 

Jelšah, popo ldne pa na območju Rogaške Slatine; 
• v nedeljo, 4. junija dopo ldne , na območ ju celotne regije, 
popo ldne pa na območ ju Mozirja; 
• v ponedel jek, 5. junija dopo ldne , na območju ces tnega 
križa, p o p o l d n e pa na območju Slovenskih Konjic; 
• v torek, 6. junija dopo ldne , na območju Velenja, v popol
d a n s k e m času pa na območ ju Šmarja pri Jelšah; 
• v s redo, 7. junija dopo ldne , na območju Laškega, popo ldne 

pa na območ ju Šentjurja pri Celju in 
• v četrtek, 8. junija dopo ldne , na območju Mozirja, po

poldne pa na območ ju celotne regije. 

Pogin rib v Palci 
č l a n i r i b i š k e d r u ž i n e iz 

Velenja so v nede l jo zveče r 
opaz i l i , d a so v r e k i Pak i 
r i b e , k i so pog in i l e , 

Policisri so pri ogledu ugo
tovili, da je voda precej kalna, 
za to so vzeli vzorce poginul ih 
rib ža anal izo, o b e n e m pa so 
zbrali po t rebna obvestila. Ri
biči so v nedeljo v Paki našli 
36 poginul ih rib, g m o t n o ško
do pa so ocenili na 50 tisoč 
tolarjev. Vzrok pogina še razi
skujejo . M.A. 

PROMETNE NEZGODE 
N e s r e č a Z 
m o p e d o m 

v s r e d o , 2 4 . ma ja zvečer , 
s e j e n a C a n k a r j e v i ces t i v 
Velenju p r ipe t i l a n e z g o d a , v 
k a t e r i j e b i la e n a o s e b a h u d o 
t e l e s n o p o š k o d o v a n a . 

Fehreta P. (15) iz Velenja je 
vozila kolo z motor jem po 
Trgu mladost i proti Cankarje
vi cesti, zadaj pa je sedela 17-
letna Elvisa D. (17) iz Šošta
nja. Ko je voznica pripeljala 
do križišča Cankarjeve ces te 
in odcepa za Titov trg, je zape
ljala naravnos t čez Cankarje
vo proti Šaleški cesti in zape
ljala na del t lakovane nepro
m e t n e površ ine. Tam jo je za
nes lo , trčila je v robnik, nakar 
sta obe dekleti padH. Hudo 
te lesno poškodbo je utrpela 
voznica Fehreta P. 

N e p r e v i d n o n a 
p r e d n o s t n o cesffo 
Na r e g i o n a l n i ces t i v n a s e 

lju Kr t ince se je v če t r t ek , 2 5 . 
m a j a zvečer , p r ipe t i l a n e z g o 
da , v k a t e r i je b i la e n a o s e b a 
h u j e r a n j e n a . Nas ta l a gmot 
n a š k o d a z n a š a oko l i 250 
t i soč tolarjev. 

Boštjan Š. (17) iz Roginske 
Gorce je vozil kolo z motor
jem po lokalni cesti iz smer i 
Pod tu rna proti kr iž išču s 
p r ednos tno cesto. Ko je zape
ljal na p rednos tno cesto in 
zavijal v levo, je iz smeri Pod
plata pripeljal voznik osebne
ga avtomobila , 31-letni Sandi 
K. iz Rogaške Slatine. Vozili 
sta trčili, voznik kolesa z mo
torjem pa je u t rpel h u d o tele
sno poškodbo . 

Štir je r an jen i 
Na r e g i o n a l n i ces t i z u n a j 

nase l j a Me l i se se je v n e d e 
ljo, 28 . m a j a ob 2.35 u r i , 
p r ipe t i l a n e z g o d a , v k a t e r i j e 
e n a o s e b a u t r p e l a h u d e te le
s n e p o š k o d b e , t r i je u d e l e 
ž e n c i p a so bi l i l a h k o t e l e s n o 
p o š k o d o v a n i . G m o t n a ško 
d a n a voz i lu z n a š a okol i 370 
t i soč tolarjev. 

Marko Ž. (24) iz Bočne je 
vozil o sebn i av tomobi l iz 
smer i Gornjega Grada prot i 
Radmirju. Ko je v Melisah 
zapeljal v levi nepreg ledn i 
ovinek, ga je zanes lo d e s n o 
na a v t o b u s n o postajal išče, 
kjer je z d e s n i m ko le som za
peljal p r eko be tonskega rob
n ika in na to trčil v p r o m e t n i 
znak . Po tem je vozil po trav
n a t e m nas ipu , po 23 me t r i h 
zapeljal na rob vozišča, kjer 
je vozi lo dvignilo v z rak in 
si lovito trčilo v n e b r e ž i n o , 
n a k a r ga je spet odbi lo n a 
vozišče , kjer je obs ta lo . V 
nesreč i je h u d e t e lesne poš 
k o d b e u t rpe la sopotn ica , 16-
le tna Lidija C , vozn ik in dru
ga dva sopo tn ika , Darko V. 
(16) in J aka T. (21), vsi z 
območ ja Mozirja, pa so b ih 
lažje ran jen i . 

Trčen je V P r e k o p i 
V nede l jo , 28 , m a j a ob 

11.45 u r i se je n a r e g i o n a l n i 
ces t i Ža lec -Vransko , z u n a j 
nase l j a P r e k o p a , p r ipe t i l a 
n e z g o d a , v ka t e r i s ta se poš 
k o d o v a l i d v e oseb i , e n a h u 
je . Na voz i l ih j e š k o d e z a 
okol i mi l i jon tolarjev. 

Aleš R. (18) iz Podvrha je 
vozil o s e b n i av tomob i l iz 

smer i Vranskega prot i Pre
kop i . Zunaj nasel ja P rekopa 
je zapel ja l na n a s p r o t n i voz
ni p a s , t akra t pa m u je nas 
proti pr ipel jal vozn ik motor
nega ko lesa , 28-letni Peter L. 
iz S lovenske Bistr ice. Sledi
lo je t rčen je , v k a t e r e m je 
v o z n i k kolesa z m o t o r j e m 
u t rpe l h u d e t e l e sne poškod-" 
be , n jegova sopo tn i ca , 23 -
le tna S i m o n a K. iz S lovenske 
Bis t r ice , pa je bila lažje ra
n jena . 

N e s r e č a V Č r n o v i 
Na g l avn i ces t i z u n a j na 

selja C rnova se je v nede l jo , 
28. ma ja o p o l d n e , p r ipe t i l a 
n e z g o d a , v k a t e r i s e j e e n a 
o s e b a h u d o t e l e s n o p o š k o 
d o v a l a , t r i o s e b e p a laž je . 
G m o t n a š k o d a z n a š a p r i b 
l i ž n o p o l d r u g i mi l i jon tolar
jev, 

Jovan D. (50) iz Otiškega 
vrha je vozil kombin i r ano vo
zilo iz smeri Celja proti Vele
nju. V Črnovi je na r avnem 
delu ceste zapeljal na levo 
s tran vozišča, takrat pa m u je 
nasprot i pripeljala voznica 
osebnega avtomobila , 37-let-
na Sloba K. iz Celja. Ko se je 
voznica umikala de sno na 
bank ino , jo je zanes lo p reko 
vozišča na levo stran, kjer je 
trčila v osebni avtomobi l , ki 
ga je (za Jovanom D.) vozil 
Vinko J. (63) iz Velike Pireši-
ce. V nesreči je voznik Vinko 
J. utrpel h u d e te lesne poškod
be , lažje ranjeni pa so bili 
njegova sopotnica, 64-letna 
Katarina J . . i z .Vehke Pirešice, 
voznica Sloba K. in njen so
potnik , 49-letni Stojan B. iz 
Celja. 

N e p r e v i d n o n a 
p r e d n o s t n o cesto 
V k r i ž i š č u g l a v n e in r eg io 

n a l n e ces te , z u n a j nase l j a 
Ločica p r i V r a n s k e m , s e j e v 
nede l jo , 28. ma ja p o p o l d n e , 
p r ipe t i l a n e z g o d a , v k a t e r i s e 
je e n a o s e b a h u d o t e l e s n o 
p o š k o d o v a l a . G m o t n a ško 
d a n a voz i l i h z n a š a p r i b l i ž 
n o 200 t i soč tolarjev, 

Andrej Z. (24) iz Stope je 
vozil osebni avtomobi l iz 
smer i Kamnika prot i kr iž išču 
z glavno cesto v Ločici pri 
Vranskem. V križišču je zavil 
levo na p r ednos tno cesto, ko 
je iz smeri Trojan pripeljal 
voznik motornega kolesa, 38-
letni Miran N. s Ptuja, ki je 
trčil v vozilo Andreja N., pa
del po vozišču in se h u d o tele
sno poškodoval . 

S t i s n j e n a m e d 
p l očev ino 

Na r e g i o n a l n i ces t i Vojnik-
F r a n k o l o v o se je v p o n e d e 
ljek, 29 . m a j a zvečer , p r ipe t i 
la n e z g o d a , v k a t e r i s ta b i l i 
r a n j e n i d v e o seb i , e n a h u d o . 

Zvonka M. (41) iz Sloven
skih Konjic je vozila osebn i 
av tomobi l iz smer i Vojnika 
prot i F ranko lovem. V b lagem 
levem p r e g l e d n e m ovinku je 
zapeljala na levo na u t r jeno 
b a n k i n o in p rek nje ter na to 
si lovito trčila v b r e ž i n o . V 
trčenju je h u d e t e lesne poš 
k o d b e u t rpe la sopo tn ica , 50-
le tna Ida M. iz Slovenskih 
Konjic, vozn ica pa je bila laž
je ranjena. Iz razbi t in vozila 
so Ido M. reševali celjski po
klicni gasilci. M.A. 
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NINA VAS OPAZUJE 
Darja Zgonc in Boštjan Lajovic 

absolutna teniška prvaka 
Darja Zgonc in Boštjan 

Lajovic, pri l jubljena vodite
lja Pop TV, točneje , oddaje 
24 ur, sta zadnjo soboto do
seg la svoj ž iv l j enjsk i us 
p e h . Na ž e d e s e t e m pres t iž 
n e m z a s e b n e m t e n i š k e m 
turnirju "Rirjaška Roza-
m u n d a , ki ga na s v o j e m po
ses tvu , ob s o s e š č i n i kočev
sk ih m e d v e d o v na Turjaku, 
prireja ena od najbolj zna
n ih s l o v e n s k i h nov inark 
Albina Podbevšek , i m e n o 
vana Binca, nekajkratna 
sve tovna s m u č a r s k a novi
narska prvakinja in pri svo
j ih le t ih ena od najbolj ž i la
v ih t e n i š k i h igralk, je Darja 
z m a g a l a pri p o s a m e z n i c a h , 
Boštjan pri p o s a m e z n i k i h , 
oba skupaj pa š e v igri pa
rov. 

Pardon, parov sploh ni bilo 
na igrišče, ker so raje preiz
kušali kulinarične dobrote. 
Velikega kuharja, teve vodite
lja Matjaža Tanka na sreča
nje ni bilo, ker je preveč vne
to slavil poleg dneva mladosti 
še dva ali tri rojstne dneve. 

Tako je za dan mladosti prišel 
v javnost oblečen v belo srajč
ko, kratke plave hlačke, na 
glavi je imel pionirsko čepi
co, okoli vratu pa rdečo ruti
co. Potem je moral na dva ali 
tri rojstne dneve, rezultat 
proslavljanja pa je bil takšen, 
da ni mogel meriti kuhinj
skih moči z Luko Škoberne-
t o m , urednikom revije Naša 
Slovenija, ki je nenadkriljivi 
mojster kuhanja štajerskih 
juh, narejenih po receptu nje
gove babice. Manjkal je tudi 
urednik kronike pri Delu 
Uroš Šoštarič, ki je bil z jato 
Delovih novinarjev v Dubli-
nu. Ta slovi kot mojster pašt. 
Tako sta bila Darja in Boštjan 
edini par in velik kristalni 
pokal sta komaj odnesla do
mov. 

Tudi moških igralcev tokrat 
ni bilo, saj so se raje kot na 
teniškem igrišču potili ob mi
zi, polnih tekočih dobrot. Ta
ko je Boštjan odnesel domov 
veliki kristalni globus, v kate
rem bo imel, tako je dejal, 
noč in dan refošk. 

Tudi igralk ni bilo in igriš
če, ki je videlo neusmiljene 

teniške boje, v katerih je na
vadno zmagovala Albinca 
Podbevšek, je prvič v desetih 
letih samevalo. Se je pa deseti 
jubilejni teniški turnir Albi
ne Turjaške zaključil p o z n o v 
noč. 

Pa so nam Hrvati v soboto 
zvečer spet dali lekcijo, kako 
se delajo televizijski lepotni 
spektakli. Z enim spekta-
klom so ubili dve muhi na 
mah, saj so istočasno izbrali 
tudi miss Hrvaške za miss 
Evrope. Krono najlepši Hrva
tici Paol i Poljak, ki je zasto
pala Hrvaško na tekmovanju 
za miss Evrope, je položila na 
glavo naša, s lovenska miss 
Neda Gačnik. 

Letošnja miss Evrope, ki je 
bila pred dnevi v nemškem 
St. Poltenu, je prinesla zma
goslavje Velenjčanki Tatjani 
TUtan, ki so ji v Rogaški Sla
tini delno izboljšali osebni 
opis, ki sicer ni zmagala in je 
bila tretja, vendar je za seboj 
pustila hrvaško lepotico. Tek
movanje, nanj pošilja naša 
dekleta Franc Matjašič - Na-
ni , ki pa ni imel velike izbire, 
saj kandidatk TA to krono ni 

bilo niti za prste ene roke, ker 
bi si morale tekmovanje pla
čati same, je bilo ze lo slabo 
organizirano in v velikem šo
toru se je zbralo samo kak
šnih sto gledalcev. 

Se pa na tekmovanje že pri
pravlja lastnik l icence miss 
Slovenije za miss sveta 
Zdravko Gerž ina in 9. junija 
bo prvi izbor v Krškem, 16. 
junija pa v Slovenj Gradcu. V 
Celju ga ne bo. Finale pa bo 
septembra, takoj, ko bodo 
prenovili Cankarjev dom. 

NINA KAVRAN ADLEŠIČ 

NASMEH, PROSIM! 
Jožica Kralj s Spodnjega Tinskega , ki je tokrat prispevala 

šalo , verjetno n e bo p o v s e m zadovoljna, saj si že l i vef 
humorja, za kar pa zaenkrat ni prostora. 

B r e z s lužbe 
»Direktor mi je dal odpo

ved, « potoži Jože prijatelju. 
»Zakaj pa?« 

»Spal sem med delovnim 
časom.« 

»No, pa saj drugi tudi spijo.« 
»Že, že, pa ne z njegovo ženo.« 

VITEZI BELEGAMESTA 

N u d e n a skuter j ih 
Celjska skupina Nude je pred tednom dni pred trgovino Avta Celje na Ljubljanski cesti 

poskrbela za zabavo mimoidočih. Požirali so namreč na skuterjih. Vsi njihovi olDoževalci lahko 
fotografijo dobijo prihodnji teden v trgovini. 

Št.22,-1.iuiiii 2000 
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M l a d o s t z a z a p a h i 
Dan odprtih vrat Prevzgojnega doma Radeče 

^i\v s tene t rmas to molčijo, 
|j čevljev t ežko topotanje t rga 
uporniško t iš ino. Nikjer vese
lja smeha n i zazna t i , ž e zdav-

odrevenele so vse misU 
jgizrečene. Mladost preživlja 
^ zapahi, m e d t e m ko mate r i 
jploh m a r ni zanj m bra t je 
^ n k i . . . To je le del pesmi , ki 
jo je v i n t e rnem časopisu Graj-
jlte novice spisal ne imenova-
^ avtor, eden od mladoletni -
^ , ki plačujejo k a z e n za de
janja iz preteklost i . 

O d e l u Prevzgojnega doma, 
p r o g r a m i h in dejavnostih go
jencev je bilo zadnje čase veliko 
slišati iz najrazličnejših medijev 
po Sloveniji, nekoliko manj pa 
se j e govorilo o tem, kako 
ananjšati število potencialnih 
z l o č i n c e v , ki že v rani mladosti 
zaidejo na napačno pot. Mno
gokrat so za to krivi tudi starši, 
Id s o j i m otroci le v nadlego in jih 
najraje puščajo kar same. Vse, 
kar j i m ostane, je življenje na 
ulici, kjer preživi tisti, ki je naj
bolj agresiven in si največ upa. V 
im pubertete ali že prej inladi 
s p o z n a j o drogo, ki jim daje ob
čutek blaženosti in začasne ute
he. Z a drogo potrebuješ denar 
in č e g a nimaš, je ena od rešitev 
ta, d a ga ukradeš. Gre za zača
ran krog, iz katerega težko iz
s t o p i š . 

V radeški Prevzgojni d o m 
pošiljajo m lado le tne o sebe , 
ki j i m izrečejo sodišča naj
s t r o ž j e vzgo jne u k r e p e . V do
mu s o mori lc i , roparji , izsilje
v a l c i . . . , ki so pred 18. le tom 
s t o p i l i na d r u g o s t ran zako
na. Prevzgojni d o m ni n e za
por n e vzgojni zavod , kar j im 
v č a s i h celo o težu je n o r m a l n o 
de lo . Tako p red s k l o p o m ob
j e k t o v d o m a p ravzap rav ni 
n o b e n e ograje, k a m e r ali če
sa podobnega . Prav za to je 
g o j e n c e to l iko težje n a d z o r o 

vati, zlasti ko delajo v delav
nicah na p ros t em. 

N e k a t e r i n imajo 
niti o s n o v n e šole 
Mladoletniki med 14. oz. 15. 

in 21. letom služijo tukaj kazen 
od enega do treh let. Pedagogi 
in drugi zunanji sodelavci za 
vsakega posameznika izdelajo 
poseben vzgojni program, da bi 
jih tako čim bolj motivirali za 
izobraževanje oziroma jih pri
pravili za delo po odpustu. V 
zavodu je organizirana osnov
na šola in program nižjega po
klicnega izobraževanja, ki traja 
dve leti in pol, gojenci pa ga 
lahko uspešno zaključijo tudi 
po dveh letih. Ti programi so 
avtoličar, električar, mizar in ob
likovalec kovin, v preteklosti pa 
so imeli tudi program usposab
ljanja za kuharskega pomočni
ka, ki sedaj traja 3 leta. Težava je 
v tem, da mnogo mladolehii-
kov niti ne izpolnjuje pogojev, 
se pravi, nima končane osnov
ne šole oziroma Z razreda. Ta
ke gojence vključijo v tamkajš
njo osnovno šolo. Temeljna de

javnost je torej pedagoška služ
ba ali kot temu pravijo v domu -
oddelek za vzgojo. Delovni čas 
na tem oddelku je dopoldanski 
in popoldanski, zato je za delo v 
Prevzgojnem domu težko dobi
ti sfrokovno pomoč. 

Med pedagogi oziroma de
lavci doma je bilo opaziti veliko 
mladih ljudi, ki so si po bese
dah upravnika Ivana Kovače-
ca zastavili visoke cilje, ki bi jih 
na vsak način radi tudi dosegli. 
»Ti mladi strokovnjaki pričaku
jejo popolne spremembe pri 
teh rnladoletnikih, ampak to ni 
mogoče,« je pripovedoval Ko-
vačec. »Treba je najti nek način, 
kako po najkrajši poti priti do 
njega, kako ga opozarjati na 
določene napake in m u dati 
znanja, ki jih bo poh-eboval 
kasneje. Da pa bi se človek v 
celoti spreobrnil, tega ne m o r e 
te pričakovati,« je grenko do
dal. »Sam dostikrat pravim na
šim gojencem: če se boste pri 
nas naučili prešteti do deset, 
preden naredite kakšno neum
nost, boste že ogromno nare
dili. Sicer pa je pri vsakem mla
doletniku zelo p o m e m b e n čas. 

Njihov čas teče drugače. Sami 
morajo priti do spoznanja, da 
bo potrebno stvari spremeniti, 
kar pa lahko dosežemo le s 
skupnim delom.« 

M a m i l a in 
medsebo jn i 

ob račun i 
v domu je trenutno 26 gojen

cev, v kratkem pa naj bi se jim 
pridružili še dve dekleti, česar 
se v domu kar malo bojijo. Mla
di znajo biti namreč zelo težav
ni, večna problema pa sta tudi 
droga in medsebojno nasilje. 
Podobno kot v ječah, so si tudi 
tukaj mladi prestopniki vzpo
stavili hierarhično lestvico. Ne
nehen boj za prestol je sicer 
prikrit, a ga delavci v domu, 
med njimi so tudi pazniki, zaz
navajo. Če to ugotovijo in tudi 
dokažejo v disciplinskem po
stopku, sledi najstrožja kazen -
osamitev v posebni prostor. 
Enak ukrep velja tudi za tiste, ki 
jih ujamejo pri vnosu, mamil v 
dom. Te v zadnjem času po 
upravnikovih besedah nado
meščajo z drugimi sredstvi, ki 
povzročajo halucinacije oziro
ma omamljenost. »Načinov, ka
ko drogo prinesti noter, je 
ogromno in tega se popolnoma 
ne da zajeziti,« je dejal Kovačec. 
Za tiste, ki so že zabredli na pot 
tovrstne zasvojenosti, so v do
m u ustanovili tudi t.i. edukacij-
sko skupino, ki jo vodita dva 
terapevta. Namen tega ni 
zdravljenje, ampak samo delo z 
mladoletniki, ki mnogokrat ma
mila spoznajo šele tukaj, v do
mu. Gojenci morajo ob vstopu 
v skupino podpisati izjavo, da 
se bodo držali pravil, ki v tej 
skupini veljajo. Občasno mora
jo tudi na urinske teste. Uživa
nje dejansko ne obravnavajo v 
disciplinskem postopku, am
pak v okviru te strokovne sku
pine, posledica tega pa je prepo
ved izhodov za določen čas. To 
možnost ima sicer več kot polo
vica vseh gojencev. Slaba stran 
tega pa je po pripovedovanju 
enega od pedagogov zlasti neu-
bogljivost, trma in nejevolja, ko 
pridejo nazaj v dom. 

K a j b e z nj imi? 
Posebne pomoči v okviru 

Centra za socialno delo za mla
de, ki prestanejo kazen v do
mu, ni. Obstaja sicer nevladna 
organizacija P .«SiZ. , ki se ukvarja 
s težko zaposljivo populacijo, 
kamor sodijo tudi tukajšnji go
jenci, a to je tudi vse. »Včasih je 
imel vsak zavod kakšen sklad 
za t.i. postpenalno pomoč, da
nes pa tega ni več,« je povedal 
Kovačec in dodal, da pa ven
darle to ni celovita rešitev. Mor
da so prav taki programi ne
vladnih organizacij uspešnejši, 
ker jih mladi prej sprejmejo kot 
npr. institucijo, v kateri je »ujet« 
že od ranega otroštva. 

Zgodbo o vsem t em bi vam 
ti fantje verjetno povedali po
vsem drugače . Novinarji, ki 
s m o bili t am le nekaj uric, 
s m o si lahko sami ustvarili 
svojo podobo . Učilnice, de
lavnice in prostori , v katerih ti 
gojenci živijo, so bili snažn i , 
pospravljeni , kot bi prišel v 
kak mladinski hotel. Fantje so 

baje pospravl jah že tri dni 
prej . Tisti, ki bi to pr i ložnost 
lahko izkoristili za beg, so 
morali ostati v določenih pro
storih, prav tako najhujši pre
stopniki , med katerimi je po 
besedah enega od gojencev 
tudi precej toplih bratcev. 
»Veš, tukaj moraš pazit , s 
k o m se d r u ž i š , d rugače lahko 
ful najebeš,« je dejal in pove
dal, da bo kmalu zuna j . O 
tem, k a k š n o je de jansko živ
ljenje v d o m u , ni želel govori
ti, dodal je le to, da bo o t em 
lahko več povedal , ko bo iz
puščen . Za konec naj povza
m e m le še nekaj odgovorov 
gojencev na vprašanje, kaj bi 
rad počel oz i roma s čim bi se 
rad ukvarjal po o d p u s t u iz 
zavoda, objavljenih v njiho
vem časopisu: kadil t ravo, 
muz ika , hoke j , sl l ižba, po od
pus tu bi rad začel živeti nor
ma lno , rad bi delal nekaj , kar 
m e veseli, preprodajal bi ko
kain in heroin. . . 

BOJANA JANČIČ 
Foto: SHERPA 

Ka j veš o p rome tu 
Svet za preventivo in vzgojo 

v ces tnem p rome tu Občine Ža
lec in OŠ Šempeter v Sav. doli
ni sta pripravila d rugo medob
č insko p rome tno tekmovanje 
Kaj veš o p rometu . 

Tekmovanja se je udeležilo 
16 ekip iz osnovnih šol Spodnje 
Savinjske doline, ki so tekmo
vale v kategoriji mlajših in sta
rejših učencev. Pomerili so se v 
ocenjevalni in spretnostni vož
nji ter reševanju testov. 

Vrstni red mlajših ekipno: 1. 
OŠ Braslovče s 2175 točkami, 2. 
OŠ Šempeter s 2130,3 . OŠ Žalec 
I. 2015 itd. Med posamezniki so 
bili najboljši: 1. Rok Račnik iz OŠ 
Braslovče, 2. Stanko Trafela iz 
OŠ Vransko oba s po 730 točka
mi, 3. je bil Luka Dolar iz OŠ 
Braslovče s 725 točkami. Starej
ši: 1. OŠ Šempeter z 2250 točka
mi, 2. OŠ Braslovče z 2240 in 3. 
OŠ Polzela z 2230; posamezno: 
1. Jure Vrenko (OŠ Šempeter), 
2. Matija Zupančič (OŠ Braslov-

Jure Vrenko je v soboto nasto
pil na državnem tekmovanju 
Kaj veš o prometu, kije bilo v 
Ljubljani in je osvojil drugo 

mesto. 

če) oba sta zbrala 760 točk. Pri 
ponovnem pisnem testiranju je 
Jure Vrenko osvojil prvo mesto. 
Tretje mesto sta si delila Denis 
Tamše iz OŠ Polzela in Rok Volk 
iz OŠ Šempeter, oba sta zbrala 
po 750 točk. T. TAVČAR 

Dan mladosti - za koga? 
Celjski Griček je bil v soboto, kot že leta poprej, znova prizorišče prireditev v spomin 

na 25 . maj, nekoč znan kot dan mladosti. 

Od 1 1 , u r e so se m l a d i in 
•nekoliko m a n j mlad i ljubitelji 
l^ošarke podili po tamkajš -
''iem igrišču, zmagovalc i p a 
?<)si pr is luži l i z a b o j piva, k i s e 
lev tej v roč im še k a k o pri legel . 
^ popoldanski predstavitvi 
*robike, k i je še d o d a t n o za-
§fela srca, zlasti pa telesa moš -

dela občinstva, so sledili 
f^rtizanski boji za osvojitev 
ounkerja. 

Posledice švrkov oranžnih 
^oglic iz orožja, ki ga sicer 
uporabljajo za paintball, niti ni-
J'bile tako neboleče. Rdeči ma-

pod obleko bodo tako par-
oziroma Nemce, Japon-

^ 3li karkoli so že biH, še nekaj 
^ spominjali na sobotni dan. 
delujoči so se pritoževali, da 
J bilo premalo prostora in b i 

bolje, da bi vse skupaj pre-
y ^ kar v bližnji gozd. Ninje, 
^ bili bolj podobni gverilcem 
^ partizanom, so se šopirili z 
"̂ Ž̂jem in razkazovali svoje 

L 

moči in znanje puncam, ki so 
boje spremljale bolj od daleč. Le 
kaj bi na to rekli naši dedki? Da 
se mladina norčuje iz NOB in da 
nimajo nobenega spoštovanja 
do nekdanjih borcev za našo 
svobodo! 

No, fantje so se kar zabavali 
in to je bil tudi namen igre. Pa še 
gajba je spet padla! 

K o p a d e m r a k . . . 
Griček se je v t em času že 

precej spraznil in znova zaživel 
v večernih urah. Fantje, pa tudi 
nekaj deklet, so uživali v nasto
pu go-go plesalk in aerobičark, 
ki so s svojimi gibčnimi telesi 
izvabile več navdušenih žviž
gov - pa ne ženskih. Mnogi so 
se raje postavili kar za šank in 
se nepres tano pritoževali, da je 
letošnja organizacija zanič, ker 
moraš najprej plačat pri enem 
šanku, nato pa po pijačo k 
drugemu, t am je pa nora gužva 
in tako dalje. To očitno ni moti

lo nekaterih, ki so že pred pr
vim mrakom cikcakali po travi 
in glasno proslavljali dan mla
dosti. Ironija je v tem, da le-ti že 

dolgo niso bili več v cvetu mla
dosti. Pa kaj potem! Včasih 
vsak žur prav pride! 

Za vse ljubitelje ročka je Klub 
študentov, ki je bil tudi organi
zator prireditev, povabil skupi
no Five dollars band, ki je z 
uspešnicami spravila na noge 
nekaj občinstva. Pravi žur pa se 
je začel šele malo pred enajsto. 
Povver dancerke so s svojimi 
nedolžno belimi ogrinjalci, pod 

katerimi so nesramežljivo ka
zale nožice, ki jim jih zavida 
precej žensk, odpele in odple
sale svoje, nato pa je sledil 
kulturno - i ^ e t n i š k i program 
Luckyja. Na igrišču se je trlo 
žensk ih glav, ki s (m)o rado
vedno opazovale in spodbujale 
striptizerja, ki pa ga na žalost 
bolj zanima moški spol. No, 
postavca ni bila slaba, to so 
morali priznati tudi fantje, ki so 

bolj postrani opazovali dogaja
nje na odru in ob njem. Večina 
je raje kar posedla ob šanku in 
se zgražala nad »prismojenimi 
babami«, ki se obnašajo, kot da 
še nikoli niso videle moškega. 
Dragi fantje, v taki vlogi pa res 
ne! 

Povezovalec na odru je bil 
vse bolj znani Iztok Pistok 
Gartner Partner, ki m u je bila ta 
vloga pisana na kožo. Kljub 
temu, da brez lastne reklame 
ni šlo, se je odlično znašel in 
navdušil mladino. Po d r u ž a b 
nih igrah so prišli na oder Nu
de, vendar so takrat ljudje že 
začeU odhajati v »dolino«. Mne
nja o koncertu so bila različna -
od pohval do negodovanj, kar 
je pravzaprav logično. Vsem 
pač ne more ugajati vse. Tako 
je minil tudi letošnji dan mla
dosti, ki se ga je to leto udeleži
lo manj ljudi kot na primer lani. 
Za nrnoge je bila to le spre
m e m b a prizorišča zabave ob 
koncu tedna, drugim je bila 
prireditev zelo všeč. Res, da so 
bili takega mnenja predvsem 
zelo, zelo mladi, ki po moje 
niso dopolnili niti 14 ali 15 let, 
ampak tudi to je mladina, ne? 

BOJANA JANČIČ 
Foto: GREGOR KATIC 



N A S I K R A J I I N U U D J E 

Civilni poročni obred zlatoporočencev Pfeifer v spominski sobi Rista Savina v Žalcu. 

Z l a t a A l o j z i j a in A v g u š t i n P fe i fe r 
Pater Manes je v petrovški bazi l iki opravil 

s lovesn i obred za 75-letna z la toporočenca 
Avgušt ina in Alojzijo Pfeifer iz Arje vasi . 

Avguštin se je rodil v kmečk i d ruž in i v vasi 
Hajndl. Po osnovni šoli se je udinjal pri velepo
ses tn iku, kjer je skrbel za živino in obdeloval 
polja. Alojzija se je rodila v b l ižnjem Zagorju 
in po končani šoli delala pri i s tem delodajalcu 
kot Avguštin. 

Želja po s k u p n e m d o m u in bol jšem zas luž
ku ju je vodila v Maribor in na to naprej v 
Savinjsko dol ino, v t em času se j ima je rodila 
hčerka Olga. Zaposhla sta se na poses tvu v 

Arji vasi in tudi u r a d n o sklenila z a k o n s k o 
zvezo . Avguštin je pri H m e z a d u opravljal raz
na dela in končal tudi dve le tno šolo za kmeti j 
skega strojnika. Za t rdo in požr tvovalno delo 
je dobil številna pr iznanja , m e d d rug im tudi 
z lato medaljo za delo. Alojzija je med t em 
skrbela za d ruž ino , ki se je povečala za dva 
sinova. Njuni trije otroci živijo v nepos redn i 
bližini, z la toporočenca se veselita pogost ih 
obiskov vnukov in pravnukov. Njuna sreča in 
zadovoljstva sta še večja, ker sta ob svojem 
z la tem jubileju čila in zdrava . 

T. TAVČAR 

Zemlja je njuno veselje 
V soboto sta z lato poroko 

praznovala 79-letni Rudolf 
in 72-letna Ivana Poteko iz 
Liboj. Civilni obred je v Savi-
novi spominsk i sobi opravil 
Marjan Žohar, cerkvenega 
pa v liboj ski cerkvi sv. Neže 
ž u p n i k J o ž e Planine . 

Zlatoporočenca izhajata iz 
kmečkih družin. Rudolf se je 
rodil v Vojniku, po končani os
novni šoli se je želel izučiti za 
mesarja, pa m u je to preprečila 
II. svetovna vojna, ki ga je kot 
mobiliziranca peljala na prisil
no delo v Nemčijo nato pa na 
fronto v Normandijo in kot 
ujetnika v Anglijo. Po nekaj 
mesecih ujetništva se je pridru
žil V. Prekomorski brigadi, bil z 
njo poslan v Italijo in preko 
Splita v Slovenijo. Po končani 
vojni je moral še na služenje 
vojaškega roka v Beograd, od 
koder se je vrnil leta 1947. Pre
selil se je na kmetijo starega 
očeta v Liboje, kjer je tudi spoz
nal bodočo družico. Ivana pa 
se je rodila v Libojah in pri dveh 
letih izgubila očeta, ki se je 
smr tno ponesrečil v gozdu. 
Rezčeva kmetija, ki je bila na 
samem ob gozdu, je bila med 

vojno pogosto zavetišče in zve
za partizanov. Po vojni je Ivan
ka ostala doma in pomagala 
mami na kmetiji. V zakonu so 
se jubilantoma rodili trije otro
ci, ki so sedaj vsak na svojem. S 
trdim delom in vztrajnostjo sta 
ohranila in modernizirala kme
tijo, ob tem pa bila vedno pri

pravljena pomagati sovai 
nom in sodelovati pri raz 
dejavnostih v KS in občini 
lec. Imata že sedem vnul 
vsi skupaj ju radi obiskujej( 
ju razveseljujejo, še najbolj 
dovolj na pa sta, da sta tako 
in zdrava dočakala zlati jub 

T. TAV( 

Kmečke spretnosli na Blagovni 
Društvo upokojencev Blagovna iz šent jurske obč ine pi 

pravlja za 24. junij t ekmovanje v kmečk ih spre tnos t ih (koŠBJ 
trave, mletje k o r u z e in spretnost kuhan ja ) . Najboljši trije j 
vsakega tekmovanja b o d o nagrajeni . Tekmovalci se lahl 
prijavijo pri p r edsedn iku druš tva Rudiju Leljaku do 20. juni 
na tel. štev. 771-550 (zvečer) . 

Vinko Amloljšek in Jože Grubar pri vlaganju mladic. 

S pos luhom d o n a r a v e 
Pretekli teden so celjski ribiči v loži l i v Koprivnico oK' 

50 t isoč mladic podust i , ki so jih kupil i v ribogojnici RibiS 
d r u ž i n e Sevnica . Denar za n a k u p mladic podust i pi 
prispevalo ce l jsko podjetje Emo Orodjarna. 

Po b e s e d a h direktorja podjetja m a g . Stanka Stepišnik* 
vse p rema lo z a v e d a m o okolice, ki nas obdaja. Vse preveč 
okolja j eml jemo, ga o n e s n a ž u j e m o , zelo malo pa zanj stori' 
in m u v račamo . Zato so se v podjetju odločili , da bo 
pomagal i Ribiški d ruž in i Celje v pr izadevanj ih za ohrani' 
m a d č n e jate r ib, ki so jo letos m o č n o razredčil i kormorani-

V prihodnjih dneh bodo celjski ribiči nabavili še postrvje mladi' 
ki jih bodo vložili v gojitvene potoke. F. B., foto: S H E K 

N a o h c e f i d v a p a r a 
Ohcet po stari šegi je ž e vrsto let nepogreš l j iv del 

prireditve Pivo in cvetje v Laškem, po pet ih letih pa sta bila 
p o n o v n o izbrana dva para. 

Tako se je na zadnji seji odločil Odbor za e tno dejavnost 
»Možnar«, ki se je m e d t remi prijavljenimi odločil za para , ki 
sta najbolj us t rezala kriterijem za izbor. Usodni »da« b o d o 
pred številnim obč ins tvom tako dahnil i Hedvika Videč in 
Martin Vidic ter Mateja Senica in Gregor Gradišnik, vsi iz 
obč ine Laško, po roko pa bodo spremljale tudi m n o g e zani
mive priredi tve in dogodki kot so povorka s šrangarji , 
podokničarj i , kobilčarji, kuhar ice . . . Bo.J. 

Na jbo l j š i v z n a n j u 
tu j ih j e z i k o v 

v Štihovi dvorani ljub
l janskega Cankarjevega do
ma so v soboto podel i l i na
grade in priznanja najbolj
š im s l o v e n s k i m srednješol
c e m v z n a n j u tuj ih jez ikov; 
m e d nj imi tudi trem celj
s k i m g i m n a z i j k a m . 

Državnih tekmovanj v zna
nju angleškega, francoskega, 
italijanskega, la t inskega, 
nemškega , ruskega in špan
skega jezika, ki jih pripravlja 
Društvo za tuje jezike in knji
ževnost i Slovenije, se je letos 
udeleži lo 650 dijakov sloven
skih srednjih šol. Najuspe
šnejšim so v sobo to podelili 
51 zlat ih, 40 s rebrn ih in 38 
bronas t ih p r iznan j , ob t em pa 
še knj ižne nagrade ter poto
vanja oz i roma št ipendije za 
študij v tujini, ki so jih pr ispe

vala preds tavniš tva tujih vlad 
in sponzorj i . Med nagrajence 
so se uvrst i le tudi dijakinji I. 
Gimnazi je v Celju Po lona Za-
vratnik v kategoriji anglešči
na II., 3 . leto učenja (mentor i 
ca Ivana Mezner) in Barbara 
Žuran v francoščini (mentor i 
ca C a r m e n Deržek) in dijaki
nja Gimnazi je Celje - Center 
Alja Tih le v francoščini 
(mentor ica Olga Dražume-
rič). 

Slovesnosti v Štihovi dvora
ni so se ob nagrajencih in 
njihovih mentor j ih udeležil i 
tudi p redsedn ik d ržave Mi lan 
Kučan, v.d. minis ter za šols
tvo in špor t dr. Pavel Zgaga, 
predstavniki neka ter ih dru
gih minis t rs tev ter veleposla
niki oz i roma predstavniki tu
jih a m b a s a d v Sloveniji. IS 

I zob ražen i so uspešnejši 
Gasilska z v e z a Žalec je pripravila tečaje za nižje gas i l ske 

častnike , ki ga je obiskovalo 65 gasi lk in gasi lcev, za 
specialnost i d iha ln ih aparatov, ude lež i lo se ga je dvajset 
tečajnikov, 21 s e jih je priuči lo specialnost i strojnik, e d e n 
pa dela z nevarn imi snovmi . 

Tečaje so zaključili s praktičnimi in teoretičnimi izpiti ter 
strokovno ekskurzijo, med katero so obiskali gasilsko enoto na 
brniškem letališču in gasilsko reševalno službo Kranj. Vsem, ki so 
tečaj uspešno zaključili, so na slovesnosti na kmetiji odprt ih vrat 
pri Mlinarju v Gotovljah podeliU napredovanja v višji čin. . T T 

Z l a t o p o r o č e n c a I v a n in 
Terez i ja G o r š e k 

v Pongracu, v krajevni 
skupnosti Griže, sta zlato po
roko praznovala 78-letni Ivan 
in 70-letna Terezija Goršek. 
Civilni obred je v spominski 
sobi Rista Savina v Žalcu opra
vil Franc Žurej, cerkvenega pa 
griški župnik Jože Planine v 
domači župnijski cerkvi. 

Ivan se je rodil v Pongracu v 
km.ečki d ruž in i . Po osnovni 
šoli, ki jo je obiskoval v Gri-
žah, se je vpisal v m e š č a n s k o 
šolo v Žalcu, na to pa je poma
gal na kmetiji svojega strica. 
Ob zače tku II. sve tovne vojne 
je bil mobi l iz i ran in se je boril 
v Nemčiji , od koder se je vrnil 
leta 1950 in prevzel d o m a č o 
kmetijo. Terezija Dravec pa 
se je rodila v Ivanjskem Vrhu 

pri Gornji Radgoni . Po konča
ni osnovni šoli jo je iskanje 
dela pripeljalo v Savinjsko do
l ino, kjer se je zaposli la v žal
skem Ju teksu . Tam sta se 
Ivan in Terezija spozna la in se 
kma lu v Žalcu poročila. 

Rodilo se j ima je pet hčera 
in sin. Kot pravita , so prehi t ro 
odrasU in zapust i l i d o m a č e 
ognjišče. Na kmetiji je ostala 
hči Cvetka. 

Slavljenca uživata jesen 
svojega življenja v mi ru in 
sreči , še v e d n o dokaj čila, ta
ko , da se tudi dela ne bojita. 
Veselita se o smih vnukov in 
pravnukin je , ki ju pomlajuje
jo in pr inašajo v n juno življe-

' nje veselje in s rečo. 
T TAVČAR 

i i ifimmiig 



P I S M A B R A L C E V - F E U T O N 

ODMEVI 

Tramalne 
IravmevŽalcu 
^ Vsaka stvar ima svoje meje . 
fudi Tramal cur ice so si jih 
postavile, vendar je bis tvo 
Idiialu nekon t ro l i r ano zgubi
jo sporočilnost! 

Marsikomu od vas je uspe
lo zaslediti p rob lemat iko tr
dih drog v žalski občini . Veli-
1(0 vas do dneva, ko je Druš
tvo staršev za p o m o č mladjni 
[ O S F M ) s pomoč jo teh cur ic 
jasno, g lasno in b rez dlake na 
jeziku razgalilo p r o b l e m trdih 
(jro^ v naši občini , o t em ni 
vedelo ničesar ali p r ema lo . 

Ker se pol leta za mlad ino ni 
nič dogajalo in ker se gospod 
župan v šestih mesecih ni us
pel sestati z omenjen im druš 
tvom, da bi m u le-to predstavi
lo program, s kater im bi se 
zmanjšal odstotek odvisnikov 
(češ, saj ni registrirano, ni stro
kovne podlage, ga ne rab imo, 
ker imamo za to d ruge usta
nove), je bilo nujno ukrepat i , 
saj bi se v n a s p r o t n e m pr ime
ru mesto sesulo v prah. Res je, 
da so že tri odvisnike poslali 
na zdravljenje, s čimer se gos
pod župan rad pohvali , ven
dar se bodo ti odvisniki nekoč 
vrnili v isto u m a z a n o okolje. 
Ste res dovolj uspešni , da me
nite, da druš tvo ni potrebno? 
Najbolj žalostno je dejstvo, da 
so nas takoj po shodu , ko so 
slišali za društvo, iz ministrs

tva za zdravstvo in urada RS 
za droge povabili v Ljubljano. 
Društvo je pripravljalo pro
testni shod za Mladinski cen
ter, saj se od predvolilnih ob
ljub gospoda župana glede 
mladinskega kluba, ni zgodilo 
nič. Še vedno se mladina naha
ja na ulicah in v parkih , kjer je 
v n e p o s r e d n e m stiku s heroi
n o m . 

Te curice so se problemat i 
ke lotile skozi g lasbo in se 
i s točasno s p o r a z u m n o razšle 
z g o s p o d o m Matelo, ki je bil 
e d e n od ustanovitel jev curic. 
Projekt, ki je nastal izkl jučno 
za to , da se pove , kaj se doga
ja v Žalcu in kako izgubl jamo 
prijatelje, je, n a m e s t o preven
t ivnega informiranja okolice, 
v očeh ž u p a n a izpadel kot 
projekt , s ka ter im skupina za
vaja in napeljuje mlad ino na 
t ramal . Tu pa se je gospod 
ž u p a n vštel. Iz njegovih be
sed na s h o d u je razvidna ob
sodba . Pomen i , da ni poslušal 
ce lo tnega izdelka, ali pa ga je 
n a č r t n o razčlenil in s t em uni
čil sporoči lnost . Vzel je del 
celote , ki de jansko res govori 
o t em, kako je »lušno«, če se 
z a d e n e š s t r ama lom. Noče, 
ali se ne zaveda , da je ta pe
s em odraz stanja m e d ža lsko 
mlad ino in da je p e s e m nasta
la v pa rku , na podlagi pr ipo
vedovanj vaših otrok. Ker 
s m o se odločili , da b o m o pe
sem posne l i , je bilo p o t r e b n o 
opozor i t i vse t iste, ki si zati
skajo oči pred resnico. Ta »ce
de« ni za vas! S pesmicami 
n i s m o hoteli mlad ino zavaja
ti, a m p a k s m o jo hotel i soočiti 
s k ru to vsakdanjo realnostjo. 

Mislim, da si župan občine 
Žalec ne bi smel privoščiti tak
šnega spodrsljaja. S tem obso

janjem, lažnim zavajanjem 
zbranih na shodu in s kasnejšo 
medijsko manipulacijo, je ško
dil mojemu ugledu, ugledu 
moje družine , skupini Tramal 
curice ter užalil naše starše, ki 
so nas prišli podpret na shod v 
upanju, da je to, kar počnemo, 
nujno potrebno. Ker smo se 
zaradi njegove velike napake 
počutili ogrožene, smo z izja
vami pred nas topom hoteli 
vsaj delno oprati svoja imena. 
Ker so tisti, ki so hoteli slišati 
samo to, kar sem sam izjavil, 
gospod župan pa je tako ali 
tako nezmotljiv, je prišlo do 
zaostritve situacije. To, da je 
zaradi mojih izjav onemogočil 
društvo, ki se bori proti narko
maniji na ulici, in da je sedaj 
nas obsodil, da smo pustili igle 
v peskovniku ter ocenil, da 
smo potrebni zdravljenja, je 
odraz nezrelosti župana. Druš
tvo ni imeli nič skupnega z 
mojo izjavo. 

Vsi, ki smo se (po županovih 
izjavah) izkazali kot negativci, 
mu namesto sodnega dokazo
vanja resnice izrekamo javno 
nezaupnico, saj si z županom, 
ki se ne zna ali si ne upa soočiti 
s p rob lemom številka ena v 
naši občini, ne moremo poma
gati. Prepričan sem, da je zara
di neizgradnje (v predvolilni 
kampanji obljubljenega) mla
dinskega kluba izgubil vso 
podporo mladih. 

GREGOR ČULKml. , 
Žalec 

PREJELI I 
SMO I 

Vel ika učna ura 
zgodov ine 

v soboto, 13. 5. 2000 je bil na 
področju Svetine, v organiza
ciji ZB NOB občine Štore, orga
niziran pohod po poteh, kjer 
so spominska obeležja iz časa 
narodnoosvobodi lnega boja. 

Čeprav je bilo oblačno vre
me, vmes tudi rahla ploha, se 
je na Javorniku pri g. Janezu 
Gradišniku zbralo veliko bork 
in borcev ter pr idruženih čla
nov organizacije. Borčevska 
organizacija šteje v občini Što
re (s pr idruženimi člani) že 
krepko čez sto članov. 

Udeležence NOB je g. J a n e z 
Gradišnik, ki je tudi domač in 
iz Svetine, popeljal po gozdo
vih in razložil potek posa
m e z n i h borb 3. batal jona 
Kozjanskega odreda . Ogledali 
smo si kraj, kjer je domova la 
I. celjska četa in obiskali vse 
grobove, ki so posejani po 
gozdovih naše občine Štore. 

Gospodu Janezu Gradišni
ku smo borci in borke ter pri
druženi člani iskreno hvalež
ni, ker tako lepo in vestno 
ureja spominska obeležja v 

občini Štore in ker n a m je tako 
slikovito opisal takra tno težko 
življenje par t izanov in njihov 
boj za svobodo in domovino . 

Za nas p r i d r u ž e n e č lane ZB 
NOB je bila to r e sn ično zelo 
bogata in velika učna ura zgo
dovine . 

TONE PLANINŠEK, 
Štore 

Sončki na soncu 
na morju 

Zveza druš tev za cerebral -
no paral izo Sonček je v nede 
ljo priredila v o b a l n e m cen t ru 
v Elerjih nad A n k a r a n o m sre
čanje č lanov druš tev Sonček. 
Teh je v Sloveniji s edem, lani 
so odprli center Sonček tudi 
na Ptuju. 

P r e d s e d n i c a d r u š t e v za 
c e r e b r a l n o p a r a l i z o Zora To-
m i č je pozd rav i l a n a v z o č e , 
ki j ih je bi lo o k r o g 300. Iz 
Franci je s ta pr i š la dva p r ed 
s t avn ika d r u š t e v za ce re 
b r a l n o pa ra l i zo . Po p o z d r a v 
n e m govoru je p r e d s e d n i c a 
odpr l a b iva ln i p r o s t o r za 
dve oseb i . Po odp r t j u bival
nega p r o s t o r a so se odvi ja la 
t e k m o v a n j a v p l e z a n j u , ja
han ju in p r e m a g o v a n j u ovir. 
Najtežja p a n o g a je bi lo p le 
zan je . Tist i ki so p r ep l eza l i 
ce lo tno ovi ro , so bili d e l e ž n i 
m o č n e g a ap l avza . 

Po kosi lu je d u o M a n d a r i 
na iz Celja igral za p les . Tisti 
ki so gibljivi, so se vese lo 
zavrte l i , tisti ki so pr ik lenjeni 
na inval idski voziček , pa so 
plesal i z vozički . Z najbolj 
p r i zade t imi so plesal i t ud i 
s tarši . Vzduš je je bilo enkra t 
n o . Dan, prež ive t v Elderjih, 
bo v s e m ostal v l e p e m spo

m i n u . Tega srečanja so se 
udeleži l i tud i člani d ruš tva 
Sonček iz Celja. Bilo jih je kar 
za cel a v t o b u s . Kot gostje so 
bili z r aven tudi učenci 3. a 
r a z r e d a z II. o s n o v n e šole, ki 
jih je vodila gospa učiteljica 
Lidija Kovačič. To je bila na
grada za n j ihovo sode lovanje 
s S o n č k o m , saj nas topa jo na 
razn ih p r i red i tvah . Za prijet
n o vzduš j e v a v t o b u s u je po
skrbel g o s p o d J o ž e Povalej , 
za kar se m u i sk reno zahva
l ju jemo. 

MILAN GOMBAČ, 
Celje 

O h , ti psi ! 
š e nikoli prej se n i s em na 

cesti tol iko ustavljala zaradi 
psov, kot sedaj , ko je zakon o 
zaščiti živali sprejet . Da je ži
val zašč i tena pred mučen jem, 
to se mi zdi prav, kaj pa zašči
ta ljudi nasp loh in zaščita v 
p rome tu? Izgleda, da so last
niki p sov vzeli ta z a k o n pre
več na š i roko, kar pa je že 
s labo. Psi se včasih sprehajajo 
po trije, štirje skupaj po glavni 
cesti v p r o m e t u , kar pa je 
lahko za vozn ika tvegano, saj 
lahko pr ide do h u d e promet 
ne nes reče . Meni se je dva
krat zgodi lo , komaj sem pre
prečila nes rečo . Poplesovali 
so psi s em ter tja, kot da je 
cesta njihova. 

Zato poz ivam vse lastnike, 
naj jih ne puščajo b rez nadzo
ra kjerkoli. Zakon tega na do
voljuje, t emveč kršitelje kaz
nuje , zna pa se zgodit i , da bi v 
p r imeru , ko povoziš psa , last
nik zahteva l še odškodn ino . 
To bi bilo pa že preveč! 

IVANKA GODEC, 
Teharje 

P R I Č E ¥ A N J A 

C I R I L A 

Pripravil: Edvard Goršič j 
Ko pomis l im na tiste m l a d e Poljake, ne m o r e m razumet i , 

zakaj se je tako deco pušča lo v klanje b rez vsake koristi . Ker ti 
niladi n iso pozna l i nevarnos t i , so bili p o g u m n i bolj kot drugi , 
toda kaj, ko pa si imel na koncu m a r š a n a m e s t o 500 le 200 
ljudi.V svoji korajži je v eni uri postreljal vse naboje , n a d o m e 
stila pa ni bilo dobit i in lahko si predstavl ja te njihov žalostni 
konec. No, pri tej p remes t i tv i pa m e je čakalo nekol iko bolj 
'agodno življenje. Pri teh krofarjih je bilo le nekol iko d rugače , 
f̂ iso jih gnali v t ako h u d e m e t e ž e , kot Bosance in pri daril ih iz 
Zaledja smo prišli večkra t na vrsto, nego pri Bosancih. Moj 
sluga je šel seveda z m a n o . Obdrža l je svoj bosansk i fes in 
l^rofraji so se ga bali kot Senegalca. Če je šel za m e n e po 
dodatno h r a n o , se je zadr i : »Pro pana generala!«, so takoj vsi 
poskočili in m u dali p rednos t . Pa tudi pri »fasungi« s em 
dostikrat dobro zvozil. To sicer ni lepo, je bilo pa prakt ično , 
zaradi tega m e ni s ram. Sem n a m r e č v življenju prevečkra t 
dobil le to, kar je d r u g i m ostalo, ali pa je za m e n e kar 
^nianjkalo. Danes na konju , jutri bos v bla tu . Zaradi tega ne 
smeš tarnat i . , 

Moj sluga je bil dobre volje. Opazil je, da m e v e d n o bolj muč i 
^l^lepni r evmat i zem. Zjutraj s e m se komaj dvignil na noge , 
pozneje pa so se mi toUko ogrele, da s e m lahko hodil . Torej je 
obstajalo upanje , da zapus t iva fronto. Res s em po štirih d n e h 
dobil nakazn ico za obvezoval išče in že sva romala na s aneh 
Po karpatskih s e rpen t inah v Sza tmar Nemethy . Tako s em bil 
^tiri t edne v bolnišnic i m e d samimi Madžar i . Naučil s em se kar 
^^kaj njihovih pesmic , ki so mi še dost i pozne je prišle prav. 
!j^habilitacijo s e m po s t r ičevem pos redovan ju nadaljeval v 
'obelbadu pri Gradcu. K o m a n d a n t zdravil išča, star major nas 
1̂  hotel učiti reda in discipl ine: ob sedmi uri vstajati, ob deveti 
^ri zdravniški pregled, ob dese t ih malica itd. No, bilo nas je kar 
" ^ ^ M , ki se t e m u r e ž i m u n i s m o pokori l i . Saj smo hoteli 
Predvsem mir p red o g a b n i m kasa rn i šk im življenjem. Saj 

n i sem prišel v lu tkovno gledališče. V nedeljo smo imeli mašo 
na p ros tem. Major m e je določil, za poveljnika vseh ranjencev, 
ki zmore jo peš k maši . »Toda skrbite za red, s t rumnos t in 
disciplino!« Ho, ti teater! Mnogi so hodili ob palici ali berglah in 
jaz naj p r ikorakam z njimi k maši v p r u s k e m p a r a d n e m 
maršu ! Lahko je bil zadovoljen, da smo vobče prišli. Nekdo je 
pri maši igral na ha rmoni j , majorjeva žena pa je zapela »Ave 
Mariiiiuiija!« Seveda je bilo krasno . 

Kmalu je bilo tudi mojega zdravil iškega bivanja konec in 
mora l sem se javiti na poveljstvu v TuUnu blizu Dunaja. V 
nedeljo dopoldan sem na glavnem trgu srečal m n o g o oficirjev. 
Takih seveda, ki so p o d o b n o kot jaz prišli iz raznih bolnišnic in 
se odpravljajo spet na fronto. Pa tudi takih, ki so bili z 
zaledjem oženjeni in so le »vzgajali« vojake za fronto. Take 
s em »spoštoval« še posebe j , ker so bili povečini Nemci . Sprva 
so mi znanc i , ki sem jih srečeval, odzdravljali dokaj malomar
no , kot se pač odzdravi n e p o z n a n e m u . Končno se le eden 
oglasi: »Ježeš Marija, Cirile! Ja j sem tje nep repozna l !« Da, bil 
s em 27 let star, siv in suh kot treska, toda sposoben za 
nadaljnje klanje... 

N o Po l j skem 
Vojna je nepri jetna stvar, a ne za vsakega. Eni so v vojni 

obogateli , drugi so postali s i romašni , najbolje pa so jo odnesl i 
tisti, ki so bili zaradi kakršnekol i ma jhne te lesne h ibe razpore
jeni v zaledje, v pisarniško s lužbo v topli sobi. Za take bi l ahko 
vojna trajala tudi deset let. Tudi kot specialist v eni ali drugi 
stroki, se lahko izogneš prv im bojnim linijam. Pešadijec, 
bedak pa je v prvi liniji. Tudi jaz sem bil tak. Seveda pa tudi pri 
t em ni vseeno , kje je tvoj posel . Ofenziva te v celoti izčrpa - če 
ne dobiš kakega dobroho tnega strela. Defenziva pa izčrpava 
p r e d v s e m živce. Na Poljskem smo bili v ofenzivi. H u d o je, če 
se ti sovražnik postavi v bran , ko imaš za seboj 30 ali 40 k m 
hoje in bojev. Ves izčrpan smeš na novo kopat i jarek, bolj za to , 
da se z de lom nekako preslepiš in n imaš časa misliti na 
nevarnos t , ki ti s talno preti . Hrana pr ide, če pr ide . Hkrati z njo 
pa še kakšno obvestilo, da b o m o v kra tkem zamenjani . To pa 
so v resnici le izmišljotine. Ruski sovražnik je običajno streljal 
največ ponoči , zelo ž ivahno in na tančno : p u š k e so imeli 
pr ipravl jene za nočni strel na posebn ih pods tavkih in naperje
ne proti naš im položajem. V takih pr imerih s m o kar čutili, da 
se b o d o to noč gotovo umakni l i in mi b o m o spet galopirali za 
njimi. Največkrat se je zgodilo tako, da je bila d rugo jutro 
njihova bojna linija p razna , edino na vsakih 100 korakov je bil 
po en vojak, ki je streljal kot nor vso noč s kakimi pe t imi 
pr ipravl jenimi puškami in s t em povzročal vtis, da jih je cel 
bata l jon. 

Ob neki pr i ložnost i so se Rusi tako hitro umakni l i , da j im 
n i s m o mogli slediti. Postavili smo le straže. Ena od teh s traž je 

zajela izgubl jenega ruskega oficirja. Kot že večkrat , s em tudi 
tokrat nastopi l kot to lmač n a š e m u k o m a n d a n t u , ki je zasliše
val Rusa. M o r a m pr izna t i , da sem užival ob odgovor ih , ki jih je 
ujetnik dajal n a š e m u k o m a n d a n t u . Med d r u g i m ga je koman
dant tudi vprašal , kako daleč se še mislijo Rusi umikat i . 
Odgovoril je: »Do Urala je še daleč.« Ko ga vpraša k o m a n d a n t : 
»Kaj pa po tem, ko doseže te Ural?«, odgovori on: »To vprašam 
jaz vas, kaj bos te vi naredi l i , če b o m o mi ob uralski s teni , vi pa 2500 k m daleč od domovine?« In p rav je imel: to je uničilo 
Napo leona in pozne je tudi Hitlerja. 

Pozneje, m e d d r u g o vojno, s e m Hitlerjev n e u s p e h na ruski 
fronti tudi zaradi tega razgovora prerokoval , ko so m e zasliše
vali marca 1945 gestapovci . To prerokovanje je z abe l eženo v 
zap i sn iku Gestapa, jaz pa s em seveda zadnj ih nekaj mesecev 
d r u g e svetovne vojne preživel v D a c h a u u . 

Prvega maja 1916 ob pet ih zjutraj je začel ruski general 
Brusilov splošni napad na našo fronto. Pripravljen s em bil na 
vse. Če ti usoda toliko časa p r i zanaša , m o r a š računat i s t em, da 
l a l ^ o pr ideš tudi ti n a vrs to . Dobro! Obril, umil in preoblekel 
sem se, da b o m šel v večna lovišča, kot se spodob i . V ž e p u s em 
imel m a m i n o p i s m o in 200 cigaret za pomir jenje živcev. 

Zatuli prva pa druga , tretja... šes ta grana ta . Skoro is točasno 
pa še ena serija v malo d rugačn i melodiji . Nato štirje izstrelki z 
melodijo, kot zacvili t ramvaj na ovinku . Aha, ta je ta težka! In 
vse to na moj odsek. Sedaj vem. Na mojih 400 ko rakov fronte 
je naper jen ih 16 topov. Opazovalci v prvi ruski liniji dirigirajo 
izstrelke: p rek ra tko , p reda leč itd. Dobro so organiz i rani . Iz
brali so si najprej mojo p rvo t raverzo n a levem krilu. Traverza 
je ovinek v s t re l skem jarku. Če teh t raverz n e bi bilo, bi vsak 
topovski strel učinkoval daleč na vse s t rani . Tako pa se uč inek 
omeji na pros tor m e d d v e m a t r ave rzama . Sedem t raverz je 
bilo, oddal jenih m e d sabo 50 korakov.*Spravili so se nad prvo. 
Ko s e m to začuti l , s e m vo jakom ukaza l umik . Čez pol ure je 
bila t raverza z ravnana . Sedaj p r ide n a vrsto druga . Takoj je 
bilo t reba vojake spet ods t rani t i iz neva rnega območja . In tako 
napre j . Tu in t a m m e d vojake na h i t ro razdel iš nekaj cigaret. 
Pri t em opaziš , kako te gledajo. P res t rašene velike oči mlajših 
in m i r n e oči s tar in. Eden drži cigareto n e r v o z n o m e d prsti in 
vleče na vse kriplje, d rug i jo žuli m e d us tn i cama , da je že vsa 
mokra , tretji jo ima pri lepl jeno na s p o d n j e m »žnablju« in z na 
pol zapr t imi očmi gleda v z rak in pos luša melodi jo topovske 
m u z i k e . 

Tako je koncer t trajal štiri noči in pet dni . Zblazne la sta s a m o 
dva vojaka. 5. maja je prišlo povelje za u m i k v tretjo linijo, ki je 
že sk rbno pr ipravl jena. Sreča, da Rusi n iso imeli navade takoj 
slediti, zlasti skozi goščavo. Zato s m o n e m o t e n o dosegli tretjo 
linijo. Temeljito zgrajene u t rdbe p a so bile le ob cest i , da je bil 
general v inšpekciji zadovol jen , v ozadju pa so bili jarki le 
naznačen i . . . 2 
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ZDRAVNIK SVETUJE 

ZDRAVSTVENI DOM CELJE 

Tita Ftirst Koren, dr .med. , 
spec . psihiatri je 

St res nas 
v s a k d a n j i 

Besedo stres p o z n a skoraj 
vsak. Postala je znač i lnos t 
našega časa. Le m a l o k d o pa 
ve , da ima stres dve plati. 
Loč imo poz i t ivno in nega
t ivno ob l iko (evstres in di-
stres) , obe sta nujni . Telo in 
duša s e na s tresne dejavnike 
odzove ta z obrambo , nato pa 
s prilagoditvijo. 

Stres, v p o m e n u , ki n a m je 
bl izu , sodi več inoma m e d ne
gat ivne obl ike. Najpogostejše 
so izguba bližnje osebe (otro
ka, zakonskega par tner ja , 
s taršev. . . ) , v isoko na lestvici 
pa so tudi r azveze , b rezpose l 
nost , z njo povezana socialna 
ogroženos t , bo lezn i , menjave 
s lužb , okolja.. . 

Predstavljajmo si eno od si
tuacij , ki na s dolet i nepr iprav
ljenega. Dogodek torej , ki nas 
vznemir i ali prest raš i . Telo se 
odzove z zunan j imi znaki : sr
ce hi tro utr ipa , po t imo se, ze
nici sta razširjeni, d ihanje je 
p o s p e š e n o , miš ice so nape te 
in pr ipravl jene bodis i n a beg 
ah na boj . Tako s m o se odzi
vali v p radavnin i , t akšne so 
tud i reakcije živali. Pravi loma 
je s t res situacija, ki traja kra
tek čas, odvisno od vseh 
m o ž n o s t i pa se od ločamo 
m e d » u m i k o m ali spopa
dom«. Ko je nevarnos t m i m o , 
se o rgan izem (telo in duša) 
pomir i in v rne v prejšnje sta- ^ 
nje. i 

Drugačno p o d o b o pa us- j 
tvarja t.i. kroničn i - m o d e r n i 
stres. Ta lahko traja tako dol
go, da o rgan izem p o p o l n o m a 
izčrpa. Predstavl jajmo si de - j 
lovno mes to , ki od nas zah te 
va preveč , kjer s m o nepres ta
n o nape t i in kjer m o r a m o pa
ziti na vsako be sedo , korak. . . 
Že zjutraj ob n a s t o p u dela -
po m o ž n o s t i po s labo prespa
ni noči - se začnejo skrbi , 
kako preživet i delovni dan . j 

Delo v okolju, ki je nepri jaz
no , pripelje do situacij , v kate
rih se ne z n a m o odzvat i kri
t ično in smise lno . Ne spozna
m o nevarnos t i po p o m e m 
bnos t i , vsaka nep redv idena 
situacija na s iztiri. Reakcije so 
za to n e u s t r e z n e in na ta nač in 
us tvar jamo pri sebi in sode
lavcih zača ran krog. Na pri
j azno besedo se o d z o v e m o s 
sumničen jem, da ima naš so-
besedn ik »nekaj za h r b t o m in 
da rovari«, prav tako pa tudi 
na smise lno in dobronamer 
no kri t iko. Sčasoma se znaj
d e m o sami , »vsi so proti me
ni, n ihče m e ne r a z u m e , teža
ve n o s i m s seboj domov. . .« 
Svojo jezo in n e m o č po mož
nosti s t r e semo na nebogl jene 
- na d r u ž i n o (otroke, par tner
ja) , oz . na tiste, ki s s t resno 
situacijo nimajo povezave . 
Tudi t a m doživ imo nerazu
mevanje , kar p o n o v n o 
v z p o d b u d i enake obču tke 
osamljenost i in vsesplošnega 
odklanjanja . 

Kot psihiatrinja se v a m b u 
lanti v sakodnevno srečujem 
prav s t akšn imi si tuacijami. 
Najpogostejši stavki so: »Nih
če m e ne r azume . . , moj šef je 
nemogoč . . . , d o m a so odnos i 
sk rhan i , slabi. . . , de lam, pa ne 
n a r e d i m nič prav. . . , grozijo 
mi z o d p u s t o m , če ne b o m 
sprejela tega dela.. . , vse noči 
b e d i m in razmiš l jam, kako 

naj reš im vse, kar se je nabra
lo...«. Moj znači lni odgovor je, 
da t akšno stanje ni nas ta lo 
čez noč in da ga hi tro tudi ne 
b o m o rešili. V pogovor ih po
časi skupaj i ščemo rezerve , ki 
jih ima vsak od nas in jih 
s k u š a m o mobil izirat i . Z zdra
vih za pomir i tev prav gotovo 
n e reš imo st iske, na sp ro tno , 
lahko jo povečamo , saj ustva
r imo lažno ravnovesje , v ka
te rem je človeku na zunaj laž
je, p rob lemi pa ostajajo nere
šeni oz. se kopičijo. 

Vzroka kroničnega stresa 
velikokrat ne m o r e m o odpra
viti v ambulan t i , za to n i m a m o 
niti možnos t i . Kako spremeni
ti šefa, ki se razburi za vsako 
malenkost? Od tod izvirajo na
vodila, da lahko s p r e m e n i m o 
le sebe in svoje reakcije na 
s t resne situacije, da lahko s 
svojim vedenjem vplivamo na 
okolico. Pozitivni vzorec na 
negat ivno situacijo o d v z a m e 
ostr ino, z n a s m e h o m in prijaz
nostjo »nasprotniku odvza
m e m o orožje« in bitka je prak
tično dobljena. To se sicer be
re in sliši lahko, vendar je tež
ko začeti , saj zahteva od nas 
d rugačne odzive, kot smo jih 
bili vajeni. A se splača! 

Življenja brez stresa ni! 
Razlika pa je, ali je stres sta
nje, ki traja in nas uniči , ali pa 
je to le pogos ta negat ivna in 
pozi t ivna situacija, v kateri se 
zna jdemo , jo reš imo in pre
de lamo . Ne delajmo si utvar, 
da bo šlo vedno z lahka , že 
zače tek pa p o m e n i več kot 
vse ostalo. 

KAJ BI DANES KUHALI? 

Piše: MAJDA KLANŠEK 

Namstek z ohrovtom 
in sirom, 
ocvrta zelenjava, 
sadna krema s skuto 
in biskvitom. 

N a r a s t e k z 
o h r o v t o m in si rom 

Potrebujemo: 1 kg krompir
ja, sol, žlico masti, 1/4 kg ohrov-
ta, 10 dag ementalskega sira, 
četr t 1 mleka, 2 jajci, drobnjak. 

Priprava: kuhan krompir 
olupimo, narežemo kot za so
lato in solimo. Na maščobi du-
šimo ohrovt, narezan na re
zance. Kožico rahlo namasti-
mo, vanjo naložimo polovico 
krompirja in ga potresemo z 
naribanim sirom. Nato naloži
m o plast dušenega, osoljenega 
ohrovta in plast krompirja. Pre
lijemo z mlekom, v katerem 
smo razžvrkljali jajci, in peče

m o še 10 minut v pečici. Jed 
potresemo s sesekljanim drob-
njakom in ponud imo za kosilo 
ali večerjo z ocvrto zelenjavo. 

O c v r t a z e l e n j a v a 
Sestavine so za 4 osebe , za 

pr ipravo po t r ebu j emo 20 mi
nut za cvrenje 8 minu t . 

Potrebujemo: za testo: 15 
dag moke , 2 jajci, 2,5 dl mle
ka, žlico olja. 

Zelenjava: 4 male bučke , 
pol jajčevca, 1 paradižnik , 4 
cvetove cvetače, olje za cvrt
je, sol, poper . 

Priprava: v skledi pripravi
m o testo za cvrtje. Dodamo 
rumenjake, sol in olje. Z mešal-
n ikom napraviino gladko testo 

in pus t imo nekaj časa počivati, 
Medtem pripravimo zelenjavo, 
Jajčevce narežemo na tanke 
okrogle ploščice. Opran para
dižnik prav tako. Obe zelenjavi 
ali vsako posebej d a m o v skle
do in posolimo, da se sok izce-
di. Bučki narežemo na okrogle 
ploščice. Pripravimo si cvetove 
cvetače. Segrejemo maščobo 
na 170 stopinj C. Jajčevce ope-
remo pod vodo, da izperemo 
ostanek soli, nato jih obrišemo, 

Nared imo trd sneg in ga do
d a m o pripravl jenemu testu. V 
testo dajemo zelenjavo in jo 
ocvremo tik preden jo postre
ž e m o . Serviramo vroče. 

S a d n a k r e m a s 
sku to in bisJcvitom 

Potrebujemo: 1/4 kg malin 
ali marel ic , 15 dag skute , K 
dag biskvita, 1 dl jogurtj 
s ladkor po okusu . . 

Priprava: sadje pretlačimo, 
dodamo predačeno skuto, nari-
ban biskvit, jogurt in sladkor. 
Dobro premešamo in ponudi
mo hladno. 

LEPOTA IN ZDRAVJE 

A l e r g i j e 
Pomlad je čas intenzivnej

š ih alergijskih reakcij, ki tra
jajo tja do p o z n e jeseni ali 
ce lo zgodnje z i m e (neredko 
pa se preobčutljivost javlja 
kar ce lo leto) . V želji, da bi 
potencia lno ogroženo popu
lacijo posvarili pred najbolj 
nevarnimi alergeni , so n e m š 
ki medic insk i strokovnjaki 
nedavno izoblikovali top les
tvico najbolj pogost ih in naj
bolj nevarnih snovi , ki pov
zročajo hiperegične reakcije 
pri s o d o b n e m človeku. 

Cvetni prah - povzroča se-
neni nahod , vnetje očesne 
s luznice in s p r e m e m b e na di
halih, ki se rade razvijejo v 
as tmo. V Nemčiji je t r enu tno 
registriranih 12 milijonov po
sameznikov, alergičnih n a 
cvetni p rah in pelod, njih števi
lo pa je v n e n e h n e m porastu . 

Ribe in morski sadež i -
znači lna za tovrstno al imen-
ta rno alergijo je slabost, bru
hanje in ostale p rebavne mot
nje, k o ž n e s p r e m e m b e , za
strupitev ipd. Nevarno je zlasti 
Sredozemlje . 

Ugrizi in piki ž u ž e l k (ose, 
čebele, sršeni ipd.) - tovrs tne 
alergije so sicer redkejše, ven
dar pogosto s m r t n o nevarne , 
saj botrujejo c i rkula tornemu 
kolapsu, nezavest i , šoku in 
smrt i . _ 

Sonce - alergije na sončne 
žarke v klas ičnem smislu be
sede ne p o z n a m o . Dejansko 
gre za fotosenzibilnost oziro
ma fotoalergično reakcijo, ki 
jo povzročajo zdravila (anti
biotiki, odvajala, antikonci-
piensi ipd.) in kemikalije (npr. 
u m e t n o sladilo ciklamat). 

Sadje - a l imentama alergija, 
ki povzroči otekline, slabost, 
bruhanje, izpuščaje, srbenje 
ipd. Najbolj pogosto ji botrujejo 
jagode, koščičasto (slive, mare
lice, češnje in višnje) in pečkato 
sadje (jabolka, hruške, kutine). 

Guma in lateks (kondomi , 
gumijaste rokavice, špor tn i 

copati ipd.) - a lergeni se 
sproščajo ob dot iku s sluzni
co in zaradi potenja . Povzro
čajo vnetje kože in s luznic s 
s rbenjem, pečen jem, ragada-
mi, krvavi tvami in bolečina
mi. 

Najboljša zaščita pred'aler
gijami je vsekakor preventiva: 

- preprečevanje neposred
nega stika z a lergenom; 

- pravočasna desenzibiliza-
cija; 

- jačanje imunskega sistema 
in splošne odpornos t i organiz
m a . 

Kadar pa se težave že poja
vijo, potrkajte pri svojem 
zdravniku ali stopite po nasvet 
k i z k u š e n e m u farmacevtu. 
Pomagate pa si lahko tudi s 
sredstvi iz domače zeliščne le
karne in s komplementarno 
medic ino (zlasti učinkovita je 
a k u p u n k t u r a ) . 

BIO 
KOLEDAR 

GREMO PO GOBE 

N i v s e s t r upeno , 
k a r počrni al i p o m o d r i ! 

Na pragu n o v e g a tisočlet
ja s o n e k a t e r e vraže , k i so 
bi le v preteklost i zakoreni 
n jene m e d l judmi , ž e kar 
n e k o l i k o s m e š n e . 

Ena i z m e d t a k š n i h z m o t je 
tud i ta, da naj bi bi le gobe , ki 
sp remen i jo b a r v o , ko se jih 
d o t a k n e m o ali j ih p r e r eže -
m o , s t r u p e n e . Gobe kar 
n a e n k r a t dobi jo č rn ikas to , 
m o d r o , s ivkas to ali ze lenka
s to b a r v o . Zaradi nekaj gob , 
ki sp remen i jo b a r v o in so 
n e u ž i t n e ali p a s t r u p e n e , so 
tud i os ta le gobe , ki pa j ih je 
precej več , n e u p r a v i č e n o ob
t o ž e n e s t r u p e n o s t i . Zaradi 
g r e n k o b e (kar p o v e t ud i nje
govo ime) g renk i g o b a n , ja
s n o , ni už i t en . S t rupen pa je 
vražji g o b a n . Oba ob p r e r e z u 
p o m o d r i t a . 

Meso p o m o d r i tud i pri prav 
dobr ih gobah . Takšne gobe 
so : r u m e n i goban , lepi goban , 
que le tov goban , kostanjeva 

pols tenka . Počrnijo tudi tako 
d o b r e gobe kot so : gabrov 
dedek , b r ezov dedek , b r ezov 
turek, t repet l ikov tu rek in še 
kar nekaj vrst jih je. 

Ena i zmed b a r v n o spremi
njajočih se gob je tudi ž a m e 
tasti goban . S p o z n a m o ga po 
t em, da ima po v rhu k lobuka 
prav žametas to barvo . Meso 
tega gobana pa pos t ane ze
lenkas te barve , ko ga prere-
ž e m o . Raste od spomlad i , to
rej bi ga l ahko že ta čas našli , 
in ponavad i jih je več skupaj . 
Sicer je pogojno už i ten , ven
dar pa je pečen aH k u h a n celo 
zelo dober . 

Spreminjanje b a r v naj to
rej pri gobar ju n e vzbuja 
s t r ahu . Gobe m o r a m o pač 
d o d o b r a spozna t i , ko bo na
še znan j e p o p o l n o m a z a n e s 
ljivo, pa b o d o tud i s t rahovi 
izginili. 

AMADEO DOLENC 
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MOJA POKOJNINA 

Odgovori o upokojevanju 
fiov zakon o pokojnin-

jlcem in inval idskem zavaro
vanju, ki velja od 1. januarja 
2 0 O O , je prinesel v s lovenski 
pokojninski s i s tem vel iko 
jprememb. Čeprav se bodo 
določila zakona uveljavljala 
postopoma v naslednjih de-
jetih letih, marsikoga ž e se
daj zanima, kdaj se bo lahko 
upokojil. V sodelovanju s Pe
trom Šalejem, vodjo oddelka 
za pokojninsko in invalidsko 
zavarovanje pri celjski enoti 
ZPIZ, b o m o odgovarjali na 
vaša vprašanja. Pošljite jih 
na Novi tednik, Prešernova 
19, Celje, z oznako Pokojni
na. 

Decembra s e m dopolni la 
2 8 let de lovne dobe in 51 let 
starosti. Rodila in vzgojila 
sem enega otroka, s e m inva-
JjdJI. kategorije invalidnosti . 

Kdaj se b o m lahko upokojila, 
ali i m a m kot invalid možnost 
predčasne upokojitve? 

Zakon o pokojninskem in 
invalidskem zavarovanju (Ur. 
1. RS, Št. 106/99) sicer ne ureja 
več možnos t i p redčasne upo
kojitve, temveč se v vseh pri
merih zahteva izpolnitev mini
malnih upokoji tvenih pogo-
jeV. Kljub temu je v p rehodnih 
določbah zakona (396. čl.) 
uveljavitev predčasne pokoj
nine še vedno rnogoča pod 
pogoji, določenimi v prejš
njem zakonu , za naslednje ka
tegorije zavarovancev, kate
rim je na dan 31. 12. 1999 
manjkalo pet let starosti ali 
pokojninske dobe aH manj do 
izpolnitve pogojev za pridobi
tev pravice do predčasne po
kojnine po prejšnjih predpisih: 

- zavarovanci, ki so do 31. 
12. 1999 pridobili pravico do 
denarnega nadomest i la za pri
mer brezposelnost i . 

- zavarovanci, ki jim je do 31. 
12. 1999 preneha lo delovno 
razmerje zaradi stečaja, likvi
dacije ali prisilne poravnave, 

- zavarovanci , ki so imeli na 
31. 12. 1999 s ta tus delovnega 
invalida II. ali III. kategorije, 

- zavarovanci, ki jim je do 31. 
12. 1999 preneha lo delovno 
razmerje b rez lastne krivde 
pred uvedbo stečaja podjetja 
in so bih do 31. 12. 1999 prijav
ljeni pri Zavodu za zaposlova
nja. 

Pod predpos tavko, da ste 
postali delovni invalid II. kate
gorije invalidnosti pred 31. 12. 
1999 ter da ste še vedno zava
rovani, bi se lahko predčasno 
upokojili po že omenjeni do
ločbi 396. čl. o b svojem 53 letu 
starosti, ko bi že dopolnili 30 
let pokojninske dobe , kar je 
pogoj za pridobitev pravice do 
predčasne pokojnine za žen
ske po prejšnjem zakonu . Gle
de na to, da se lahko upokoji te 
po določbah starega zakona, 
vam znižanje s tarostne meje 
zaradi otrok n e prinaša nobe
ne boni tete , kajti ta določba je 
novost novega zakona o po
kojninskem in invalidskem 
zavarovanju, ki je ni mogoče 
uporabit i v pr imeru , ko se 
upokojujete po določbah sta
rega zakona. 

Stara s e m 4 8 let in b o m 
imela 1. 8. 2000 32 let delov
ne dobe. Imam enega otroka. 
Sama s e m še vedno v delov

n e m razmerju. Mož je prijav
ljen na zavodu za zaposlova
nje, je invalid III. kategorije 
in dobiva s a m o nadomest i lo 
za to kategorijo invalidnosti. 
Zanima me, kdaj s e b o m lah
ko redno upokojila, kakšne 
možnost i imam, če os tanem 
brez zaposl i tve kot tehnološ
ki v išek ali če je uveden ste
čaj? Imam v tem primeru 
kakšno možnost za predča
sno upokojitev in /a l i s e m 
upravičena do kakšnega dru
gega nadomest i la do redne 
upokojitve? 

Zaradi skopih osebnih po
datkov (rojstni da tum) vam 
lahko možnos t prvega pogoja 
redne upokojitve ugotovimo 
le približno. Ta bi bila lahko v 
jesenskih mesecih leta 2007, 
upoštevajoč znižanje starost
ne meje zaradi otrok, ob po
goju, da ste ves čas do upoko
jitve zavarovani. Možnost 
upokojitve pod ugodnejšimi 
pogoji v pr imeru , če vam de
lovno razmerje p reneha zara
di stečaja ali iz naslova tehno
loškega viška, nov zakon o 
pokojn inskem in invalidskem 
zavarovanju ne poziia. Od 1. 1. 
2000 dalje nimam*o pravne 
podlage za predčasno upoko
jevanje, razen pri tistih zava
rovancih, ki so na dan 31. 12. 
1999 izpolnjevali določene po
goje ter se lahko upokojijo po 
določbah starega zakona o 
pokojninskem in invalidskem 
zavarovanju. Tisti, ki j im de
lovno razmerje p reneha neod
visno od njihove volje so na
poteni najprej na zavod za za
poslovanje ter tam uveljavljajo 
pravico do nadomest i la za 
b rezpose lnos t . 

IŠČEMO DOM 
Več informacij o i zgubl jenih ps ih lahko dobite v hote lu in 

zavet i šču za žival i Zonzani v Jarmovcu pri Dramljah na 
telefonu 749-06-00 ali na sp le tn ih s traneh h t t p : / / c o m e . t o / 
z o n z a n i . 

Dva meseca starega križanca... 

...in leto in pol staro križanko so 27. maja našli v Kasazah 
pri Žalcu. 

http://come.to/
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Dogma 
Dva angela, ki sta bila za

radi manjših nesporazumov z 
Bogom pred časom izgnana 
na zemljo, najdeta luknjo v 
pravilnikih in s tem način, da 
se vrneta v nebesa. Vendar se 
ne zavedata, da bosta z vrni
tvijo dokazala, da je Bog (ajs. 
Boginja) zmotljiva, in da do
kazati to pomeni uničenje ob
stoja samega. Tega pa se še 
preveč dobro zaveda Meta-
tron, Božji glas, ki zaradi Bož
je odsotnosti naloži nalogo us
tavljanja angelov poslednji ze
meljski potomki Jezusa Kri
stusa, ki dela v bolnišnici za 
opravljanje splavov in ima 
trenutno ravno versko krizo. 
Ko je komajda prepričana, da 
mora pomagati, se ji na poti 
pridružita najprej dva prero
ka, od katerih eden ne govori, 
drugi pa govori, vendar le o 
seksu, nato pa še 13. apostol, 
ki je iz svetih spisov izpadel, 
ker se je večini odgovornih 
zdelo malce neprimerno, da je 
črnec. Naloga pa je še težja, 
kot je videti, zaradi čudnih 
sodelavcev, kajti nekomu dru
gemu hi uničenje obstoja po
vsem odgovarjalo, zato jim ne 
namerava dovoliti, da doseže
jo svoj cilj... 

Dogma je že oh nastajanju 
sprožila kar veliko protestov, 
čeprav se je kasneje i^e skupaj 
dokaj umirilo. Dogma se je 
ves čas tudi zavedala, da bo 
nekaterim trn v peti - zato 
dolgi in duhoviti prednapisi 
ob začetku filma. Dogma se 
tudi zaveda, da pravzaprav, 
karkoli rečeš ali narediš, ne
koga skorajda moraš užaliti, 
nekdo se s tabo zagotovo ne 
bo strinjal, zato na žalitve in 
strinjanje sploh ne pazi. Toda 
še vedno je to, kot bi rekel 
Shakespeare, much odo 
about (almost) nothing, veli
ko hrupa za (skoraj ) nič. 

Kevin Smith (ki je postal 
slaven z nizkoproračuncem 
Clerks) je sicer glede na svoje 
nizkoproračunske preteklosti 
zbral zavidanja vredno ekipo 
igralcev, toda mešanica stri-
povskega razmišljanja, inte
lektualnih na pol ateističnih 
ter kritičnih debat o religiji in 
nekaj dramatiziranih akcij
skih pokolov do neke mere 
pokvari filmski ritem - morda 
je prava beseda »uravnoteže
nost«. Ne povsem, seveda. 
Pregrob sem. Najboljša stvar 
so tiste debate. Ki so duhovite. 
In premozgane. Očitno se je 
zbrala kopica ustvarjalcev, ki 
so imeli zelo podobne poglede 
na stvari. ZatQ pa je akcija 
vsiljena, nastavljena v film le 
zaradi pisanosti in šokiranja. 

Še bolj to velja za nasilje, ki ga 
sploh ni veliko, a še to je pre
več. Tole bi moral biti intelek
tualističen, lahkoten film, ki 
se dogaja v glavah, Woody 
Allenovski film, in kadar se 
temu prepusti, je duhovit do 
onemoglosti. Potem pa pride 
streljanje. V nulo. Kevin Smith 
verjetno drugi Alllen noče biti; 
raje je manj potentno naiven. 
Toda če bo hotel nadaljevati, 
rasti kot ustvarjalec (karkoli 
to pomenil), se bo moral odlo
čiti... ali pa akcijo zastaviti 
bolj prepričljivo. Ali pa si vsaj 
nabaviti dovolj denarja za 
boljše posebne efekte. 

Od igralcev je verjetno naj
boljši Alan Rickman (Umri 
pokončno) kot rahlo naveli
čani in cinični Metatron. Sal-
ma Hayek kot večna muza je 
vredna inspiracije, Ben Aff-
leck. Matt Damon. Linda 
Fiorentino. Jason Lee, Jason 
Mewes in sam Kevin Smith 
so nekje na sredini igralske 
lestvice, bolj na dnu je Chris 
Ročk, ki sicer odlično čveka, 
zato pa vmes, ko mora utih
niti, ne ve, kam bi gledal, in 
mu je skoraj nerodno. Moraš 
imeti kamero na sebi, da 
učinkuješ, kaj, fant? Alanis 
Morissette kot Boginja ima 
tako malo opravkov, da jo je 
skorajda nesmiselno ocenje
vati - ampak v redu, njen 
nastop je gledljiv. Verjetno bi 
lahko bilo tudi obratno. Za
ključek? Nekaj trdih in sme
šnih na račun moderne cerk
ve, ugotovitev, da je vera pre
pričanje in da prepričanje na
redi več slabega kot dobrega, 
je enako film predvsem za 
tiste, ki jim ravno Allenovska 
suha intelektualnost ne godi, 
malce naivnosti, kombinira
ne s simpatičnimi ali celo 
rahlo vulgarnimi srednješol
skimi manirami, pa jih ne 
moti. 

PETER ZUPANC 

NE PRESUŠITE 
NA RADIU CEUE 

N E D E U A , 4. J U N I J A , OB 10.10 
N E D E U S K I Z M E N E K 

Tokrat bo ta sladek. Ivica Burnik bo n a m r e č gostila profeso
rico Mar inko Dobnik, ki je profesuro zamenjala za izdelavo 
odličnih pralinejev Dobnik. 

P O L E T J E PRIDE N A R A D I O C E U E Ž E S. J U N I J A 
V ponedel jek, 5. junija, b o m o celjski radijci pričeli s po le tno 

s h e m o . Lahkotna glasba, veliko koristnih informacij ter poro
čanje o dogodkih v regiji, državi in na tu jem, bodo vodilo za 
naš poletni info val. Kdo je najbolje obveščen na Celjskem? 
Poslušalci Radia Celje! Skušali b o m o biti veseli , ne b o m o težih, 
govorili b o m o ravno toliko kot je po t r ebno in ne preveč. Vse to 
za to , da bi vam bili všeč. Pos topoma b o d o junija iz p rograma 
izginjale neka te re ustal jene oddaje, vendar Je zaradi počitnic, 
ki si jih smejo privoščiti tudi voditelji, kajne? Jeseni vam jih 
znova v rnemo . 

SKRITA KAMERA 
• Generalni direktor RTV Ja
n e z Čadež je v svojem pro
s tem času tudi navdušen in 
u spešen špor tnik . To m u je 
ostalo še iz časov, ko je bil 
novinar in je z raznih t ekmo
vanj in prvens tev pr inašal 
medalje . No, še vedno jih pri
naša , kar je seveda prav. A je 
na robe to, da jih še naprej 
osvaja na novinarskih t ekmo
vanjih. Čadež , ki že lep čas ni 
več novinar, a m p a k je novi
narjem delodajalec, je tako na 
svetovnem prvens tvu novi
narjev v poletnih špor t ih , ki je 
bilo na Švedskem, osvojil dra
goceno zlato medal jo, za kar 
so m u novinarji ze lo hva ležn i . 
Škoda le, da delodajalci n ima
jo svoji špor tn ih prvenstev, 
saj bi na njih z veliko u s p e h a 
lahko nastopal tudi kakšen 
novinar z RTV. 

• Novinarski kodeks , po ka
te rem se b o d o moral i ravnati 
RTVjevci, je stopil v veljavo ip 
sedaj je njegov avtor Uroš 
Lipušček v veliki di lemi. Eno 

izmed določil n a m r e č pravi, 
da se novinarji ne smejo uk
varjati z r ek lamami ali v njih 
sodelovati . A se voditelj od
daje Studio City Marcel Šte-
fančič vesoljni Sloveniji in Li-
puščku v b rk veselo smehlja z 
velikih plakatov, ki reklamira
jo neko z n a n o s lovensko 
podjetje. Kaj bo torej napravil 
v p rvem konkre tnem in v ne
bo vpijočem p r imeru kršenja 
kodeksa odgovorni u rednik 
Lipušček? Kakorkoli že bo 
ukrepal , bo to storil v skladu s 
L č lenom Kodeksa, ki, kot je 
z n a n o , veleva: »Odgovorni 
urednik ima vedno prav.« 
• Darja Groznik, ki je po 
ne spo razumih z bivšim odgo
vornim u r e d n i k o m informa
tivnega p rograma Ladom 
A m b r o ž i č e m od voditelj stva 
TV Dnevnika presedlala za 
urednico Vala 202, se je spet 
pojavila na televiziji. Kot gost
ja v oddaji Miše Molk, Res je. 
Ne ve se, aH zato, da bi je 
gledalci n e pozabil i , ali nema
ra zato, da n a m je na karao-
kah pokazala kako (ne) zna 
peti , aH pa je mogoče s a m o 
želela pokaza t i t is to, kar se 
na radiu n e vidi, okrogel no-
sečniški t rebušček namreč . 
Res je, da zna nezamenl j iva 
Miša v p ravem t r enu tku iz
brati res pravega gosta. 
• Ima pa vsemogočna uredni
ca razvedrilnega programa na
cionalne TV tudi sposobnost v 
pravem trenutku ukiniti, po 
njenem mnenju, pravo oddajo. 
Tako se za vse večne čase in ne 
samo čez poletje, z ekranov 
poslavlja razvedrilna Petka in z 
njo tudi njena voditeljica Ivana 
Šmidov, ki se menda s prvo 
nacionalkino damo M.M. ne 
razume najbolje. Kljub temu 
Ivana pričakuje, da bo v jeseni 
dobila priložnost v kakšni dru
gi razvedrilni oddaji. Morda na 
kateri drugi televiziji? 
• Oboževalci komentator ja 
dirk formule ena na POP TV 
Mirana Ališiča so odprli po
sebno spletno stran na Inter
ne tu . Na njej lahko vsi tisd, ki 
so zamudil i njegovo besediče
nje v prenosu , občudujejo 
cvetke, Id jih je izrekel. Menda 
zanimivega branja ni malo. 

G r e m o v k i n o ! 
Julia Roberts je v Pobegli nevesti igrala z Richardom Ge-

reom. Nagrajenke so: Ana Tilinger, Ces ta XIV. divizije 23 , 3220 
Štore, Kristina Gradič, Zg. Rečica 53 , 3270 Laško in Jož ica 
Pohole , Že lezno 30, 3310 Žalec. Prejele bodo vs topnico Celj
skih kinematografov za ogled filma. 

Tokrat se nagradno vprašanje glasi: v filmu Dogma skupaj 
nas topa ta Ben Affleck in Matt Damon , ki sta se ž e p r ed t em 
uveljavila kot u spešen scenarist ični in igralski par. V ka te rem 
filmu? 

Odgovore pošljite na Novi tednik, Prešernova 19, 3000 
Celje, do ponedel jka, 5. junija. Izžrebali b o m o tri dob i tn ike 
vs topnice za ogled filma. KINO 

Celjski kinematografi si 
pridržujejo pravico do spre
m e m b e programa. 

Union: od 1. do 7.6. ob 
18.30 in 21. romant ična kome
dija Nott ing Hill, 2 in 3. 6. ob 
23.15 satirična komedija Dog
ma. 

Mali Union: od 1. do 7. 6. 
satiriča komedi ja Dogma. 

Metropol: 1. do 7 6. ob 
1730 in 20.30 zgodovinski 
spektakel Gladiator, 2. in 3. 6. 
bo preds tava tudi za ponoč
njake, ob 23.30. 
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Jože Potrebuješ, Natalija Verboten in Aleš Svetlin, i 

Z a n i m i v a t r i pe resna 
dete l j ica 

Ob A l p s k e m v e č e r u n a 
Bledu s m o ujel i t u d i z a n i m i 
vo g l a s b e n o t r o j k o , k i jo 
poznava lc i d o m a č e z a b a v n e 
glasbe p r a v go tovo d o b r o 
pozna jo . 

Dama v sredini je vse bolj 
uspešna pevka in tudi organi-
zatorica ter voditeljica Nata l i 
ja Verbo ten , ki je p red do
brim m e s e c e m na s lovenski 
televiziji zamenjala Jože ta 
Galiča. Natalija Verboten je 
zdaj redaktor ica nove nedel j -
ske g lasbene oddaje »Vsakda
njik in praznik«, ki je nado 
mestilo za prejšnjo Po d o m a 
če. Tudi zaradi te nove vloge 
je Natalija med glasbeniki vse 
bolj iskana, saj je od nje odvi
sno, kdo se bo v oddaji l ahko 
predstavil. Tako so bili Natali-
jinega vabila veseli tudi Vitezi 

polk in valčkov, ki b o d o v 
s tudiu lahko zaigrali kar tri 
sk ladbe in povedal i nekaj 
svežih poda tkov o skupini , ki 
deluje že šesto leto. 

Levo ob Nataliji je J o ž e Po
t r e b u j e š , n e u m o r n i vodja Ču
kov, ki so letos preseneti l i n a 
festivalu s lovenske polke in 
valčka ter prepričljivo zmaga
li. J o ž e je bil nad z m a g o tako 
navdušen , da so se takoj lotili 
novih ' n a r o d n o zabavn ih 
skladb in kma lu bo izšla ka
seta . 

Ob Jože tu in Nataliji pa je 
še Aleš Svet l in , eden i zmed 
bra tov Svetlin, ki imajo svoj 
ansambe l , sicer pa fantje po
magajo pri sneman ju d rug ih 
skup in , saj so vses t ranski 
g lasbeniki . 

T. VRABL 

P e v k a dobre vol je v Laškem 
v Kul turnem cent ru Laško bo jutri, 2 . junija ob 2 0 . 3 0 , koncer t 

Alenke Pinterič, pionirke pop-beat-rock glasbe, izvajalke jazza, 
balad, šansonov, musicalov in operete, v zadnjem času pa jo 
poznamo zlasti kot kantavtorico, ki s kitaro in duhovi t imi 
domislicami razveseljuje številno občinstvo. Bo.J. 

Z l a t a plota N i k e 
Ob 10. obletnici delovanja je g lasbena za ložba Nika števil

nim d o m a č i m in h rvašk im g lasben ikom podeli la zlate , srebr
ne, p la t inas te in d i a m a n t n e plošče in izdala a l b u m s šestnaj
stimi uspešn icami pril jubljenih pevcev in skupin . Na a l b u m u 
Zlata plata - Glasnih 10 let Nike b o m o tako lahko pos lušah 
uspešnice Adija Smolarja, Plavega orkestra , Mar te Zore , 
Petra Graša in drugih . Bo.J. 

M e d najbol jš imi v E v r o p i 
Kvinte t Dor i j e d o s e g e l iz

j emen u s p e h n a kva l i f ikac i 
jah, k i so b i l e v Ass l a r ju b l i 
zu F r a n k f u r t a . P o m e r i l o se 
je 25 n a r o d n o z a b a v n i h a n 
samblov iz Nemči je i n 11 i z 
tuj ine, m e d n j i m i k o t e d i n i 
iz S loveni je Kvin te t Dor i . 

- Uvrstili so se v finale grand 
Pnxa n a r o d n o zabavne glas
be, ki bo 13. ok tobra v Mera-
nu v Italiji. V finalu bo nas to
pilo pet n a r o d n o zabavn ih 
ansamblov iz Nemčije in prav 
toliko iz d rug ih držav. Vodja 
Kvinteta Dori Boris Razbor-
^ek je o vel ikem u s p e h u po
sedal: »V k o n k u r e n c o s m o 
Poslali več skladb, organiza
tor pa je izbral Naj poje ti 

moja t roben ta v n e m š k i iz
vedbi.« 

Kvintet Dori je začel s sne
man jem d r u g e kasete . Prve 
štiri sk ladbe bo posne l v stu
diu Dinamic v Velenju, pri njih 
pa sodeluje Oto Pestner . V 
d r u g e m sklopu b o d o p o s n e h 
štiri sk ladbe z Rajkom Vavpo-
t ičem, računajo pa tudi na so
delovanje Bojana Zemeta in 
Vere Soline, kater ih sk ladba 
Avto moj ne ve je pos ta la 
polka leta v Sloveniji. 

T.VRABL 

Z a i g r a j m o , z a p o j m o 
O b 25- le tn ic i j e a n s a m b e l 

Eka r t v d o m a č e m k r a j u P re -
pol je p r i p r a v i l ve l ik k o n c e r t 
n a r o d n o z a b a v n e g l a s b e , ki 
je p r ivab i l m n o g o l judi od 
b l i z u in d a l e č t e r po t rd i l , d a 
i m a a n s a m b e l p o vsej Slove
nij i p a t u d i v tu j in i ve l iko 
pr i ja te l jev . 

Ob jubileju so jubilanti iz
dali CD in kaseto z nas lovom 
Zaigrajmo, zapo jmo s trinaj
st imi sk ladbami . Med poseb
nos tmi je l egendarna skladba 
Avsenikov Tam, kjer m u r k e 
cveto, kjer kot gost igra kitaro 
Grega Avsenik, ter Špeharska 
polka, ki je pr i redba skladb 
starih prepoljskih godcev. 

Ob jubileju so Ekartovci 
predstavil i še eno letošnjo ve
liko akcijo, p o h o d na Kredari

co, ki bo 13. in 14. julija. 13. 
julija b o d o na Kredarici pri
pravili koncer t , ki ga b o d o 
ponovili naslednji dan na sre
čanju v gost išču Pri Jožovcu v 
Begunjah. Za izlet se lahko 
prijavite Jožetu Ekar tu do 22. 
junija po telefonu 02-686-1080 
(1081). Ekartu so sodelovanje 
pri poti na Kredarico obljubili 
tudi nekater i drugi glasbeni
ki, med njimi celo Brane Klav-
žar s h a r m o n i k o . 

Najlepša točka jubilejnega 
koncer ta je bil skupn i nas top 
glasbenikov in njihovih otrok, 
med kater imi se je prec^tavi-
la tudi najmlajša Klara, hčer
ka pevke Barbare Potrč, po
ročene z Damjanom Kolari-
čem, ki je tudi član ansambla 
Ekar t . 

TV 

To je z d a j a m o r e 
Igralka Tanja Ribič se n a m že drugič predstavlja tudi kot 

pevka , in sicer s ploščo To je zdaj amore , ki je v primerjavi s 
p rv im a l b u m o m Ko vse u t ihne precej bolj t e m p e r a m e n t n a , 
raz igrana in celo nagajiva. Med avtorji deset ih skladb so 
m n o g a z n a n a imena kot so Saša Lošič, Goran Bregovič, Tom 
Waits, Andrej Rozman Roza, Adi Smolar in drugi , a l b u m pa bo 
izšel v zače tku junija pri Nika Records . Bo.J. 

EXPRESS EXPRESS 
• Br i t ney Spears je prejšnji 
teden s prvega mes ta ameriš
ke lestvice končno le izrinila 
boy-bend 'N Sync in s kar 1,3 
milijona v samo sedmih dneh 
prodanih kopij a lbuma 
»Oops!... I Did It Again« posta
vila tudi nov rekord. Podoben 
dosežek namreč do sedaj ni 
uspel še nober j ženski - zad
njih pet let je n i v rhu kraljeva
la Mariah Carey s »komaj« 
759.000 prodanimi izvodi LP 
»Daydream« v tednu dni. Dru
go mes to Billboardove lestvice 
a lbumov so zasedh Pear I J a m 
s ploščo »Binaural« (225.000 
izvodov), tretji pa so bili rap-
perji Big Tymers , ki so prodali 
186.000 kopij a lbuma »I Got 
That Work«. 

• Bostonski rockerji Aero-
s m i t h so že pripravili večino 
skladb za težko pričakovani 
novi a lbum, prvi po letu 1997 
objavljenemu »Nine Lives«. 
Zvočno podobo LP bo tokrat 
oblikoval mojster Glen Bal lard 
(.\lanis Morissette). Večino 
skladb za svoj nov studijski 
projekt pa so že napisali in 
posneh tudi pop zvezdniki Six-
p e n c e None T h e Richer . Iz
j emnem uspehu, ki so ga pred 
tremi leti zabeležili z istoimen
skim prvencem in mega uspe
šnicama »Kiss Me« in »There 
She Goes«, bodo s pomočjo 
producenta Pau l a Foxa (Sugar-
cubes, S e m i s o n i c . ) poizkušali 
ponovih septembra, ko bo izš
la njihova nova plošča. 
• M a t t D e i g h t o n , bivši pevec 
skup ine Mother Earth, je v 
vodilni br i t -pop zasedbi Oasis 
»začasno« zamenja l kitarista 
in avtorja večine uspešn ic 
Noela Gallagherja. 
• Najslavnejši t ransvest i t Ru 
P a u l je skupaj s h ip -hoperko 
Lil K im posne l predelavo ve
like u spešn ice Bad Girls Don-
ne Summer . Pesem bo m o č 
slišati na n o v e m a l b u m u »No-
tor ious K.I.M«. 

• D o u g i e P a y n e , basist na
juspešne jše škotske ročk 
skup ine Travis, se je poročil z 
igralko Kel ly M a c D o n a l d , 
z n a n o p r e d v s e m po vlogi v 
filmu »Trainspotting«. Poroči
la sta se tudi Scott VVeiland, 
pevec skup ine Stone Temple 
Pilots, in m a n e k e n k a M a r y 
F o r s b e r g . 
• Hip-hop heroj S n o o p 
Doggy Dogg bo odigral 
glavno vlogo v filmu »Bones«. 
• J a m e s Hetfield, pevec ročk 
atrakcije Metallica, je p red ne
davn im že v d rugo postal oče . 
Po hčer i Cali Tee se je slavni 
d ruž in i priključil še devet fun
tov težak Castor Virgil. 

• Ali S a i n t s so mora le mena-
gerju J o h n u Bensonu plačati 
milijon funtov odškodn ine , 
ker so ga odpus t i le p red izte
k o m pogodbe . 

• Is landska p o p pr inceska 
Bjork je prejšnjo nedeljo na 
f i lmskem festivalu v franco
skem Cannesu za igro v me
lodrami »Dancer in the Dark« 
danskega režiserja La r sa v o n 
Tr ier ja prejela nagrado za 
najboljšo ž e n s k o vlogo. 

• Izšel je pregled nekater ih 
najvidnejših g lasbenih del 
ku l tne in vpl ivne amer i ške 
art-rock za sedbe Devo »De-
vo: Pioneers W h o Got Scal-
ped (An Anthology)«. 

• P r i n c e R o g e r s Ne l son 
alias Umetnik , ki s m o ga ne
koč poznal i pod i m e n o m 
Prince, bo po s edmih letih 
nategovanja javnost i spet de
loval pod svojim s tar im ime
n o m - Prince. 

• Bil ly C o r g a n , kitarist, pe
vec in šef skup ine Smash ing 
P u m p k i n s je najavil, da se bo 
ta ena i zmed najuspešnejš ih 
ročk z a s e d b devetdese t ih po 
končani turneji in že dogovor
jenih obveznos t ih d o k o n č n o 
razšla . 

SŠ 

VRTIUAKPOLKIN 
VALČKOV 
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Septembra novi VW siiaran 
Slovenski trgovci pričakujejo, da bodo letos prodali 150 novih različic 

Nemški Volkswagen je svoje vel iko 
enop ros to r sko vozilo s h a r a n , k i nas ta ja 
n a P o r t u g a l s k e m (v isti tovarn i izdeluje
jo tud i forda galaxyja) , preds tavi l leta 
1995, v e n d a r tedaj z n j im ni pože l večje
ga t r ž n e g a z a n i m a n j a . Kmalu pa se je 
začel evropsk i av tomobi l sk i t rg ogrevat i 
z a tovrs tne enopros to rce , k a r je m e d 
d r u g i m pospeši lo tud i z a n i m a n j e za sha-
r a n a . VW je do konca l anskega leta 
skupa j p roda l ž e 230 t isoč sharanov , 
s e p t e m b r a , vsaj t a k o k a ž e , p a b o d o tud i 
pr i n a s začel i ponuja t i neko l iko prenov
l jeno razl ič ico. 

Pri VW pravijo, da je ali bo novih oziro
m a drugačnih skoraj 62 odstotkov_sestav-_ 

nih delov, čeprav sp remembe niso tako 
očitne. Sharan ima po novem drugačne 
prednje žaromete , pokrite z gladkim ste
klom, novi so odbijači, ki avtomobil v 
celoti podaljšajo za 14 milimeb-ov, zadnje 
steklo je večje, spremenili so zadnje luči, 
po vsej širini je sedaj odbojno steklo. 
Posebnost sharana je tudi ta, da se vrata 
odpirajo kot pri osebnih avtomobilih. Pri 
VW so menda razmišljali, da bi jih nado
mestili z drsnimi, tako kot je to običaj pri 
drugih podobnih enoprostorcih, vendar 
so ostali pri s tarem načinu zapiranja. Je pa 
nekoliko spremenjena arr^aturna plošča, 
avto je dobil nekaj novih odlagalnih povr
šin, sedeži ponujajo nekaj boljši bočni 
oprijem, njihova postavitev pa je znova 
zelo različna (po dva v treh vrstah, pa dva 

spredaj, trije zadaj ipd.). Kupci bodo lahko 
izbirali med petimi različnimi motorji, h-e-
mi bencinskimi in dvema turbodizloma. 
Omeniti kaže novi 1,9-litrski turbodizelski 
agregat, ki zmore 110 konjskih moči, naj
močnejši pa bo 2,8-litrski bencinski šes-
tvaljnik z 204 konjskimi močmi. Zanimivo 
•in o m e m b e vredno je, da bodo po novem 
vse izvedenke sharana serijsko opremlje
ne s šeststopenjskim ročnim menjalni
kom, opreme so tri (comfortline, trendline 
in highline). Prenovljeni avtomobil b o naj
prej na voljo v Nemčiji oziroma v Veliki 
Britaniji, potem pa se bo začelo njegovo 
osvajanje evropskega trga. V Slovenijo naj 
bi jih pripeljal septembra, do konca leta pa 
naj bi po pričakovanjih trgovcev prodali 
kakšnih 150 avtomobilov. 

Spons ic i s e o t i e o n z a s iovens ic i t r g 
š p a n s k i Seat je e n a tistih 

tovarn v Volksvvagnovem šop
ku , ki zadnja leta, še posebej 
p a letos, doživlja pravi razcvet . 
Svoj t r žn i položaj h o č e tovar
n a še izboljšati s povsem no
v im avtomobi lom leon. 

Ime je, tako kot vsi Seatovi 
avtomobili, dobil po španskem 
mestu, s svojo dolžino 418 centi
metrov pa se uvršča v nižji sred
nji oziroma kompaktni razred, 
kar pomeni , da bi rad konkuri
ral VW golfu, oplovi astri, re-
naultu megane in podobnim. 

Za sedaj je leon samo petvrat-
na kombi limuzina, nekaj ka
sneje naj bi se (morda) pojavile 
še druge variante. Omeniti je 
ffeba, da je to prvi seat, ki je 
med drugim po želji opremljen 
tudi s stalnim štirikolesnim po
gonom, ki je enak kot pri VW 
golfu (4motion), poleg tega je to 
Uidi prvi seat, ki ima motor s 
180 konjskimi močmi (1,8 tur-
bo). Slovenskim kupcem naj bi 
letos prodali kakšnih petsto leo-
nov, ki bodo na voljo s tremi 
vrstami opreme (stella, signo in 
šport), serijsko pa so vse izve

denke med drugim opremljene 
z dvema zračnima varnostnima 
blazinama, servovolanskim 
ojačevakiikom, deljivo zadnjo 
sedežno klopjo ipd. 

Motorjev je kar sedem, od 
tega štirje bencinski in trije dizli. 
Osnovno izvedenko bo poga
njal 1,4-litrski agregat s po štiri
mi ventili ija valj in s 75 konjski

mi močmi pri 5000 vrtljajih v 
minuti. Sledi 1,6-litrski motor 
(100 KM), nato pride na vrsto 
1,8-litrski s 125 konjskimi moč
mi. Najmočnejši je prav tako 
1,8-litrski agregat s turbinskim 
polnilnikom ter s 180 konjskimi 
močmi; ta motor bo na voljo 
tudi v kombinaciji s štirikole
snim pogonom. Vsi trije dizelski 
motorji so znani, saj se vrtijo 
bodisi v seatih bodisi v volks-
vvagnih, ponujajo pa pri gibni 

prostornini 1,9 litra od najmanj 
68 do 90 in nato 110 konjskih 
moči. Znane so tudi malopro
dajne cene, saj je najcenejši seat 
leon tako na voljo za 2,45 (1,4) 
milijona tolarjev, medtem ko je 
treba za turbo izvedenko odšte
ti 3,77 milijona tolarjev. Najce 
nejši med dizelskimi izveden
kami je leon 1,9 SDI, ki je napro
daj za 2,60 milijona tolarjev. 

Na sliki: seat leon. 

Kda j pri nas nov i transit? 
Ford je imel doslej s svojim lahkim dos tavnikom transitom 

veliko t r žnega uspeha . Vozilo so letos prenovili , nova različica 
pa vsaj nače loma prihaja tudi na slovenski avtomobilski trg. 
Pri u r a d n e m preds tavniku Forda v Sloveniji, ljubljanskem 
Summi t Motorsu , najbolj računajo na dobro prodajo transita s 
s k u p n o maso od 2,8 do 3,5 tone , pri čemer je prav vedeti , da je 
t reba imeti za to i zvedenko že vozniško dovoljenje kategorije 
C. Ta hip še ni dokončno z n a n o , kdaj n a t a n č n o bo stekk 
prodaja niti kol ikšna bo cena vozila. Kupci pa b o d o med 
drug im lahko izbirali m e d p o g o n o m na prednji ali na zadnji 
kolesni par. 

N a pregledi mercedesi S in CL 
Tudi pri slovitem Mercedes Benzu, ki m u gre zadnja leta 

vse iz jemno dobro od rok, se včasih kaj za t akne . Tako 
tovarna kliče na brezplačni pregled kakšnih 26 tisoč merce-
desov razreda S in CL, ki so jih v tovarni izdelali med 
letošnjim januar jem in majem. Kot pravijo, b o d o na avtomo
bilih pregledali delovanje regulatorja ventilatorja pri samo
dejni kl imatski napravi . Slednja bi se lahko zaradi slabega 
delovanja ventilatorja pregrela. Pregled bo trajal eno uro . 

Jeseni a K a romeo 1 4 7 
M i l a n s k a o z i r o m a a r e š k a t o v a r n a Alfa R o m e o , k i j e v s k l o p u v e l i k e g a F ia ta , b o o k t o b r a 

zače l a p roda ja t i svoje novo vozi lo z o z n a k o alfa 14Z Ž e pre j ga b o d o p reds t av i l i n a b l i ž n j e m 
t o r i n s k e m a v t o m o b i l s k e m s a l o n u (v z a č e t k u j u n i j a ) . 

Nova alfa bo dolga 416 centimetrov, z njo p a bodo nadomest i l i sedanji alfi 145/146. Zunanja? 
podoba avtomobila dokazuje italijanski oblikovalski talent , po drugi strani pa ima tudi nekaj ^ 
t istih karoseri jskih po tez , ki povsem n e d v o u m n o dokazujejo, da gre za alfo. Zelo znači lna jei 
prednja maska , ki je oblikovana po črki V, pri čemer se ta oblika nadaljuje tudi na m o t o r n e m 
pokrovu. Alfi 147 b o d o nameni l i motorje s 105, 120 in 150 konjskimi močmi . Nekaj kasneje 
b o d o ponudi l i še 1,9-litrski JTD motor (dizel) , ki p remore 110 konjskih moči . Menjalnik bo ročni 
pets topenjski ali pa pres tavna av tomat ika se lespeed. Sicer pa naj b i o snovo tega av tomobi la 
predstavljala alfa 156, pri tovarni pa trdijo, da b o d ob ro opremljen. 

Na s l ik i : alfa r o m e o 147. 

Kaj bi še rad 
kupil V W ? 

Nemški ve l ekoncem Volks-^ 
wagen , k i ga vodi dr. Ferdi
n a n d Piech, i m a v svojem na
ročju osem avtomobilskih 
z n a m k , po n o v e m p a se seli 
t ud i n a področje gospodar
sk ih vozil. 

Kot smo že pisali, je pred 
časom kupil 34-odstobii delež v 
Scanii. Sedaj iz VW prihajajo 
vesti, da podedujejo še po dru
gih podobnih tovarnah z gospo
darskimi vozili, hkrati pa imajo 
veUke načrte v Aziji oziroma na 
Kitajskem. Ta trg postaja izjem
no pomemben, po nekaterih 
ocenah naj bi prav Kitajska v 
prihodnje predstavljala polovi
co potreb po tovomjakih sred
njega razreda. Teh VW v svo
jem programu še nima, saj je z 
nakupom Scanie dobil pred
vsem težke tovomjake, jih pa 
ima recimo nemški MAN. Pn 
VW zanikajo vesti o tem, da bi 
morda razmišljali o nakupu 
MAN, v tej tovarni pa pravijo, 
da sami razmišljajo o nakupa 
kakšne tovarne gospodarskih 
vozil. 
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Z a vese lo spog ledovan je 
s sončnimi ž a r k i 

Jlglgg^ Idealne kopalke zakrijejo marsikaj in odkrijejo tisto, na kar smo ponosni | | | | Pripravila: VLASTA 
CAH-ŽEROVNIK 

Veste kaj? O m o š k i h kopaln ih h lačkah n e b o m o na tem 
mestu rekli prav n o b e n e - no , morda v k a k š n e m d r u g e m 
trendovskem konteks tu . Pa nikar n e poskoč i te - to ni 
nikakršen feminist ični zdrs v črno luknjo ali zanemarjanje 
moškega spola, ki ga (bojda) moda tudi z a n i m a . Sploh ne , 
morda s e za t em skriva le m a l c e ž e n s k e zavist i . Namreč , k o 
se m o š k i svet odpravi kupovat kopa lke , pač stopi do prve 
trgovine in jih kupi . Če n e prvih, ki m u pridejo pod roke, pa 
druge. In stvar je opravljena. Da bi jih pomerjali? Ne bodi te 
no s m e š n i , saj je š tevi lka vendar prava.. . Ja, blagor m o š k i m , 
pa ž e n s k i svet? 

Že misel na kab ino za pomer janje in svet lobo, ki n e n a d o m a 
poudari tudi tiste celul i tne hr ibčke , za katere sploh nis te 
vedeli, da jih nos i te s sabo po svetu , je dovolj za katastrofalen 
padec razpoloženja in samozaves t i . Žal pa p o d o b n o kot tista 
nes rečna svetloba v t rgovinah tudi sonce ni prav nič p r izanes
ljivo do p o d o b e v kopalni obleki . 

Zato - če niste suhceni kot tele niladenke na fotografijah, raje 
pozabite na zlato oziroma kovinsko sveUeče mikro bikinke s tanga 
hlačkami ali takšnimi, ki se ob straneh zavežejo s ozkimi trakci. 

Seveda pa n ikakor ni v m e s n o točiti solz zaradi tega, bolj 
modro se je na letošnjo kopa lno m o d o ozret i z d rugega 
zornega kota. Priznajte, da zna biti tudi nadvse zabavna , 
čutna, nos ta lg ično roman t i čna - in zakrivajoča. Pravzaprav je 
letos, kot s m o nakazal i ž e zadnj ič , m o d e r n o skoraj vse: žive 
barve, pisani geometri jski in eksot ično cvetlični vzorci , divji 
živalski motivi , na čelu s p i t onom, l eopa rdom in zebro , 
asimetrija, t ako imenovan i olimpijski kroji, celo čipke, vezeni
ne in kakšen frfotajoči volanček se sem ter tja sramežlj ivo 
ovija okrog bokov oz i roma prsi . 

Letos je veliko ba rvn ih prelivov, ki prehajajo iz t emnejše v 
svetlejše n ianse , kombinaci j enoba rvn ih in p i sano pot i skanih 
materialov, kjer dominira jo raz l ične ob robe in poigravanja s 
svetlečimi in prosojn imi efekti. 

E n o , d v o a l i I r o d e l k e 
Novost s e z o n e so dvojne kopa lke , ki dajejo tako priljubljen 

vtis prosojnost i . Sestavljene so iz spodnj ih kopalk iz neproso j -
nega mater ia la in zgornj ih, običajno iz elast ičnega prosojnega 
tila. Letošnja »najbolj mokra« oblačilca dopolnjujejo še drugi 
ali tretji kosi - p roso jne majčke, b luzice , kratka krilca na 
preklop, veliki ah min ia tu rn i parei . . . vse seveda v vzorčni in 
barvni navezi z o s n o v n i m m o d e l o m kopalk. 

Č u d e ž n i h k o p a l k n i - s o p a i d e a l n e ! 
Vendar, kljub t emu , da svet m o d e pan ično išče, koplje in 

reciklira v želji odkrit i nekaj še nevidenega , tistih pravih , 
čudežnih kopalk še vedno ni. Takšnih 
namreč , ki bi vse obi lne zadnj ice tega 
sveta sp remen i l e v zapelj ive r i tke, nič 

kaj ug l edno oprsje sp remeni l e v k ipeče ba lkončke ali celul i tna 
s tegna v g ladko izk lesane okonč ine . 

Kar pozabi te . Pojem idealnih kopalk predstavlja oblačilce, ki 
vsaj de lno zakrije pomanjklj ivosti na postavi , od tegne pogled 
od manj privlačnih delov in i s točasno poudar i t is to, na kar s m o 
p o n o s n i . 

S e s t z a p o v e d i z a v i z u a l n e k o p a l n e 
z v i j a č e 

Seveda jih je še več, venda r se tokrat ome j imo na najbolj 
pogos te v izua lne ženske tegobe , ki »udarijo« na svetlo pri 
izbiri kopa lne obleke: 

1. Debe lušnost : kar h rabro se poslovite od b ik ink, tudi 
dvodelk. Hladnejše in temnejše barve ožijo, to že veste. Vzorci 
pa seveda niso p repovedan i , vendar bolj priporočljivi so 

diskretnejši . Vizualno lahko ce lo tno po
stavo tudi zožite z d iagonaln imi č r tami , 
celo kakšn im as imet r ičn im r e z o m . 

2. Široki boki, ozka ramena: 
vštiki v svetlejših tonih ob stra
neh optično poudarijo temnej
šo barvo v sredini in s tem ožijo. 
Skrivnost je tudi v usklajevanju 
proporcev s pomočjo diagonal
nih barvnih sestavljank, navpič
nih šivih in rezih od pasu navz
dol. 

3 . Širok pas in p o u d a r j e n 
t r e b u h : izrazit t r ebušček bo
ste ukrot i le z m o d e l o m , ki 
ima spredaj všitek iz močne 
ga elast ičnega mater ia la , ki 
stiska t r ebuh . Širino pasu bos te op t ično zoži le z dvobarvn imi 
kopa lkami - ob s t raneh svetlejšimi, v sredini temnejš imi . 

4. P reve l ike prsi: predvsem - nikar jih ne tlačite v pretesne 
kopalke! »Potlačene« prsi ali pa kukajoče na piano t am nekje pod 
pazduho , so z estetske perspektive še bolj nerodna reč. Privoščite 
jim udoben nedrček z oporo, ta del pa je lahko tudi v temnejši 
barvi. 

5. K r a t k e noge , do lg trup: p rep ros to - kopa lne h lačke z zelo 
visokim h lačn im iz rezom, h lačke , ki segajo do popka ah 
enode lke , ki so pod p r smi p r e r e z a n e in ločene z b a r v n o 
n ianso . 

6. P r e m a j h n e prs i : ja , 
n i h č e ni z a d o v o l j e n s t e m , 
k a r i m a , ka jne? Venda r , ta 
t e g o b a je v d a n a š n j e m sve
tu p rav i mač j i kaše l j ( n e , n e 
n a p e l j u j e m vas n a m i s e l o 
s i l i k o n u ) . Zakaj p a je z n a 
n o s t i z u m i l a č u d e ž n i ned r 
ček p u s h - u p ? Za to s e v e d a , 
d a se iz s k r o m n e g a p r s n e g a 
okras ja p r i č a r a zape l j ivo 
z a o b l j e n e g a . Z g o d b a p a se s 
p o d l o ž e n i m n e d r č k o m še 
z d a l e č n e k o n č a . Le tošn ja 
m o d a l judi n a b o r k e , b l e šč i 
ce , cve t l i čne ap l ikac i je . . . 
Po igra j te se z n j imi in u ž i 
va j t e ! 

Emporio Amumi Swimwear. 
Ideja z vezenim cvetličnim 
okrasjem pa ni slaba tudi za 
popestritev oziroma prenovo 

eTwbarvnih kopalk, kajne? Kovinsko svetleče površine optično širijo in poudarijo... 
Previdno! 

Da, vitkejše boste videti v njih... 

Ko dvodelke postanejo trodelke... kak
šno pomanjkljivost tudi spretno zakrije
jo. JYetji del se lahko nosi kot pončo, 

ovijalno krilo... , 

Močnejši boki; temnejši stranski všitki 
in močno elastičen material bo uspešno 

prikril njihov resnični obseg. 

Triperesna deteljica najbolj trendovskih barv letošnje kopalne 
mode: ciklamrm, oranžna in zeleno-rumerm. Najlepše zasijejo 

na zagoreli polti. 

N a g r a d n o vprašan je juni ja: 
KDAJ SO ELASTIČNI »LASTEKS« MATERIAL ZAČELI UPO-

RABUATl ZA KOPALNE OBLEKE? 
A) v obdob ju španske r e n e s a n s e 
B) okrog leta 1925 
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Mrzlico zarodi iuicen j 
Vse o golfu na Celjskem - Začelo se je pred šestimi leti v Rogaški Slatini - V Logarski dolini konec tedna novo vadišče, v Rogaški Slatini od danes 

prvo slovenska nočna vadba, v Olimju konec meseca odprtje velikega igrišča 

P o z a b i t e t e n i s , S loveni jo 
j e p r e v z e l golf. P r v o golf 
i g r i š če n a B l e d u so o b n o v i l i 
d a v n e g a le ta 1972, s e d e m 
na j s t let p o z n e j e so ga o d p r l i 
v Lipici , č e z š t i r i l e ta v Mo-
k r i c a h t e r d o d a t n o n a B ledu , 
n a t o v A r b o r e t u m u Volčji 
po tok . . . Na Š t a j e r s k e m z gol
fom z a m u j a m o . 

Z a m u j a m o , vendar b o m o 
z a m u d o hitro nadoknadi l i . V 
celjski regiji je t r e n u t n o igriš
če za golf z vadb i ščem le v 
Slovenskih Konjicah,v zad
njih d n e h so začeli igrati na 
n o v e m vadišču v Logarski do
lini, konec meseca b o d o pre
dali n a m e n u še igrišče v Olim
ju pri Podče t r tku , čez m e s e c 
dni b o d o odprli novo vadišče 
na območ ju Cinkarninega od
lagališča o d p a d k o v v celj
s k e m Bukovžlaku, na najsta
re jšem š ta jerskem vadišču v 
Rogaški Slatini je ž ivahno že 
šest let... 

Najprej , k o n e c o semdese 
tih let, je načr tovalo Zdraviliš
če Rogaška Slatina prvo in 
največje igrišče o b dvorcu Jel-
š ingrad v Šmarju pri Je l šah (z 
18 luknjami) , ko so opravili 
prva zemel jska dela, naredil i 
projekte ter sklenih p o g o d b e 
z lastniki tamkajšnj ih zem
ljišč. V Šmarju je na to zaradi 
z n a n i h r a z m e r v zdravi l išču 
vse zaspa lo in iz velikih načr
tov je nasta la veUka polomija 
(firma Golf Je lš ingrad je p red 
s teča jem) . Morda bo več sre
če v Rimskih Toplicah, kjer 
omenja nova met la tudi grad
njo velikega golf igrišča (z 18 
lukn jami) . 

Skratka, golf je tako navdu
šil Slovence, da je začela p red 
šes t imi led izhajati s t rokovna 
Revija za golf, ki se jo razve
selijo štirikrat l e tno , dvakra t 
na leto ima golf pri logo revija 
Kapital. . . Turist ična agencija 
Kompas izdaja posebn i kata
log zarad i m o ž n o s t i z imske
ga igranja golfa na naj lepših 
igriščih s o n č n e Španije, Turči
je, Tunizije, Cipra, Portugal
ske in celo Južnoaf r i ške re
publ ike . V Ljubljani sta kar 
dve trgovini z o p r e m o za golf, 
ki jo ima ponavad i že vsako 
igrišče. 

Golf igrajo nekater i s loven
ski ministr i in d rug i politiki, 
največ je gospodars tvenikov, 
podjetnikov ter menedžer jev . 
Pri v s e m skupaj so neka te r i 
prilepili golfu e t iketo el i tnega 
špor ta , venda r ljubitelji pou
darjajo, da je lahko cenejši od 

smučanja . Najvišja pr is topni
na v golf k lub na S lovenskem, 
ki se seveda plača le enkra t za 
vselej , znaša nič manj kot 14 
tisoč mark , venda r so m e d 
dvanajs t imi klubi-člani Golf 
zveze Slovenije, takšni , ki vas 
spre jmejo že za pr ib l ižno 50 
tisoč tolarjev ( tako kot je bilo 
do nedavnega v golf k lubu 
Cinkarna Celje, kjer pa je po 
n o v e m pr i s topnina 85 tisoč 
tolar jev) . 

P r v o n o č n o 
v a d i š č e 

Igrišča za golf so lahko z 18 
ali 9 luknjami , vadišča imajo 
pravi loma 3 luknje. 

Prva m o ž n o s t za golfiste na 
Celjskem se je ponud i l a leta 
1994 v Rogaški Slatini, kjer so 
uredil i n a d ho te lom Soča va
dišče. Od d e c e m b r a je njegov 
novi lastnik Slat inčan F r a n c 
Sa jko , d i rektor in lastnik pod
jetja Kreativ Rogaška Slatina, 
kjer izdelujejo p ihano kristal
no s teklo (med izdelki so po
kali za s lovenska golf t ekmo
vanja) . 

Golf c en t e r o z i r o m a vad iš 
če, ki ga je kup i l od zdrav i 
l išča, b o p o s t a l o p o k o n č a n i 
investicij i v t e m t e d n u p r v o 
v Slovenij i z m o ž n o s t j o noč 
n e v a d b e . N a d h o t e l o m Soča 
se rad i oglašajo celo v r h u n 
ski igralci , m e d n a v d u š e n i m i 
golf isti p a je m o g o č e mars ik
daj s reča t i n o v e g a d i rek tor ja 
Zdravi l i šča Rogaška Edvar 
d a L e s n i k a (p red t e m p o 
m o č n i k a d i rek tor ja Ho te lov 
B e r n a r d i n na s lovensk i oba 
li). 

V Rogaški Slatini so us t ano
vili ok tobra lani golf k lub Ro
gaška, ki ga vodi gospodars 
tvenik Boš t j an L e s k o v a r iz 
Rogaške Slatine. V Rogaški 
Sladni imajo posebn i golf b u s . 

s ka ter im odpotujejo na večja 
igrišča po Sloveniji ter v Av
strijo, v okolico Lipnice. 

N a j d l j e s o 
K o n j i c o n i 

Prvo golf igrišče na Celj
s k e m so odp rh pred pr ibl ižno 
le tom dni v Slovenskih Konji
cah, kjer imajo vadišče od leta 
1998. Igrišče v Škalcah ima 9 
lukenj ter je pos ta lo velika 
privlačnost lepega kraja, ki 
privablja ljudi od bl izu in da
leč. 

V konjiški Golf k lub Zlati 
grič, ki m u predsedu je Celjan 
J a n e z K o z m u s (direktor Re
gionalne razvojne agencije 
Celje) je včlanjenih nad 140 
članov, m e d njimi zelo veliko 
s celjskega območja , sicer pa 
iz Ljubljane, Maribora , Trbo
velj, Kopra, Domžal , Ptuja... 
Pr i s topnina znaša 285 tisoč 
tolarjev, pri č emer nudi jo raz
lične popus t e . Letna č lanar ina 
je 13 tisoč tolarjev, letna 
vs topnica s tane od 85 do 120 
tisoč tolarjev... V Konjicah je 
ma t i čno igrišče za golf k lub 
Trbovlje, v k ra tkem b o d o po

stali še za golf k lub Velenje, o 
čemer se pravkar pogovarja
jo. Tako kot na drug ih sloven
skih igriščih igra v Konjicah 
vse več d ruž in . 

Med znan imi Konjičani in 
okoličani so tako ali d rugače 
pr ivrženci golfa direktor Zla
tega griča J a n e z Lešn ik , žu
p a n J a n e z J a z b e c , slikar 
F r a n c i S k e r b i n e k , di rektor 
hotela Dravinja Bor is K lanč -
n ik , podjetnik F r a n c Rie
mer . . . Gradbeni podjetnik in 
zbiralec iz jemnih l ikovnih del 
Riemer je bil glavni p o b u d n i k 
gradnje konjiškega igrišča, ki 
je opravil tudi veliko zemel j 
skih del. Golf igra tri leta ter je 
v Konjicah m e d najbolj nav
dušen imi igralci. Bil je m e d 
us t anovn imi člani tamkajš
njega golf k luba , konj iško va
dišče pa je zgra jeno na njego
v e m zemljišču. 

v O b s e t e l j u d v a 
k l u b a 

Slovenski golfisti in Obso-
teljčani pr ičakujejo z ve l ik im 
z a n i m a n j e m s lovesno odpr t 
je novega golf igrišča v O h m -

ju pri Podče t r tku , na domač i 
ji A m o n . Slovesno odpr t je 
igrišča z 9 lukn jami b o 28 . 
junija le tos , za kar so si naj
večji ljubitelji že rezervira l i 
19. u ro . 

V Obsote l ju imajo dva golf 
k luba . Na Cel jskem je najsta
rejši golf k lub leta 1992 us ta 
novljeni Rogaška-Je lš ingrad , 
kjer je p r e d s e d n i k Bor i s Pe 
t e k iz Rogaške Slat ine, direk
tor in las tnik podjetja za in
žen i r ing Petek, s s e d e ž e m v 
Šmarju pri Je l šah . Imajo 
p r ib l i žno dves to č lanov iz 
vse Slovenije ter iz tu j ine , 
m e d njimi celo A n t o n a Kor-
ga iz Brazilije, las tn ika veli
kih p l an taž z ekso t i čn im sad
j em češkega porek la , ki so
deluje z naš imi g o s p o d a r s 
tveniki . Lani je bil u s t anov
ljen še golf k lub A Podčetr
tek, s s e d e ž e m v Olimju, s 
p r e d s e d n i k o m B o r i s o m Za-
v r š n i k o m , b ivš im direktor
j em Atomsk ih topl ic , zdaj na 
čelu Nove l jubl janske b a n k e 
v Celju. Upravna o d b o r a 
o b e h k lubov sta odloči la , da 
se bos t a k luba p r ihodn je leto 
zd ruž i l a v enega samega . 

V obeh obsotel jskih golf 
k lub ih je p o d p r e d s e d n i k Zvo
n e M u r g e l j iz Šmarja pri Jel
šah, di rektor Vitala Mestinje, 
proizvajalca b reza lkoho ln ih 
pijač. Murgelj igra golf že šest 
let ter je m e d najbolj navdu
šenimi golfisti Celjskega, 
z n a n tudi v d rug ih krajih Slo
venije. Med novimi golfisti iz 
Obsotelja je tudi di rektor 
Atomskih toplic Z d r a v k o Po-
č iva l šek , lastnik domači je 
A m o n in zemljišča novega 

igrišča v Olimju S t a i f l 
A m o n in direktor š m a i ^ H 
Mercator-Jelše M a r j a n Bal̂ f 

S o v i n j c o n i , m 
Š o l e c o n i , C e l j a n i 1 
v Zgornji Savinjski dolini soj 

odprl i prejšnji t eden novo 
dišče v Logarski dolini , v b l i « 
ni hotela Plesnik, kjer so takop 
začeli s prv im tečajem šole 
golfa (z učiteljem A d a m o m ; 
O s m a n o v i č e m iz golf šole 
Ptuj). Odprla ga je Mart ina? 
P l e s n i k (direktorica in lastni
ca hotela Plesnik ter navduše
na igralka golfa), ki računa 
tudi na povezavo z bližnjim 
igriščem ob Klopinjskem je
ze ru v Podjuni, na avstrij
skem Koroškem (onkraj Pa
vličevega sedla) . 

V z a h o d n e m delu celjske 
regije imajo zelo dejavni golf 
k lub v Velenju, ki so ga usta-
novih lani (p redsedn ik je Mi
l a n M e d v e d , doktor rudar
skih znanos t i iz Premogovni
ka Velenje). Tam so priprav
ljeni načr t i za vadišče o b TRC 

Jeze ro , prav tako računajo na 
gradnjo igrišča za golf z 9 
luknjami . V Celju so prav tako 
lani ustanovil i golf k lub Cin
karna Celje, s p redsedn ikom 
B o r u t o m S e d o v n i k o m (po
m o č n i k o m direktorja marke
tinga Cinkarne) na čelu. 

V Celju in okolici je nasploh 
veliko novih in starih golfi-
stov. Direktor Banke Celje Ni-
k o Kač je novoizvoljeni član 
p redseds tva Golf zveze Slo
venije, igrajo (ali začenjajo 
igrad) tudi njegov sodelavec 
D u š a n Drofen ik , upravnik 
Car inarnice Celje Aco Turn-
šek , di rektor Celjskih mesnin 
I z ido r Kr ivec , J o ž e S a d a r in 
G o r a z d Še t i na iz Pivovarne 
Laško, di rektor Potrošnika 
A n d r e j Cve tko , d i rektor Žane 
Žalec Dolfe N a r a k s , celjski 
u ra r D u š a n G o d n i k , zdravnik 
p r i m . Vili V e n g u s t dr . med . , 
Ivan M o s e r dr . m e d . iz Šent
jurja, od koder je še nekaj 
golfistov iz Alposa in drugih 
podjeti j . . . 

Med znan imi Slovenci igra
jo golf m e d d rug imi doseda
nji minis ter za f inance dr . Mit
ja G a s p a r i , pevec A n d r e j Ši-
frer, politik J a n e z J a n š a , iz 
smuča r sk ih krogov Špela 
P r e t n a r , U r š k a Hrovat , Vasja 
Baje, Grega B e n e d i k , T o m a ž 
Č i ž m a n . . 

BRANE JERANKO 

Janez Jazbec Zvone Murgelj Zdravko Počivalšek 

Boris Završnik Izidor Krivec Martina Plesnik 


